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Позиціювання партій

Партия регионов заявляет решительный протест против использования спорта в
грязных политических играх

В Украину пришел долгожданный праздник футбола. Вопреки мрачным прогнозам
доморощенных «борцов с режимом» в нашу страну приехали десятки тысяч иностранных
болельщиков и просто гостей.  Украинцы всех встречают с традиционным радушием и
гостеприимством.  Но,  видимо,  это не устраивает тех,  кто руководствуется принципом
«чем хуже, тем лучше».

Оппозиционеры отказываются прийти на стадионы, чтобы вместе с
соотечественниками поддержать национальную сборную Украины. Но при этом
устраивают провокации в подворотнях и шоу с раздачей футболок с лозунгами,
надоевшими даже их собственным избирателям.

Набив руку на неподтвердившихся «страшилках» о «неготовности Украины к Евро-
2012», теперь политические подстрекатели переключились на распространение через
социальные сети и интернет-сайты сообщений о якобы готовящихся избиениях
иностранных болельщиков. Заранее возлагая вину за это на своих политических
оппонентов.

Партия регионов заявляет решительный протест против использования спорта в
грязных политических играх. Все, кто играют с огнем, и их пособники получат по рукам.
Уверены, что настоящие любители футбола дадут справедливую оценку действиям
провокаторов от оппозиции (Заявление пресс-службы Партии регионов // «Рупор
Житомира» (http://ruporzt.com.ua/actualno/39910-zayavlenie-press-sluzhby-partii-
regionov.html). – 2012. – 11.06).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак заявил, что список Партии регионов на парламентских
выборах будет сформирован из лучших представителей общества,  в котором вообще не
будет случайных людей.

По словам В.  Рыбака,  первые шаги к созданию Партии регионов были нелегкими.
«Но сейчас в Партии регионов полтора миллиона человек. Это мощная сила, громадный,
но тонкий в настройке механизм, и я в числе других руководителей ПР отвечаю за его
безотказную работу», – сказал депутат.

Он также напомнил, что почетный лидер Партии регионов – это Президент Украины
Виктор Янукович. «Равных ему сегодня у нас нет. Официальный председатель партии –
Николай Азаров. Я – его первый заместитель», – отметил Владимир Рыбак.

Отвечая на вопрос, как сейчас проходит набор в Партию регионов, политик
подчеркнул: «Мы сейчас отбираем в свои ряды наиболее авторитетных людей из всех
регионов. Хотим сформировать партийный список на парламентские выборы из лучших
представителей общества, создать такой список, в котором вообще не будет случайных
людей и попутчиков» (Владимир Рыбак: В списке Партии регионов на парламентских
выборах не будет случайных людей и попутчиков // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11692). – 2012. –
13.06).

***

Представители Партии регионов, покинувшие заседание Комитета по
парламентскому сотрудничеству между Украиной и ЕС в Страсбурге, объяснили, что

http://ruporzt.com.ua/actualno/39910-zayavlenie-press-sluzhby-partii-regionov.html
http://ruporzt.com.ua/actualno/39910-zayavlenie-press-sluzhby-partii-regionov.html
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таким образом они продемонстрировали свой протест против действий главы украинской
части делегации Б. Тарасюка. Об этом сообщает пресс-служба политсилы.

В сообщении говорится, что Леонид Кожара, Анатолий Кинах, Ирина Бережная,
Максим Луцкий, Олег Надоша покинули заседание «в знак протеста против действий
главы украинской части делегации Тарасюка при голосовании заключительного заявления
и рекомендаций комитета в четверг».

По мнению «регионалов», Б. Тарасюк «грубо проигнорировал требование членов
делегации не включать в текст заключительного заявления положения, нарушающие
европейские стандарты и принципы верховенства права, в частности, невмешательство в
деятельность судебной системы власти и давления на суд».

«Таким образом, Б. Тарасюк в очередной раз превысил полномочия, делегированные
ему всем украинским парламентом, в узкопартийных целях для дискредитации Украины в
Европе и попытки вовлечь отдельных представителей Европарламента во
внутриполитическую борьбу в Украине», – говорится в заявлении партии (Члены
Партии регионов покинули заседание «Украина-ЕС» из-за Тарасюка // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/44625/). – 2012. – 14.06).

***

Народный депутат Украины, первый заместитель председателя Партии
регионов Владимир Рыбак заявил, что усилия Партии регионов направлены на
утверждение высоких стандартов жизни в нашем государстве.

«Украина – европейская страна, с этим не поспоришь. Вот и работать нужно на то,
чтобы в нашем государстве утверждались высокие стандарты жизни. Людям так
досталось от разных геополитических катастроф и безрезультативных перестроек, что они
уже не согласны откладывать свою жизнь на потом. И не нужно! Уверен: лет через 10 у
нас будет процветающая страна. С евроценностями, таким же уровнем
жизнеобеспечения», – убежден В. Рыбак.

Он также подчеркнул, что Украина пережила два тяжелейших года. «Теперь будет
легче. И общий язык с Россией, в конце концов, найдем, и дружеские отношения
восстановим.  Ведь наш нынешний рынок в России –  минимум 55  млрд дол.  Следует
крепить эти связи, развивать их, двигаться вперед. Сегодня без здоровой, успешной,
конкурентоспособной экономики – никуда. И мы всецело сосредоточены именно на этих
задачах», – заявил первый заместитель председателя Партии регионов.

Отвечая на вопрос, почему в законе о выборах прописана норма о мажоритарных
округах, В. Рыбак отметил: «Решение принималось коллегиально. Президент, однако,
стоял на том, что, пока есть «мажоритарка», есть персональная ответственность депутата
перед людьми. При пропорциональной системе, сколько ни закрепляй избранников за
округами, эта связь намного слабее. Хотя, судя по всему, с укрупнением партий
пропорциональная система возобладает. Старую Европу она, как видим, вполне
устраивает. Не уйти от этой тенденции и нам» (Владимир Рыбак: Усилия Партии
регионов направлены на утверждение высоких стандартов жизни в нашем
государстве // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11708). – 2012. – 14.06).

***

Оппозиция завидует успехам действующей власти в социальной политике. Об этом
заявил вице-премьер-министр Украины, министр социальной политики Сергей
Тигипко.
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«Представителям оппозиции не мешало бы вспомнить, какое наследство они
оставили. Пусть объяснят, как Украина получила такую уникальную цену на газ», – сказал
Тигипко.

Вице-премьер отметил, что нынешняя оппозиция в течение 5 лет находилась у
власти, и никто не мешал ей реализовывать ни социальные инициативы, ни крупные
инвестиционные проекты. Но ничего не было сделано.

«Оппозиция сегодня завидует тому, что мы делаем», – подчеркнул он.
При этом Сергей Тигипко отметил, что социальные инициативы Президента станут

большим макроэкономическим стимулом для развития внутреннего рынка.
«Мы повысили пенсии для 12,9  млн человек в среднем на 120  грн.  Эти деньги

пенсионер потратит, в первую очередь, на покупку продуктов. А в этой сфере доминирует
отечественный производитель», – добавил вице-премьер.

В объединенной оппозиции социальные инициативы Президента называют
предвыборными подачками (Тигипко думает, что оппозиция завидует успехам
регионалов // TopMedia (http://topmedia.com.ua/news/show/2012-06-15/26813_tigipko-
dumaet-chto-oppoziciya-zaviduet-uspexam-regionalov). – 2012. – 15.06).

***

Нынешний режим, декларируя «внеблоковость», продолжает пагубный
интеграционный курс Ющенко. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр
Симоненко, комментируя подписание руководством страны новой редакции Стратегии
национальной безопасности Украины.

По словам П. Симоненко, этот документ содержит безальтернативную установку на
«радикализацию» европейского курса Украины в ущерб укреплению отношений с
Россией и другими странами, не входящими в евроструктуры.

Лидер КПУ подчеркнул, что ни о какой мифической «внеблоковости» в новой
Стратегии национальной безопасности нет и речи. По его словам, нынешний режим,
декларируя «внеблоковость», продолжает пагубный интеграционный курс Ющенко.

«У коммунистов есть в этом вопросе принципиальная позиция – вопросы
национальной безопасности Украины и определения её места в мировой геополитике
находится не в Еврозоне. Точнее говоря – не исключительно в Еврозоне. Мы обязаны
учитывать в этом вопросе все векторы, опираться на все внешнеполитические факторы,
ориентироваться в большей степени на Евроазиатский вектор, учитывать влияние России,
согласовывать пути развития с Таможенным союзом», – отметил П. Симоненко.

«Сегодня в парламенте есть только одна политическая сила, которая отстаивает
Евроазиатский вектор, – это Компартия. Все остальные силы даже не пытаются
рассмотреть, взвесить, оценить преимущества этого вектора. Они уже заранее настроены
на конфликт с Россией.  Все те силы,  которые есть в парламенте и заявили о своем
желании попасть в новый парламент – они уже публично заявили о своем
безальтернативном стремлении к евроинтеграции», – добавил лидер коммунистов (Петр
Симоненко: Нынешний режим, декларируя «внеблоковость», продолжает пагубный
интеграционный курс Ющенко // Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-
simonenko-nyneshnij-rezhim-deklariruya-vneblokovost-prodolzhaet-pagubnyj-integracionnyj-
kurs-yushhenko/). – 2012. – 15.06).

***

Вхождение Украины в Таможенный союз принесет огромную выгоду экономике
нашей страны. Об этом заявил лидер Компартии Украины Петр Симоненко.

«Позиция Компартии сформирована на основе расчетов той огромной выгоды для
экономики нашей страны, которую принесёт вхождение Украины в Таможенный союз. А

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-nyneshnij-rezhim-deklariruya-vneblokovost-prodolzhaet-pagubnyj-integracionnyj-kurs-yushhenko/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-nyneshnij-rezhim-deklariruya-vneblokovost-prodolzhaet-pagubnyj-integracionnyj-kurs-yushhenko/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-nyneshnij-rezhim-deklariruya-vneblokovost-prodolzhaet-pagubnyj-integracionnyj-kurs-yushhenko/
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это, в первую очередь, прирост экспорта украинских товаров в РФ, который увеличится,
по разным оценкам экспертов, на 4,6–8,8 млрд дол. При этом в наибольшей мере вырастет
стоимость поставок продукции машиностроения, удельный вес которой в структуре
прироста составляет 36–40 % и металлургической промышленности – 22–42 %. Прирост
товарооборота (без учета углеводородов) в результате взаимной интеграции и устранения
торговых барьеров для украинской экономики может быть весьма существенным и
составит 13,5–16,4 % от ВВП Украины», – рассказал лидер коммунистов.

П. Симоненко также обратил внимание журналистов на то, что только за счет одной
меры – отмены в рамках Единого экономического пространства (ЕЭП) экспортных
пошлин на углеводороды, экспортируемые из России в Украину, положительный прирост
сальдо торгового баланса Украины составит 2,9 млрд дол. (за счет снижения стоимости
ввозимых углеводородов). В случае если по условиям ЕЭП и формирования единого
энергетического рынка цена на природный газ, экспортируемый из России в Украину,
будет снижена до 180 дол./ м куб., положительный прирост торгового сальдо Украины
увеличится до 5,1  млрд дол.  Кроме того,  эффект от отмены защитных мер во взаимной
торговле оценивается в 0,5 млрд дол., а снятие технических барьеров в торговле даст еще
более 1 млрд дол.

«Вступление Украины в Таможенный союз повлечёт за собой улучшение условий
торговли для Украины на 6–10 млрд дол., что позволяет нашей стране сбалансировать
торговый баланс и обеспечить макроэкономическую устойчивость», – подчеркнул
П. Симоненко (Петр Симоненко: Вхождение Украины в Таможенный союз принесет
огромную выгоду экономике нашей страны // Компартія України
(http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vxozhdenie-ukrainy-v-tamozhennyj-soyuz-prineset-
ogromnuyu-vygodu-ekonomike-nashej-strany/). – 2012. – 15.06).

***

Шанхайская организация сотрудничества – это реальная альтернатива МВФ. Такое
мнение выразил лидер Компартии Украины Петр Симоненко.

По его словам, коммунисты убеждены, что кроме Таможенного союза и ЕврАзЭС,
Украине нужно наладить партнёрство с ШОС.

П. Симоненко призвал власть в ближайшее время сделать реальные шаги в
выстраивании партнерских отношений со странами ШОС. По словам лидера КПУ, это
очень перспективное для Украины направление, ведь в период мирового кризиса страны
ШОС наращивают свою экономику. ВВП Китая по итогам 2011 г. вырос на 9,2 % по
сравнению с 2012 г. В 2011 г. ВВП Кыргызстана составил 273 млрд 107,8 млн сомов, что
на 5,7  %  больше по сравнению с 2010  г.  По итогам 2011  г.  рост ВВП в Казахстане
составил 7,5 %. Темпы роста ВВП Узбекистана в 2011 г. составили 8,3 %.

По убеждению П. Симоненко, ШОС – это реальная альтернатива МВФ. «Беларусь в
мае 2009 г. подала заявку на сотрудничество с ШОС в качестве партнера по диалогу. Уже
летом 2009 г. Беларусь получила кредит от Китая на сумму 5,7 млрд дол. под
незначительные проценты и 8,8 млн безоплатной финансовой помощи. Страны ШОС,
выделяя кредит или другую финансовую помощь, не ставят никаких условий по
сокращению социальной защиты граждан, как это делает МВФ», – подчеркнул лидер
коммунистов (Петр Симоненко: ШОС – это реальная альтернатива МВФ //
Компартія України (http://www.kpu.ua/petr-simonenko-shos-–-eto-realnaya-alternativa-
mvf/). – 2012. – 15.06).

***

Питання, які роз’єднують суспільство, не варто розглядати у прискореному режимі.
Про це сказав Голова Верховної Ради України, голова Народної Партії Володимир

http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vxozhdenie-ukrainy-v-tamozhennyj-soyuz-prineset-ogromnuyu-vygodu-ekonomike-nashej-strany/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-vxozhdenie-ukrainy-v-tamozhennyj-soyuz-prineset-ogromnuyu-vygodu-ekonomike-nashej-strany/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-shos-�-eto-realnaya-alternativa-mvf/
http://www.kpu.ua/petr-simonenko-shos-�-eto-realnaya-alternativa-mvf/
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Литвин. Він зазначив, що до законопроекту «Про засади державної мовної політики» не
надійшло жодної поправки при підготовці його до другого читання. За його словами, такі
поправки та пропозиції депутати мають подати до 20 червня. «Поки що немає поправок. Я
думаю, в останній день всі вони будуть внесені, і їх буде багато», – сказав голова
Народної Партії.

В. Литвин сподівається, що подальша дискусія навколо мовного питання
відбуватиметься більш спокійно. Він переконаний, що питання, які роз’єднують, не варто
розглядати у прискореному режимі. «Якби не було цього питання, яке поляризує і
розколює суспільство, то перед виборами придумали б інше…», – зауважив лідер
народників.

В.  Литвин наголосив,  що уважно проаналізував закон про мови в Українській РСР
від 1989 р. і законопроект про засади державної мовної політики та дійшов висновку, що
перший є набагато кращим. За його словами, законопроект «Про засади державної мовної
політики» розвиває перший закон, однак робить це на шкоду українській мові. «З
гуманітарної точки зору, з точки зору прав людини можна вести дискусію, що кожна
людина має право послуговуватися тією мовою, яку вона вважає своєю рідною. Але якщо
брати сукупний підхід, із точки зору державних інтересів і з точки зору безпеки країни, я
думаю, рішення мали би бути дещо іншими», – зазначив голова Народної Партії.

В. Литвин переконаний, що з російською мовою в Україні взагалі немає жодних
проблем. Крім того, за його словами, мовний законопроект у тому вигляді, в якому він є
нині,  ухвалювати в цілому не можна.  «У такому вигляді,  як він є,  я вважаю,  що він не
принесе користі навіть для тих мов, які відносять до мов регіональних меншин. Він
принесе збурення і протистояння», – вважає лідер народників (В. Литвин переконаний,
що питання, які роз’єднують суспільство, не варто розглядати у прискореному
режимі // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=13&ArticleID=16093&). –
2012. – 13.06).

***

Кандидаты в народные депутаты от Народной партии Владимира Литвина будут
баллотироваться в Верховную раду исключительно в мажоритарных округах.

Литвин прокомментировал информацию о том, что он идет на выборы в парламент в
мажоритарном округе: «Дело в том, что еще никто никуда не идет, я всеми фибрами души
не воспринимаю выборы по партийным спискам. У нас есть и будут проблемы, пока у нас
будет такой принцип формирования Верховной Рады».

По словам спикера Рады, для получения поддержки людей на выборы необходимо
идти через мажоритарный округ.

Литвин также заявил, что закон о снятии депутатской неприкосновенности надо
принимать после парламентских выборов (Народная партия пойдет на выборы в Раду
только в мажоритарных округах // ЭКСПЕРТ-ЦЕНТР
(http://expert.org.ua/?st=3&id=100062). – 2012. – 13.06).

***

Чи можна погодитись з експертами Business Insider, які прогнозують високу
ймовірність дефолту в Україні?  Безумовно,  країна має певні економічні труднощі,  що
пов’язані в тому числі із нестабільністю світових, європейських ринків, великою
експортною залежністю України від світової кон’юнктури тощо. Однак у нас є великі
шанси уникнути дестабілізації, не допустити зниження платоспроможності країни. У
цьому переконаний президент УСПП, народний депутат України Анатолій Кінах.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=13&ArticleID=16093&
http://expert.org.ua/?st=3&id=100062
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«Україна має потужні, невикористанні досі резерви. І головне завдання нині полягає
в тому,  щоб ефективно реалізувати наш науково-технічний,  промисловий,  кадровий й
природний потенціал, максимально задіяти наші внутрішні можливості», – вважає
А. Кінах.

На його думку, першочергове завдання України полягає в активізації внутрішнього
ринку, підвищені його платоспроможності. Для цього необхідно подбати про ефективні
програми імпортозаміщення й локалізації виробництва, сприятливе середовище для
роботи малого й середнього бізнесу, забезпечити реальному сектору доступ до кредитних
ресурсів на вигідних умовах. Не менш важливо працювати в напрямку покращення
інвестиційного клімату в Україні, над підвищенням рівня корпоративної безпеки, захисту
прав власника, інвестора.

«Перед Україною стоять непрості завдання: потрібно завершувати структурні
реформи – земельну, пенсійну, житлово-комунальну, системно працювати над
вирішенням проблематики зайнятості тощо. Однак промислово-підприємницьке
середовище переконане в тому, що структурам влади у тісному діалозі з бізнесом, на
основі методів державно-приватного партнерства, високої взаємної відповідальності, під
силу подолати існуючі економічні негаразди, забезпечити стале зростання української
економіки», – резюмує А. Кінах (Анатолій Кінах: Україна в змозі уникнути економічної
дестабілізації // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/ukraina/39929-anatoly-knah-
ukrayina-v-zmoz-uniknuti-ekonomchnoyi-destablzacyi.html). – 2012. – 13.06).

***

За словами лідера Житомирських соціалістів Олега Пінського, ключовим
завданням соціалістів після виборів-2012 стане зміна системи влади, а головним важелем
у вирішенні цієї проблеми має бути розширення прав та можливостей місцевого
самоуправління. «Люди повинні розуміти, що якість їхнього життя на пряму залежить від
моделі управління, хоча на перший погляд здається, що ця тема «відірвана» від життевих
проблем більшості українців», – підкреслив О. Пінський.

За його словами, рух у бік створення громадянського суспільства повинен
забезпечуватись повсюдним створенням структур самоорганізації населення,
використовуючи норми існуючого законодавства. Йдеться про спілки співвласників
житла, власників земельних паїв, мешканців гуртожитків, кооперативні утворення
виробничого, найперше, профілю. Нормативного регулювання потребує процедура
представлення структур самоорганізації у відповідних ланках місцевого самоврядування.
Це може стати предметом частини змін у законі про місцеве самоврядування.

«Ключем до розв’язання проблеми народовладдя є зміна ролі і статусу органів
місцевого самоврядування, підвищення такої ролі.

Паралельно зі зміною функцій рад всіх рівнів слід вирішити принципове питання про
розмежування бізнесу і влади.  Значною мірою воно розв’язується зміною закону про
вибори, його нормами про відкриті партійні списки», – підсумував головний соціаліст
Житомирщини (Олег Пінський: Зміна системи влади – головне завдання соціалістів
після виборів-2012 // «Рупор Житомира» (http://ruporzt.com.ua/politica/40028-oleg-pnskiy-
zmna-sistemi-vladi-golovne-zavdannya-socalstv-pslya-viborv-2012.html). – 2012. – 15.06).

***

Наталия Витренко, лидер Прогрессивной социалистической партии Украины,
высказала свое видение ситуации с Юлией Тимошенко: «Юлия Тимошенко – не мой
соратник по борьбе. Но я высказываю ей свое сочувствие. Я считаю недопустимой такую
расправу над ней.
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Тимошенко для нынешней власти – конкурент, очень опасный конкурент. Вот
почему они ни под каким предлогом из тюрьмы не хотят ее выпускать.  И это,  знаете,
вызывает омерзение уже у всех. Так расправляться с женщиной-политиком недопустимо!

Да и судили Тимошенко не за то, что следовало. Ей нужно было инкриминировать
подрыв экономической безопасности Украины через деятельность «Единых
энергетических систем». Вот этой своей деятельностью она нанесла тяжелейший удар по
Украине. А ее посадили за газовый договор, за решение, которое она как премьер-министр
имела право принимать. Кроме того, по экономическим преступлениям есть разные
формы наказания. Это, прежде всего, конфискация имущества и возврат капитала
вывезенного за Украину. То, что она и ее семья вывезли огромный капитал из Украины, у
меня никаких сомнений не вызывает. И вот нужно было не гноить ее в тюрьме, а
решением суда вернуть капиталы в казну государства. А так с ней просто идет
политическая расправа, причем не только с ней, а рикошетом идет расправа и с Россией.
Понимаете,  и Янукович,  и Тимошенко,  играют на одном и том же поле.  Они оба за
Западный вектор, они – националисты, русофобы в душе, натовцы. И если два
одинаковых хищника поместить в одну и ту же среду, они же будут уничтожать друг
друга насмерть.

Печально то, что, как мне кажется, сейчас власть просто ждет смерти Тимошенко в
застенках, чтобы не выпустить ее на свободу. Потом она, может быть, будет и оправдана
посмертно. Или же ее, может быть, выпустят уже после следующих выборов Президента
2015 г., в 2016 г. ей срок изменят.

На этих выборах, конечно, оранжевые без Тимошенко возьмут меньше голосов, но,
тем не менее, я и сегодня слышала по радио полным ходом идет предвыборная реклама
голосом Тимошенко. Она агитирует. То есть ее соратники используют ее голос, они
используют ее бренд,  они будут играть на том,  что она вот страдалица.  Для Турчинова,
для Яценюка это очень выгодно. Может даже выгоднее, чем, если бы она была на свободе.
То есть, они-то себе проход в Раду обеспечат, больше их ничего не волнует. Поэтому
будет этот спектакль разыгрываться по заранее продуманному сценарию, который
устраивает и «регионалов» и верхушку «оранжевой силы» (Власть ждет смерти
Тимошенко // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/articles/7336.html). – 2012. – 13.06).

***

Заступник голови «Батьківщина» Олександр Турчинов заявляє, що влада
нищить рекламу опозиції. Про це він заявив на прес-конференції 14 червня.

За його словами, комунальним службам Києва з бюджету виділено 20 млн грн на
демонтаж реклами опозиції.

Турчинов зазначив, що білборди об’єднаної опозиції знімаються щоночі
працівниками муніципальних служб під прикриттям працівників міліції.

Зокрема, за його словами, було знято білборди у Києві, на Вишгородській трасі,
якою їздить Віктор Янукович.

«Щоб його не дратувала опозиція,  о 4-ій годині ранку працівники комунальних
служб під захистом міліції тричі знімали нашу зовнішню рекламу. І це саме та міліція, яка
чергувала біля плакатів із зображенням Януковича, у які громадяни жбурляли яйця і
фарбу, а міліція проти цих громадян відкривала кримінальні справи», – сказав Турчинов.

Він повідомив, що об’єднана опозиція планувала розмістити 200 білбордів у Києві,
але на сьогодні існує дозвіл на розміщення лише 36,  «і з кожним днем ця кількість
зменшується».

За словами Турчинова, керівництво комунального підприємства «Київреклама», що
функціонує при КМДА,  телефонує в рекламні агенції та попереджає,  що КМДА
демонтуватиме білборди тих рекламних агенцій, які співпрацюватимуть з опозицією.

http://glavcom.ua/articles/7336.html
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«В результаті нам повідомляють про неможливість подальшої співпраці», –
підкреслив він.

«Проти тих рекламних агенцій,  які підписали з нами угоду,  відбувається війна на
знищення по всій Україні, навіть у сільських районах, де є установка не розміщувати
жодного білборду об’єднаної опозиції», – заявив він.

При цьому Турчинов звернув увагу на те, що у Президента, Партії регіонів та їх
політичних сателітів «проблем з рекламою взагалі не існує».

Він наголосив, що «об’єднана опозиція має такі ж самі права на зовнішню рекламу,
як і Янукович, як і Партія регіонів, як і політичні проекти Банкової».

У зв’язку з цим, за його словами, опозиція звертатиметься до ОБСЄ та міжнародних
спостерігачі за виборами в Україні (Турчинов каже, що влада нищить білборди опозиції
// Українська Правда (http://www.pravda.com.ua/news/2012/06/14/6966702/). – 2012. –
14.06).

***

«В Україні першочергово необхідно подолати проблему корупції, адже вона
унеможливлює проведення будь-яких реформ», – заявив член Бюро політичної партії
«Фронт Змін», керівник Юридичного департаменту партії Павло Петренко під час
засідання круглого столу з обговорення програми об’єднаної опозиції 12 червня у
Рівному.

У засіданні круглого столу в рамках всенародного обговорення програми об’єднаної
опозиції взяли участь член Бюро політичної партії «Фронт Змін», керівник Юридичного
департаменту партії Павло Петренко, народний депутат України Юрій Прокопчук,
керівник Рівненського регіонального штабу Об’єднаної опозиції Вадим Сидорчук,
депутати Рівненської обласної ради Михайло Кириллов, Віктор Ольховик, Олег Хомич,
Олександр Нестеренко, Михайло Вервега, депутати Рівненської міської ради Юрій
Вознюк, Марія Конощук, кандидати політичних наук Юрій Терешко та Алла Черній, а
також представники громадських організацій.

П.  Петренко підкреслив,  що проблема корупції паралізує розвиток суспільства в
цілому та формує негативний імідж України у міжнародному просторі.

«Корупція– як ракова пухлина на тілі України – її треба видалити якнайшвидше.
Адже через неї нині Україну сприймають як кризову і політично нестабільну країну з
неефективною владою –  такі висновки цьогоріч оприлюднила у одному зі своїх
документів Єврокомісія. Окрім того, за останні два роки кількість негативних повідомлень
про Україну у медіа зросла аж на 20  %.  Тому проблему корупції необхідно вирішувати
негайно», – наголосив він.

П. Петренко наголосив, що програма об’єднаної опозиції містить чіткий покроковий
план подолання корупції. Насамперед, підкреслив він, необхідно провести
антикорупційну люстрацію. «Необхідно перевірити, чи насправді задекларовані доходи і
майно усіх держслужбовців вищого рівня, а також членів їхніх родин відповідають їхнім
реальним витратам. Тих же осіб, які подали неправдиві відомості, буде звільнено з посад
та притягнуто до відповідальності. Окрім того, держслужбовці подаватимуть декларації
протягом трьох років після припинення повноважень, щоби максимально унеможливити
зловживання бюджетними коштами», – пояснив П. Петренко.

За словами П. Петренка, у програмі об’єднаної опозиції також передбачено
створення Національного антикорупційного бюро, яке боротиметься з корупцією в
органах влади, а насамперед – серед вищих посадових осіб.

Окрім того, наголосив керівник Юридичного департаменту партії «Фронт Змін»,
об’єднана опозиція планує перевірити законність рішень і дій судів, прокуратури та
правоохоронних органів, що викликали суспільний резонанс. У разі виявлення порушень
закону, прав і свобод громадян, посадовці, винні в цьому, понесуть відповідальність.

http://www.pravda.com.ua/news/2012/06/14/6966702/
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«Станом на сьогодні,  суди –  це одні з найбільш корумпованих структур.  Ми
здійснимо справжню реформу судової системи та позбавимо її впливу з боку органів
влади. Спеціально для цього об’єднана опозиція розробила законопроект «Про незалежне
фінансування судової влади»«, – підкреслив П. Петренко.

Багато пропозицій до програми об’єднаної опозиції озвучили експерти, які взяли
участь у круглому столі. Зокрема, як запровадити простий і чіткий механізм відкликання
народного депутата України, реанімувати систему освіти та гарантувати українцям якісну
охорону здоров’я.

На завершення засідання П. Петренко наголосив, що обговорення програми
об’єднаної опозиції триває, тож всі експерти мають змогу надати до неї свої письмові
пропозиції, будуть розглянуті при підготовці остаточної редакції програми («Корупція
паралізує розвиток України», – учасники обговорення програми Об’єднаної опозиції у
Рівному // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10814-koruptsija-paralizue-rozvitok-ukrayini-
uchasniki-obgovorennja-programi-obednanoyi-opozitsiyi-u-rivnomu.html). – 2012. – 12.06).

***

Несмотря на сложную украино-польскую историю, отношения Украины с Польшей
качественным образом отличаются от отношений Украины с Россией, которая зачастую
говорит лишь о своей истории. Такое мнение высказал лидер объединенной оппозиции
А. Яценюк.

«В чем разница между Россией и Польшей? Нам удалось сгладить некоторые
страницы украино-польской истории. И хотелось бы, чтобы мы смогли сгладить
некоторые, тоже очень не простые, страницы украино-российской истории», – заявил г-н
Яценюк.

По его мнению, в первую очередь следует определить такой формат, как «украинско-
российская история».

«Сейчас, к сожалению, так происходит, что есть только российская история. А мы
говорим, что есть и украинская история. Это и участие Украины в Великой отечественной
войне, и период независимости Украины и другое. Нам еще многое надо сделать для
полноценного диалога с нашими российскими партнерами», – резюмировал оппозиционер
(Россия говорит лишь о своей истории, умалчивая об украинской – Яценюк //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/44701/). – 2012. – 14.06).

***

Об’єднана опозиція ставить перед собою завдання в новому парламенті скасувати
антидержавні закони Партії регіонів та Президента Віктора Януковича. Про це заявив
голова ради об’єднаної опозиції, лідер цієї політсили Арсеній Яценюк.

За словами політика, закон про мови – «лише один із антидержавних кроків
нинішньої влади».

«Є десятки антидержавних законів, ухвалених Януковичем разом із провладною
більшістю. Тому окрім законів про порядок імпічменту та відкликання народного
депутата, один із законопроектів, який зараз готує об’єднана опозиція, стосуватиметься
скасування антидержавних законів нинішньої влади», – підкреслив Яценюк.

Він зазначив, що «закон про мови у парламенті проголосували 234 зрадники».
«Є 234 зрадники, мета яких – підтримати режим імені монарха Януковича і

фактично розірвати країну на шматки так, як це робилося в 2004 р., щоб тоді Янукович
виграв президентські перегони. Їхня мета – відтягнути основну увагу від тих неймовірних
соціальних провалів, які є в країні, піднявши мовне питання», – підкреслив нардеп.

http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10814-koruptsija-paralizue-rozvitok-ukrayini-uchasniki-obgovorennja-programi-obednanoyi-opozitsiyi-u-rivnomu.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10814-koruptsija-paralizue-rozvitok-ukrayini-uchasniki-obgovorennja-programi-obednanoyi-opozitsiyi-u-rivnomu.html
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Аби не допустити ухвалення антидержавних законів, наголосив лідер «Фронту
Змін», після парламентських виборів об’єднана опозиція має створити у ВР нову
демократичну більшість.

«Саме тому в новій демократичній Верховній Раді нам потрібно 226 проукраїнських,
державницьких голосів», – уточнив Яценюк (Яценюк має намір у новій ВР скасувати усі
«антидержавні закони» Януковича // Відголос.com» (http://vidgolos.com/161252-
yacenyuk-maye-namir-u-novij-vr-skasuvati-usi.html). – 2012. – 14.06).

***

Лідер партії «Фронт Змін» Арсеній Яценюк наголошує, що фальсифікація виборів
до Верховної Ради призведе до персональних санкцій проти Президента Віктора
Януковича та ізоляції України.  Про це він заявив у програмі «Вечір з Миколою
Княжицьким».

Звертаючись до В. Януковича, секретаря РНБО А. Клюєва, він сказав, що в разі,
якщо будуть сфальсифіковані вибори, то персонально для кожного з тих, хто при владі, це
стане «останньою уже крапкою».

«Абсолютно зрозуміло, що недемократичність виборів – це введення персональних
санкцій проти Президента і його оточення, вищих посадових осіб і тих людей, які задіяні
сьогодні у корупції і у фальшуванні виборів», – сказав А. Яценюк.

За його словами, на сьогодні уже кандидати-мажоритарники «від партії влади
розпочали процес фальшування виборів», оскільки вони «роздають по 100–200 грн», щоб
таким чином скупити голоси виборців.

А. Яценюк переконує, що опозиція буде «боротися за кожен голос і за
демократичність цих виборів,  бо ми знаємо:  якщо вибори будуть демократичні,  ми
зможемо їх виграти».

Водночас він визнає, що абсолютно демократичними вибори не можуть бути «в силу
того,  що Ю.  Тимошенко та інші опозиційні лідери знаходяться за гратами,  куди їх
запроторила чинна влада».

«Їх (вибори.  –  Ред.)  можна визнати частково демократичними,  якщо буде
виконуватися закон», – сказав А. Яценюк.

Відповідаючи ж на запитання щодо того, що з ним влада хотіла нібито домовитися,
але цього не сталося, він заявив: «Навіть з терористами можна вести переговори, з
Партією регіонів переговори вести неможливо».

«Про що мені з ними домовлятися? Про те, як вони розкрадають країну, про те, що
вони саджають своїх політичних опонентів у тюрму, про те, що вони стали найбагатшими
людьми на теренах Європи за останні декілька років? Який у нас може бути предмет
розмови з Януковичем і з тими, хто біля нього?» – запитав А. Яценюк (Яценюк: «Навіть з
терористами можна вести переговори, а з Партією регіонів – неможливо» // Експрес
(lviv.expres.ua/news/2012/06/15/68200). – 2012 – 15.06).

***

Объединенная оппозиция хочет наработать с общественными организациями
перечень критериев отбора кандидатов в списки на выборах в Верховную Раду. Об этом
заявил депутат от НУНС, лидер партии «Фронт Змін» Арсений Яценюк, комментируя
тот факт, что Объединенная оппозиция не подписала с общественным движением
«ЧЕСТНО» соглашение о чистке списков.

«При формировании списков мы будем исповедовать основные критерии: качество,
новое качество, честность в политике. Это то, что нужно принести в украинскую
политику», – отметил он.

http://vidgolos.com/161252-yacenyuk-maye-namir-u-novij-vr-skasuvati-usi.html
http://vidgolos.com/161252-yacenyuk-maye-namir-u-novij-vr-skasuvati-usi.html
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«Поэтому в списках будут те люди, которые с нами прошли достаточно длительный
период времени; те, которых уже и по тюрьмам таскали, и уголовные дела возбуждали; те,
которые не предали; те, которые не голосовали за введение второго языка, и которые
прошли массу испытаний», – заверил Яценюк.

«Относительно общественных движений и общественных организаций, то на
следующей неделе встречаемся со всеми общественными движениями, которые хотят
принять участие в определенном аудите списков политических партий. Я считаю, кстати,
что это правильно, абсолютно верно», – уточнил политик.

«Мы хотели бы разработать перечень критериев... Я бы хотел, чтобы мы сразу с
самого начала честно поступали. Я внимательно изучил критерии, которые предлагались
общественными движениями к отбору кандидатов, там есть один из таких критериев, что
народный депутат, который будет в следующем созыве народным депутатом, может
проходить по списку только тогда, когда он исключительно лично голосует», – рассказал
Яценюк.

«Ну, я вам честно говорю, что даже я отдавал свою карточку несколько раз. Вы же
хотите честности? Я говорю так же честно», – отметил депутат.

«Скажу вам зачем, потому что было одно из голосований, когда давал интервью,
кстати, вашему каналу, а голосование было за закон об амнистии Тимошенко. Просто моя
карточка была в слоте, и хорошо, что коллега нажал, потому, что если бы не нажал, что бы
сказал ваш же канал: видите, все проголосовали, Яценюк не проголосовал», – сказал он.

Яценюк пообещал, что «в следующем парламенте этого не будет, 226 голосов
большинства включат систему личного голосования и введут уголовную ответственность»
(Яценюк набросал критерии отбора кандидатов в списки // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/82844.html). – 2012. – 15.06).

***

Нині Україна має найбільш провальну владу за всі роки незалежності, яка фактично
нагадує звичайних загарбників. Лише за останній рік 20 родин наближених до чинної
влади міністрів збільшили свої статки в 4 рази. Наразі їх сума дорівнює річному бюджету
України та становить близько 26  млрд дол.  США.  Про це повідомив депутат Київської
обласної ради, керівник Юридичного департаменту Центрального виборчого штабу
об’єднаної опозиції Павло Петренко.

«За два роки перебування при владі Партії регіонів народ повністю втратив до неї
віру. Оскільки жодного обіцяного покращення не відбулося, а навпаки – рівень життя
українців значно впав, – наголосив П. Петренко. – Так, понад 80 % українських родин
нині знаходяться поза межею бідності, а 95 % українців, які потребують лікування, не
мають змоги купити звичайні ліки».

За його словами, об’єднана опозиція відновить справедливість в країні і влада
працюватиме задля добробуту власного народу, а не навпаки, як це відбувається зараз.
Для цього у об’єднаної опозиції є чіткий план змін в країні, підкріплений понад
80 законопроектами. П. Петренко підкреслив, що наразі програма проходить
всеукраїнське громадське обговорення, після якого всі розроблені законопроекти будуть
прийняті новою демократичною більшістю у Верховній Раді (Павло Петренко:
«20 регіоналів володіють статками, рівними бюджету України» // Фронт Змін.
Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10905-pavlo-
petrenko-20-regionaliv-volodijut-statkami-rivnimi-bjudzhetu-ukrayini.html). – 2012. – 16.06).

***

Лідер партії «Фронт Змін» Арсеній Яценюк розповів, чим відрізняється програма
об’єднаної опозиції, від програм інших політсил.

http://glavcom.ua/news/82844.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10905-pavlo-petrenko-20-regionaliv-volodijut-statkami-rivnimi-bjudzhetu-ukrayini.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10905-pavlo-petrenko-20-regionaliv-volodijut-statkami-rivnimi-bjudzhetu-ukrayini.html
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Він наголосив, що опозиція буде зобов’язана виконати усі пункти програми, бо
інакше депутатів буде відкликано.

«Те що в ній (в програмі) написано – це те, що потрібно сьогодні для країни, –
запевнив політик. – Багато хто вважає, що програма не цікава, а цікавий лідер і т. д. Це не
так, бо в програмі написано, що ця політична партія повинна робити. І в програмі повинно
бути написано,  як ця політична партія збирається це виконувати.  Відмінність цієї
програми лежить саме в цій площині».

Він додав:  «Тут написано як:  вперше за 20  років ми до кожного пункту програми
приклали закон, який вже зараз внесено до парламенту України, і який буде виконуватися,
який буде голосуватися. І це те, що дає можливість дійсно змінити країну».

Яценюк також додав, що один із пунктів програми – це прийняття закону про
відкликання народного депутата.

«Програма – це повинен бути той документ, який забезпечує особисту
відповідальність депутата перед людьми, перед своїми виборцями – за вас проголосували,
тому ви повинні виконати.  Якщо ви не виконали,  то,  відповідно до закону України про
відкликання народного депутата України, ви позбавляєтесь статусу депутат», – пояснив
він.

Політик додав: «Так само програма передбачає прийняття закону України про
порядок імпічменту Президента. Адже сьогодні Януковича неможливо зняти. У
Конституції є норма про імпічмент, але всі попередні Президенти ветували цей закон.
Мною закон про імпічмент внесено і наше завдання – прийняття цього закону і початок
процедури імпічменту Януковича».

«Є варіант голосувати за корупцію, за безробіття, за розкрадання країни, тобто
голосувати за Партію регіонів, за Президента Януковича. Є варіант голосувати за
об’єднану опозицію, за ту опозицію, яка хоче мати проєвропейську Україну, хоче
відновити справедливість гідність і чесність в Україні», – наголосив Яценюк (В опозиції
пообіцяли: або виконаємо свою програму, або відкличемо депутатів // «Відголос.com»
(http://vidgolos.com/161898-v-opoziciyi-poobicyali-abo-vikonayemo-svoyu.html). – 2012. –
16.06).

***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко переконаний у тому, що між опозиційними
силами не повинно бути протистояння у питанні розподілу мажоритарних округів, а
кандидатів все ж мають визначати не лідери політичних сил або домовленості між ними, а
виключно підтримка виборців.

«Мене бентежить, що всі ведуть розмову про кількість округів – кому скільки
дістанеться. Це хибний підхід. Ми повинні в першу чергу говорити про якість висуванців
від опозиції, це принципово», – вважає Кличко.

«Для нас сьогодні головне –  це підтримка людьми того кандидата,  який зможе
перемогти. Бо наша мета – сформувати більшість у Верховній Раді. Може трапитися так,
що саме мажоритарники визначатимуть, якою буде більшість у майбутній ВР, тому до
мажоритарних списків треба підійти дуже вимогливо. Маємо підтримати не відданих, а
ідейних і достойних. Інакше ми не змінимо ситуацію в Раді і в країні».

Про це лідер «УДАРу» заявив на Прикарпатті, де перебуває з триденною робочим
візитом. Тут Кличко, зокрема, представлятиме претендентів від «УДАРу», які можуть
бути висуванцями в мажоритарних округах Івано-Франківської області.

«Я хотів би, щоб ми виставляли кандидатів від людей. Колегам по опозиції ми і далі
пропонуємо в усіх округах висунути своїх претендентів, а напередодні старту кампанії
визначити найбільш рейтингових і достойних представників за принципом «один округ –
один кандидат від опозиції». Ми готові до будь-яких компромісів заради перемоги, бо
цінуємо довіру людей і виступаємо за об’єднання демократичних сил у майбутньому
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парламенті. На жаль, сьогодні в українській політиці традиція – об’єднуватися тільки щоб
пройти до парламенту. А ми виступаємо за більш довготривалий ідейний альянс», –
зазначив Кличко. Він підкреслив, що під час свого туру регіонами Украіни уважно вивчає
позицію виборців щодо претендентів від «УДАРу» і саме їх підтримка буде визначальною
для партії щодо офіційного висування кандидатів після старту кампанії.

Відповідаючи на запитання журналістів щодо команди людей, які входять до
«УДАРу», Кличко сказав: «Може, наші активісти ще не такі відомі на центральному рівні,
але вони стануть публічними і відомими, це питання часу. Головне – вони відбулися в
своїй професії,  відомі в своїх регіонах.  Ми вважаємо,  що досить робити ставку лише на
розкручені імена, набирати в команди відомих людей, які часто нічого не зробили, але їх
імена на слуху. В нашої партії буде збалансований список – поряд з відомими політиками,
які мають авторитет і повагу, а не лише розкручене прізвище, будуть і нові імена, які
сприятимуть оновленню української політики», – сказав Кличко (Віталій Кличко: Думка
людей про наших кандидатів буде вирішальною в момент офіційного висування //
Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-dumka-
lyudey-pro-nashih-kandidativ-bude-virishalnoyu-v-moment-ofitsiynogo-visuvannya). – 2012. –
11.06).

***

Керівник виборчого штабу партії «УДАР» Віталій Ковальчук 12 червня
поінформував про те, що партія починає відкривати списки своїх претендентів у депутати
та закликає усі опозиційні сили до рейтингового узгодження кандидатур в округах після
старту виборчої кампанії, коли стане очевидним, кого саме підтримують люди на місцях.

Ковальчук зазначив, що претендентів уже представляє лідер партії «УДАР» під час
свого регіонального туру.

В «УДАРі» наголосили, що і надалі відстоюватимуть позицію узгодження кандидатів
за принципом «один округ – один кандидат» за умови проведення опитування в ході
кампанії. «Сьогодні час оголошувати претендентів від партій», – сказав Ковальчук
(Туманова Т. «УДАР» відкриє списки претендентів у депутати // Українські
Національні Новини (http://www.unn.com.ua/ua/news/768219-udar-vidkrie-spiski-
pretendentiv-u-deputati/). – 2012. – 12.06).

***

Близько тисячі мешканців Івано-Франківська зібралися на Вічевому майдані, щоб
зустрітися з лідером політичної сили «УДАР» Віталієм Кличком.

Головною темою його промови стало майбутнє об’єднання опозиційних сил у
парламенті після виборів. В. Кличко наполегливо переконував, що тільки якщо
демократичні сили стануть одним цілим, то можна буде зламати теперішній лад в державі.

«Наша головна мета – зробити більшість в парламенті, щоб сформувати уряд. Щоб
парламент не був додатковим органом Адміністрації Президента. Для цього ми повинні
виходячи з результату об’єднати опозиційні сили в парламенті, ми повинні об’єднатися
висовуючи єдиного кандидата на мажоритарних округах. І багато партій об’єднуються не
просто,  щоб прийти в парламент,  а щоб змінити країну»,  –  сказав В.  Кличко (Партії
об’єднуються не просто щоб прийти в парламент, а щоб змінити країну – Кличко //
Стрічка новин: MALAKAVA.COM (http://malakava.com/articles/17772). – 2012. – 12.06).

***

Керівник виборчого штабу партії «УДАР» Віталій Ковальчук заявив,  що у
кожному окрузі його партія висуватиме кандидатів та перевірятиме популярність своїх

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-dumka-lyudey-pro-nashih-kandidativ-bude-virishalnoyu-v-moment-ofitsiynogo-visuvannya
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-dumka-lyudey-pro-nashih-kandidativ-bude-virishalnoyu-v-moment-ofitsiynogo-visuvannya
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висуванців серед виборців. Керівник Центру експертних досліджень «Тема» Роман
Онишкевич вважає рішення партії УДАР вчасним: «Про це вже давно говорять й інші
політичні сили, зокрема, партія Анатолія Гриценка «Громадянська позиція». А. Гриценко
постійно пропонує цей механізм як найкращий спосіб визначення єдиного кандидата від
опозиції в окрузі. Виборці самі мають визначити, хто з претендентів є найдостойнішим і
має найбільше шансів перемогти кандидата від влади».

«Віталій Кличко прославив Україну на увесь світ. Однак за його партійними плечами
можуть опинитись люди з далеко небездоганним політичним та бізнесовим минулим. На
жаль, дедалі частіше стає відомо про такі факти. Бажаючи отримати депутатську
недоторканість, такі особи намагаються заховатися за іменем Віталія. Цим самим вони
підривають віру людей у чесність та відкритість опозиційних партій, спотворюють саме
поняття опозиції», – зазначив Р. Онишкевич.

«Щоб уникнути цього, партії повинні в першу чергу провести внутрішню люстрацію.
Та ж «Громадянська позиція» А. Гриценка показала, що це цілком під силу партіям, якщо
на те є політична воля партійного активу. Опозиційні партії не можуть допустити до
балотування людей, які раніше порушували закон, мали судимості за кримінальні
злочини, були причетні до крадіжок, насильства, шахрайських оборудок, рейдерства,
корупції, хабарництва, зловживань владою. Я вже не кажу про те, що багато таких діячів
ще недавно були у провладних партіях. Якщо такі кандидати вже були колись депутатами
будь-якого рівня,  вони повинні відповісти за кожне своє голосування.  Тільки з
кандидатами, які пройдуть внутрішньопартійну люстрацію, партії матимуть моральне
право йти до людей і закликати їх голосувати за зміну влади», – підсумував політолог
(«УДАР» може стати дахом для багатьох пристосуванців // Львівський портал
(http://portal.lviv.ua/news/2012/06/14/151143.html). – 2012. – 14.06).

***

Всеукраинское объединение «Свобода» не планирует обещать своим избирателям
«манну небесную», зато твердо планирует выполнять собственную программу защиты
украинцев. Об этом сообщил руководитель пресс-службы ВО «Свобода» Юрий
Сиротюк.

Политик отметил,  что его партия выступает за то,  чтобы все,  что есть в ее
предвыборной программе, неуклонно выполнялось.

«Свобода» настаивает на том, что, с чем ты идешь на выборы, то и должен
выполнять, а не объяснять, почему у тебя не получилось. Политики должны быть
ответственными. Не надо перед выборами обещать манну небесную, потому что люди от
этого только разочаровываются», – отметил Сиротюк.

«У нас есть программа защиты украинцев. Но, несмотря на то, что мы все годы были
в оппозиции, она понемногу выполняется – по вопросам исторической справедливости,
признания Голодомора как геноцида», – уточнил свободовец.

Националист также упрекнул отечественных политиков в непоследовательности,
вспомнив о голосовании за закон о выборах народных депутатов.

«Все нынешние парламентские партии обещали закон о выборах по
пропорциональной системе с открытыми списками. А в результате все на «ура» с
огромной радостью объединились и приняли закон, который восстановил мажоритарку»,
– отметил свободовец.

По его словам, если политик обещает что-то избирателям, то он не должен потом
жаловаться на то, что как-то изменилась ситуация (Тягныбок придумал программу
защиты украинцев // From-UA. Новости Украины (http://www.from-
ua.com/news/92acad490f223.html). – 2012. – 11.06).

http://www.from-ua.com/
http://www.from-ua.com/news/92acad490f223.html
http://www.from-ua.com/news/92acad490f223.html
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***

Партия «Украина – Вперед!» первой среди других политических сил представила
проект экономической программы накануне парламентских выборов

«Предложения, изложенные в проекте, полностью совпадают с антикризисной
стратегией, которая сегодня обсуждается в Европе. Мы сможем вывести из тени
украинскую экономику, что позволит кардинально улучшить благосостояние наших
граждан. Средняя зарплата в тысячу евро и средняя пенсия 500 евро возможны в Украине.
Потенциал экономики нашей страны позволяет этого добиться. Деньги для этого есть, но
они скрыты в теневой экономике и расходятся по карманам чиновников в виде взяток», –
так охарактеризовала суть экономической программы, представленной в начале июня,
лидер партии «Украина – Вперед!» Наталия Королевская. Документ под названием
«Новая экономика – новая страна», по мнению политика, уже за два-три года позволит
достичь невозможного: победить коррупцию и вернуть деньги в реальную экономику,
создать высокооплачиваемые рабочие места и обеспечить высокий уровень жизни
украинцев.

В число первоочередных задач экономического проекта, по словам Королевской,
войдет пять направлений. Первое – развитие внутреннего рынка и увеличение
потребительского спроса за счет роста доходов населения. «Вторая задача – поддержка
национального производителя. Мы должны производить продукт с высокой добавленной
стоимостью и покупать в стране отечественную продукцию. Третья – поддержка экспорта.
Экспортировать необходимо не руду,  а самолеты,  не зерно,  а мясопродукты»,  –  заявила
лидер партии «Украина – Вперед!» Четвертой задачей, по ее мнению, станет создание
высокотехнологического производства: от фундаментальной науки до производства и
обслуживания, в том числе и создания системы промышленных парков. И, наконец, задача
номер пять – развитие инфраструктурных проектов, что косвенно позволит решить
проблему занятости и внутреннего спроса, таких, как строительство автобанов,
скоростных пассажирских железных дорог, метро, транспортных развязок. «Развитие
инфраструктуры – мощный локомотив занятости и внутреннего спроса», – подчеркнула
Королевская.

Весь этот план, как обещают в партии, уже к сентябрю будет подкреплен пакетом
законопроектов, из которых 15 уже написаны. «Еще десять инициатив находится в
разработке. Всего в нашем пакете будет 25 экономических законопроектов», – сообщила
политик.

Судя по тезисам проекта экономической программы, основана она на четырехлетней
практике работы Комитета Верховной Рады по вопросам промышленной, регуляторной
политики и предпринимательства, который возглавляет Наталия Королевская. Среди
ключевых реформ, предложенных лидером партии «Украина – Вперед!», – принятие
законов о рыночном надзоре, создании сети единых разрешительных центров и едином
налоге. Последний закон подан в качестве поправок в Налоговый кодекс. Кроме того,
Королевская инициирует снижение количества лицензируемых видов деятельности и
сокращение перечня разрешительных документов, принятие закона о поддержке малого и
среднего бизнеса, нового законодательства о госзакупках, а также уменьшение размера
единого социального взноса и продление моратория на проверки единоналожников.

В преддверии парламентских выборов «Украина – Вперед!» первой среди
политических партий представила проект экономической программы. К примеру, Партия
регионов намерена презентовать свою программу на Всеукраинском съезде партии
30 июля, когда официально стартует избирательная кампания. Ожидается, что в этот же
день утвердит свою экономическую программу и объединенная оппозиция, куда вошли
партии «Батьківщина» и «Фронт Змін».

Основное отличие предложений Наталии Королевской от предвыборной программы
объединенной оппозиции «Справедливое государство, честная власть, достойная жизнь»,
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которая была обнародована 12 мая, – в позитивности и конструктивности. Если
объединенная оппозиция во главу угла ставит свержение «преступного режима Виктора
Януковича», то партия «Украина – Вперед!» делает акцент на проведении
институциональных реформ, начиная с налоговой реформы и заканчивая земельной.
Причем реформы партия Королевской в отличие от других политических сил собирается
проводить в условиях тотальной дерегуляции. «Мы поменяем чиновников на компьютеры
и отберем у них саму возможность получить взятку», – записано в проекте предвыборной
программы партии «Украина – Вперед!»

Примечательно, что в презентации основных идей экономического плана «Новая
экономика – новая страна» участвовали профессиональные экономисты Игорь Уманский
(бывший и. о. министра финансов), Александр Пасхавер (президент Центра
экономического развития), Игорь Бураковский (директор Института экономических
исследований и политических консультаций), Михаил Хазин (руководитель компании
экспертного консультирования НЕОКОН, Россия) и Тибор Драшкович (бывший министр
финансов Венгрии). Политологу Вадиму Карасёву, который также является
сопредседателем партии «Единый центр», польстил тот факт, что независимых экспертов
привлекают к процессу обсуждения и оценки подобных программ. «Я хотел бы отметить
многообещающую тенденцию усиленного внимания оппозиционных сил к экономической
и политической общественной экспертизе, которая наметилась в последнее время. Вместо
популистских обещаний они стараются заручиться экспертной поддержкой, выдвинуть
убедительную программу собственных действий не только в предвыборный период, но и
после выборов», – отметил политолог. Он также подчеркнул, что новые политические
силы выносят на общественное обсуждение объединяющие идеи, в то время как политики
старого поколения концентрируются на деструктивных и разъединяющих страну вопросах
вроде языкового (Гончаренко А. Пять акцентов Наталии Королевской // Эксперт
Украина (http://expert.ua/articles/9/0/10334/). – 2012. – 18.06).

***

Глава Української республіканської партії Левко Лук’яненко шукає союзників
для участі в парламентських виборах.

Лук’яненко закликав партії націоналістичного спрямування об’єднатися для
«усунення від влади нащадків тих,  хто знищив Українську Народну Республіку,
організував в Україні голодомор і репресії ...».

«Парламентська опозиція 5 червня (день прийняття в першому читанні
законопроекту Про засади державної мовної політики) покрила себе ганьбою. Вона
зрадила Україну! Їй немає довіри! Тому жоден (!) з чинних народних депутатів не має
ніякого морального права балотуватися до нового парламенту. У Верховній Раді потрібні
борці, а не пристосуванці!» – йдеться у заяві Лук’яненка.

При цьому потенційними союзниками глава УРП назвав партії Свобода і Конгрес
українських націоналістів.  «Про загальний виборчий список поки не йдеться,  та й
малоймовірно,  що він може бути сформований.  Зокрема,  через специфіку української
політики», – сказав Лук’яненко. Мета створення об’єднання правих, за його словами,
полягає в тому, щоб «більш ефективно відстоювати національну ідеологію».

За словами члена політради Нашої України, народного депутата Володимира
В’язівського, заклик Лук’яненка пов’язаний з виборами. «Партія Свобода йде на вибори
самостійно,  і цілком імовірно,  що до них можуть приєднатися КУН і УРП Левка
Лук’яненка»,  –  зазначив депутат.  Такий варіант розвитку подій не відкидають і в партії
Свобода. «Про те, щоб піти на вибори єдиним списком з УРП або КУН, нам пропозицій не
надходило, але ми відкриті до переговорів», – заявив глава київського міської організації
Свобода Андрій Іллєнко (Левко Лук’яненко шукає союзників для участі у виборах //
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Корреспондент.net (http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1359346-levko-lukyanenko-
shukae-soyuznikiv-dlya-uchasti-u-viborah). – 2012. – 12.06).

***

Инициированная главой Украинской Республиканской партии Левком
Лукьяненко патриотическая оппозиция будет действовать в рамках Комитета
сопротивления диктатуре (КОД). Об этом сказал Лукьяненко.

«Мы же говорим о действиях в рамках КОДа. Мы не выходим из КОДа», – сказал он.
Лукьяненко отметил, что не представляет патриотическую оппозицию как создание

некой альтернативы объединенной оппозиции. «Это не альтернатива объединенной
оппозиции, это отдельные отряды и группы, которые должны работать в принципе
согласованно –  для того,  чтобы побороть Партию регионов и ее союзников.  Это не для
противостояния друг другу, а, наоборот, для взаимопомощи. Из-за того, что есть
идеологические различия, группирование по идеологической близости должно было бы
укреплять всю оппозицию и, в частности, все группы», – сказал он.

Лукьяненко уточнил, что просто предлагаются определенные подразделения в
рамках КОДа. «Форма такая, что есть КОД, и в него входят, так сказать, разные единицы:
объединенная оппозиция – это «Батьківщина» и «Фронт Змін», и патриотическая – ту,
которую я предлагаю, а может еще какая-то появится», – объяснил он (Оппозиция
Лукьяненко будет действовать в рамках КОДа // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/news/82626.html). – 2012. – 13.06).

Фракційна діяльність у Верховній Раді

Уряд послідовно виконує програму соціальних ініціатив Президента, і тому
пенсіонери та малозабезпечені громадяни вчасно і в повному обсязі отримують всі свої
кошти. Про це заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів
Олександр Стоян. Він зазначив, що, за даними уряду, лише за 5 місяців поточного року
Пенсійний фонд виплатив пенсій та грошової допомоги на 92 млрд грн.

«Ця сума значно перевищує дані порівняно з минулим роком. До речі, в бюджеті на
нинішній рік у нас закладені значно більші, ніж торік, кошти на підвищення зарплат,
пенсій, соціальних виплат. Це стало можливим завдяки збалансованій політиці, яку
проводить уряд. Водночас торік завдяки зростанню економіки зросли і надходження до
бюджету», – сказав народний депутат.

Він також нагадав, що до кінця року прожитковий мінімум, зарплати, пенсії та інші
соціальні виплати зростатимуть ще кілька разів.

«Відповідно до бюджету, в нас заплановані чергові підвищення соціальних
стандартів 1 липня, 1 жовтня та 1 грудня. Тобто до кінця року ще тричі
підвищуватимуться зарплати, пенсії, виплати при народженні дітей та інші соціальні
стандарти.  Зростання виплат свідчить про те,  що держава піклується про громадян»,  –
резюмував О. Стоян (Олександр Стоян: Уряд послідовно виконує програму соціальних
ініціатив Президента, і тому пенсіонери та малозабезпечені громадяни вчасно і в
повному обсязі отримують всі свої кошти // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11624). – 2012. – 11.06).

http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1359346-levko-lukyanenko-shukae-soyuznikiv-dlya-uchasti-u-viborah
http://ua.korrespondent.net/ukraine/politics/1359346-levko-lukyanenko-shukae-soyuznikiv-dlya-uchasti-u-viborah
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11624
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***

Євро-2012 відкрилося без бойкоту та санкцій, адже спорт поза межами політики.
Завдяки чемпіонату Європи з футболу вдасться покращити імідж України й спростувати
негативні заяви опозиції. Про це заявив народний депутат України, член
парламентської фракції Партії регіонів Олег Надоша.

Стосовно відкриття Євро-2012 в Україні народний депутат зауважив, що «наміри
деяких політиків (від опозиції. – Ред.), які поливали брудом нашу країну в Європі,
розповідаючи про те, як усе погано, не досягли успіху. Євро відкрилося – без бойкоту, без
інших якихось санкцій. І воно проходить, тому що спорт поза межами політики».

«Впевнений у тому, що ми переможемо негативні заяви, які ми маємо від окремих
політиків», – додав він.

На переконання парламентарія, сьогодні імідж України «багато в чому залежатиме
від того,  як почуватимуться гості в нашій країні,  як ми будемо їх зустрічати,  як будемо
показувати нашу країну – і у фан-зонах, і на стадіонах, і в аеропортах».

Він висловив упевненість в тому, що гості Євро-2012 «поїдуть до себе додому з
гарними враженнями й розповідатимуть, що Україна живе по-європейськи».

О. Надоша впевнений, що завдяки Євро-2012 «ми змінимо імідж нашої країни» (Олег
Надоша: Гості Євро-2012 отримають позитивні враження й переконаються, що
Україна живе по-європейськи // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11610). – 2012. – 11.06).

***

Оппозиции следует внимательно читать Регламент Верховной Рады. Об этом заявил
народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, председатель
Регламентного комитета ВР Владимир Макеенко.  По его словам,  заявление
представителей фракции БЮТ–«Батьківщина» о том, что они намерены обжаловать в
Высшем административном суде (ВАСУ)  голосование по законопроекту о
государственной языковой политике, противоречит Регламенту Верховной Рады.

«Подавать заявления в суды – это право любого гражданина, независимо от того,
является или нет он депутатом.  Только в данном случае у меня возникает вопрос –  при
чем тут к принятию законопроекта о государственной языковой политике Высший
административный суд? Мне не ясна суть претензий оппозиции. Если ее не устраивают
какие-то процедурные моменты, то она может обратиться в Регламентный комитет ВР со
своим заявлением или придти на заседание комитета и сказать, в чем были нарушения. И
тогда комитет рассмотрит эти жалобы и вынесет решение», – отметил В. Макеенко.

По его словам, в настоящее время оппозиция не обращалась в Регламентный комитет
Верховной Рады с намерением обжаловать процедуру голосования по данному
законопроекту.

«Этот законопроект принят только в первом чтении. Как такового закона еще нет –
ведь предстоит второе чтение. По процедуре сейчас народные депутаты подают свои
поправки. И я знаю, что таких поправок уже очень много. Что касается процедуры
прохождения закона в парламенте в первом чтении, документ был проголосован в
соответствии с Регламентом Верховной Рады, и никаких нарушений нет», – подчеркнул
парламентарий. Он сказал, что не видит причин для обращения оппозиции в ВАСУ.

«На сегодняшний день каких-либо жалоб на процедуру принятия законопроекта в
первом чтении не было.  И,  по мнению членов комитета,  законопроект был принят с
соблюдением всех процедурных норм и в соответствии с Регламентом ВР и Конституцией
Украины», – резюмировал народный депутат (Владимир Макеенко: Прежде чем
обращаться в суд, пытаясь обжаловать голосование по закону, оппозиция должна

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11610
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была бы выучить Регламент ВР // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11619). – 2012. – 11.06).

***

Личное присутствие на кассационном процессе по «делу Тимошенко» должно
помочь представителям Евросоюза разобраться в юридических обстоятельствах этого
дела и убедиться – есть ли в нем политика, или речь идет исключительно о коррупции. На
это обратил внимание народный депутат Украины, член парламентской фракции
Партии регионов, заместитель председателя ПР по вопросам международной
политики Леонид Кожара.

Народный депутат напомнил, что «резолюция Европейского парламента, по сути,
поддержала договоренность Премьер-министра Николая Азарова и Президента
Европарламента Мартина Шульца. Президент Европейского парламента предложил очень
конструктивную схему: на кассационный процесс Тимошенко приезжают уважаемые
европейские политики с командой юристов, которые будут оценивать сам ход процесса и
рассмотрение вопроса по сути».

По мнению политика, речь может идти о нескольких оценках европейских юристов.
«Первая – по поводу приговора Тимошенко по сути: было ли совершено преступление
Тимошенко или нет. Вторая о том, как сам процесс проходил, были ли процессуальные
нарушения. Мне кажется, что это единственный путь решения данного вопроса», –
объяснил он.

«Мы сделаем все возможное, чтобы процесс был максимально открытым для
представителей Европейского Союза, чтобы они имели доступ к документам», –
подчеркнул Л.  Кожара.  При этом парламентарий заметил,  что судебная власть не может
руководствоваться политическими мотивами, а должна работать в строгом соответствии с
нормами украинских законов. «Конечно, мы должны прислушиваться к европейскому
мнению, но никто из зарубежных гостей не сможет оказывать влияния на суд. Это –
независимая ветвь власти. И я думаю, что те люди, которые приедут, тоже это понимают»,
– отметил он.

«Вопрос Тимошенко»  можно и нужно урегулировать,  –  считает депутат,  –  но
исключительно в рамках действующего украинского законодательства». «Этот вопрос –
не политический, более того, есть законное решение суда, вступившее в силу.
Политически вопрос Тимошенко никак не решается», – резюмировал Л. Кожара (Леонид
Кожара: Представители Европарламента смогут сами убедиться, есть ли в «деле
Тимошенко» политика // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11623). – 2012. – 11.06).

***

Украина не может быть членом Таможенного союза на тех условиях, которые ей
предлагает Россия. Об этом сказал заместитель главы Партии регионов, замглавы
парламентского комитета по международным делам Леонид Кожара.

«Украина готова идти на уступки России. Но в тех вопросах, где мы можем это
делать.  Мы предложили России формат участия в Таможенном союзе «1+3».  То есть,
Украина не может быть членом Таможенного союза на данном этапе.  Внутренние
нормативы Таможенного союза противоречат обязательствам Украины перед ВТО и ЕС.

Что касается ГТС Украины, то известно, что пределы изменения ее формы
собственности установлены украинским законом, который никто в Украине нарушить не
может», – рассказал нардеп.

«Конечно, чтобы согласовать более приемлемую цену по газу стороны должны
сближать позиции и уступать.  В этом смысл переговоров –  выйти на переговоры с

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11619
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11623
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крайними позициями и постепенно их сближать. Но где уступать невозможно, мы не
будет этого делать, не имеем права», – отметил Кожара (Кожара: Украина не может
быть членом Таможенного союза // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/82397.html).  –
2012. – 11.06).

***

Народный депутат Украины от Партии регионов Андрей Пинчук
зарегистрировал в Верховной Раде законопроект, которым предлагает узаконить
производство в Украине виски и рома. Как отметил сам автор этой идеи в пояснительной
записке к проекту закона,  это позволит не только создать новые рабочие места и
увеличить объемы производства сырья для этих напитков, но даже в перспективе сделает
Украину экспортером этого вида алкоголя.

В пояснительной записке Пинчук уточняет, что сейчас законодательством Украины
недостаточно урегулирован порядок производства и оборота, импорта, экспорта, а также
оптовой торговли как спиртом этиловым-дистиллятом для виски и рома, так и самими
этими напитками.

Он отмечает, что если его законопроект будет принят, за приготовление виски и
рома смогут взяться все отечественные производители алкоголя. Причем депутат видит
перспективы не только в производстве этих напитков для внутреннего рынка страны, но и
для экспорта как конечного продукта, так и спиртов для них.

Среди плюсов принятия закона также отдельно отмечается, что внедрение
производства отечественного рома и виски позволит снизить затраты, связанные с их
импортом из-за границы, а это, в свою очередь, позволит сделать цены на эти напитки
более доступными для населения.

Чтобы окончательно убедить коллег-депутатов в необходимости поддержать его
законопроект,  Пинчук приводит прогноз того,  сколько же на этом может заработать
государство. Так, за счет акцизов и других сборов в 2013 г. на производстве виски
планируется заработать в госбюджет почти 40  млн грн,  рома –  4,6  млн.  На продаже
полуфабрикатов для этих напитков (этиловых спиртов)  –  43  млн на спирте для виски и
еще 5 млн на этом сырье для рома.

Всего, по расчетам Пинчука, госбюджет в 2013 г. за счет начала производства в
стране двух новых видов алкоголя пополнится на 92,5 млн грн (Депутат от ПР хочет
дать украинскими производителями право делать виски и ром // Время
(http://timeua.info/120612/60408.html). – 2012. – 12.06).

***

Враховуючи найважливіші моменти нової редакції Воєнної доктрини, яку днями
схвалив глава держави відповідним указом, завдання підвищення обороноздатності
держави, запобігання виникненню воєнних конфліктів та фінансування оборонно-
промислового комплексу має вийти на новий, більш високий рівень. Адже такі цілі
спонукають Україну до підвищення боєздатності Збройних сил та їх модернізації,
стверджує народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії
регіонів, голова підкомітету з питань оборонно-промислового комплексу та
військово-технічного співробітництва Комітету Верховної Ради з питань
національної безпеки і оборони Анатолій Кінах.

Він нагадав, що днями Президент України В. Янукович схвалив дуже важливі
документи – Воєнну доктрину та Стратегію національної безпеки України. «Нова редакція
цих документів відображає необхідність коригування нашої політики з урахуванням
глобальних та внутрішніх викликів,  пов’язаних зі зростанням конкуренції в світі,
боротьбою за економічний простір, ресурси й доступ до енергоресурсів, мереж їх

http://glavcom.ua/news/82397.html
http://timeua.info/120612/60408.html
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транспортування, а також містить середньострокові і довгострокові завдання, виконання
яких є важливим для реального підвищення обороноздатності держави», – переконаний
А. Кінах.

Політик вважає, що нова Стратегія нацбезпеки дозволяє Україні у взаємодії гілок
влади з громадянським суспільством досягти більш ефективного просування своїх
національних, економічних і політичних інтересів. Воєнна доктрина, що сформована в
умовах дії Закону України «Про засади внутрішньої і зовнішньої політики України», в
якому зафіксовано статус нашої країни як позаблокової держави, містить вимоги до
підвищення обороноздатності країни і реформування її Збройних сил, що нині є
надзвичайно актуально. «Обидва документи повинні стати пріоритетом нашої державної
політики в середньому та довгостроковому вимірі. Тому завдання парламенту й Уряду –
докласти всіх зусиль, щоб до цих стратегічних документів були вчасно підготовлені
конкретні законодавчі акти та програми,  щоб вони були підкріплені ресурсами для їх
обов’язкового виконання», – наголосив парламентарій (Анатолій Кінах: Україна має
можливість підвищити свою обороноздатність // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/116680. – 2012. –
12.06).

***

Народный депутат от Партии регионов, председатель Тернопольской
облорганизации ПР Орест Муц считает, что Виталий Кличко – наиболее опасный для
оппозиции, потому что он самодостаточный.

«Самодостаточный человек всегда очень опасен: он может выразить мнение, которое
считает нужным, может сделать поступок. Он это право завоевал не в политических
баталиях, поэтому увидим, как сложится его судьба как политика», – сказал Муц.

Он считает А. Яценюка воспитанником власти, а «Кличко с улицы начал». «В этом
их разница. Человек, который работает во власти с того возраста, с которого начал
Яценюк, уже морально сломлен, потому что привык докладывать: «Есть, так точно», –
отметил регионал (Яценюк должен бояться Кличко – нардеп от ПР // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-90549.html). – 2012. – 12.06).

***

Народный депутат от Партии регионов, председатель Тернопольской
облорганизации ПР Орест Муц считает, что принятие языкового законопроекта никак не
отразится на позициях Партии регионов в Западной Украине.

«Никак не отразится. Мудрые люди знают, что это просто дешевый пиар и не
больше», – заявил О. Муц.

По его мнению, жителей Западной Украины никто не заставит перейти на русский
язык и даже стараться это делать не будет.

«Трезвомыслящие люди понимают,  что нужно работать с властью,  –  они уже сыты
прапором, независимостью и так далее. Сейчас нужно развивать экономику и отстаивать
то, что нам дано до нас», – отметил «регионал» (Регионал: «языковой» законопроект –
это просто дешевый пиар // Главноетм (http://glavnoe.ua/news/n102567). – 2012. – 12.06).

***

На заседании столичного медиаклуба «На власний погляд», организованного
Украинским журналистским фондом, особый интерес представителей региональных
изданий вызвала пресс-конференция народного депутата Украины, заместителя
председателя парламентского комитета по вопросам социальной политики и труда

http://glavnoe.ua/news/n102567


25

Ярослава Сухого. Заявленная тема для общения – «Поддержка отечественного
товаропроизводителя».

Первым делом Сухой напомнил, что Украина на заре своей независимости получила
хороший стартовый капитал – собственные сырье, производственную базу и обученные
кадры.  Однако прошло двадцать лет,  и...  «Сегодня эти кадры работают во всем мире,
зарабатывают неплохие деньги всюду, кроме Украины. Дикий капитализм,
первоначальное накопление капитала, дикая приватизация привели не к тому, что
собственность перешла из рук в руки, а к тому, что ее просто превратили в руины», –
сказал политик.

Поэтому отечественный производитель нуждается в целенаправленной поддержке
государства.

Регионал подчеркнул: Украина входит в число шести государств, которые могут
полностью произвести самолет – от шасси до двигателя. «Мы имеем уникальные
самолеты Ан-140, Ан-148, Ан-158, Ан-74 ТК.

Как сообщил Сухой, для защиты отечественного самолетостроения Верховная Рада
приняла два законопроекта. Первый касается снятия ограничений по тендерам.
«Нынешняя процедура такова, что нужна справка о том, что для самолета, который
производится в Украине, двигатель можно купить только в Запорожье на предприятии
«Мотор Сич». Но никто больше этот двигатель... не производит! Дело не в том, что это –
ерунда, а в том, что эта ерунда стоит больших денег», – сказал народный депутат.

Второй законопроект призван заинтересовать авиакомпании покупать самолеты
украинского производства. «У нас авиакомпания, чтобы купить украинский самолет,
должна взять кредит.  Наиболее дешевый кредит –  это 30  %  годовых.  ...  Поэтому мы
приняли закон, по которому авиакомпания, покупающая украинский самолет, будет иметь
льготную кредитную ставку, а государство будет компенсировать разницу банкам,
которые предоставят нормальный кредит», – сказал Сухой.

Народный депутат объяснил позицию фракции Партии Регионов относительно
проекта закона о занятости населения,  принятого на днях Верховной Радой в первом
чтении. «Представьте себе, что вы – работодатель. У вас есть завод или фабрика. Вам
говорят: создайте новые рабочие места и меньше будете платить так называемого единого
социального взноса. Нормально будто бы для работодателя. А для наемного работника?
Он же меньше перечислит в Пенсионный фонд страховых взносов. А это его будущее, его
завтрашний день. Это большая проблема, и мы над ней во втором чтении будем работать».

Ярослав Сухой назвал и положительные моменты в законопроекте. Например,
студенты получат возможность проходить стажировку с открытием трудовой книжки.
Вместе с тем, добавил депутат, может случиться так, что в результате создания одного
нового высокотехнологического рабочего места без работы могут остаться два-три
работника. Таким образом, уровень безработицы возрастет.

Другим спорным вопросом остается финансирование Фонда социального
страхования на случай безработицы, который наполняется взносами работающих граждан.
«Фонд по безработице хотят перевести под Кабмин. А кто будет финансировать?
Расходная часть государственного бюджета составляет 396 млрд грн. Если бы мы не
имели фондов социального страхования, где бы мы взяли 264 млрд в год? Это – наши
пенсии, больничные листы, это регрессы искалеченных шахтеров. Если эти деньги забрать
в бюджет, будет то, что мы видели в 90-х годах, когда шахтеры приезжали и барабанили
касками, чернобыльцы оставались без денег, больничные и пенсии не выплачивались.
Потому что государственный фонд бюджета – большой соблазн, всегда появится вопрос,
куда его направить.  Или на дороги к Евро,  или еще на что-то»,  –  заметил народный
депутат.

Сухой отметил, что парламентарии договорились создать рабочую группу из
работодателей, представителей профсоюзов и депутатов, которые разбираются в
социальной политике, и доработать законопроект (Народный депутат Украины Ярослав
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Сухой: Наши соотечественники зарабатывают неплохие деньги всюду, кроме
Украины // Николаевские новости (http://www.niknews.mk.ua/2012/06/12/narodnyj-
deputat-ukrainy-jaroslav-suxoj-nashi-sootechestvenniki-zarabatyvajut-neploxie-dengi-vsjudu-
krome-ukrainy/). – 2012. – 12.06).

***

У Партії регіонів пропонують запровадитити спеціальні правоохоронні структури із
військовим статусом.

Така пропозиція міститься у проекті закону про Державну службу правопорядку,
авторами якого є «регіонали» Василь Грицак і Валерій Коновалюк.

Законопроектом пропонується, що вже з 1 січня Держслужба правопорядку, створена
в системі МВС, замінить собою внутрішні війська, але з ширшими повноваженнями, пише
Українська правда.

Зокрема, вона забезпечуватиме «захист конституційного ладу від спроби його зміни
або повалення», а також «захист державної влади від спроби її захоплення насильницьким
шляхом».

Крім того, на цей орган буде покладено здійснення державної охорони органів
держвлади і місць постійного і тимчасового перебування посадових осіб.

Орган здійснюватиме заходи правового режиму воєнного стану або надзвичайного
стану, заходів територіальної оборони.

Він здійснюватиме заходи, пов’язані з припиненням збройних конфліктів на
державному кордоні, терористичної діяльності і масових безпорядків.

Автори проекту пропонують, що головнокомандуючого Держслужби правопорядку і
його заступників буде призначати особисто Президент. Служба в цьому формуванні буде
проходити як за призовом, так і за контрактом.

Як сказано в пояснювальній записці до законопроекту, своєю організаційно-
територіальною будовою Держслужба діятиме за аналогією з колишніми військовими
округами. «У багатьох країнах ЄС правоохоронні органи з військовим статусом (типу
«жандармерія») і із цивільним статусом (типу «поліція») є абсолютно незалежними
структурами,  у них є функції досудового слідства,  але разом з тим у них є чітке
розмежування сфер діяльності й впливу», – говориться в записці

Керівництво такими військово-адміністративними одиницями пропонується
здійснювати командуючим відповідних оперативно-територіальних об’єднань
Держслужби, які за посадою одночасно є начальниками органів військового управління –
регіональних управлінь (Регіонали збагнули, що врятувати їх владу можуть лише
жандарми // Експрес (http://www.expres.ua/news/2012/06/13/68090). – 2012. – 13.06).

***

Результат первого тура парламентских выборов во Франции свидетельствует о
спросе на идеологию, во главе которой – простой человек. Об этом заявил народный
депутат Украины, член парламентской фракции Партии регионов, первый
заместитель председателя Комитета Верховной Рады по вопросам евроинтеграции
Владимир Вечерко, комментируя победу социалистических партий в первом туре на
парламентских выборах во Франции.

«Посткризисные явления, которые вынудили европейцев затягивать пояса, создали
спрос на социально-ориентированную политику. То, что именно социалистические партии
получили большинство голосов избирателей, доказывает то, что простым гражданам как
никогда нужна поддержка от государства», – констатировал политик.

http://www.expres.ua/news/2012/06/13/68090
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Владимир Вечерко заметил, что подобные общеевропейские тенденции, кроме того,
доказывают актуальность социальных инициатив Президента Украины Виктора
Януковича.

«Ведь вопросы социальной поддержки общества актуальны для Украины даже в
большей мере, чем для стран ЕС. Так как до кризиса у них все-таки был мощный
экономический базис. Украина же, как молодое государство, пока еще только создает
надлежащую экономическую платформу», – отметил парламентарий.

Депутат выразил убежденность, что консолидированные действия парламентских
сил, правительства и Президента Украины позволят нашему государству,
пропорционально наращивая темпы развития экономики, увеличивать социальные
выплаты из бюджета (Владимир Вечерко: Общеевропейские тенденции доказывают
актуальность социальных инициатив Президента Украины в нашем государстве //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11673). – 2012. – 13.06).

***

В проекті нового Трудового кодексу відсутні положення про 12-годинний робочий
день. Йдеться про 8-годинний робочий день і 40-годинний робочий тиждень. Про це
заявив народний депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів,
заступник голови Комітету Верховної Ради з питань соціальної політики та праці
Ярослав Сухий.

Спростовуючи поширені у пресі окремі заяви про те, що у проекті нового Трудового
кодексу встановлюватиметься 12-годинний робочий день, народний депутат зазначив: «Не
вперше ми чуємо абсолютно абсурдні, безпідставні і, що найгірше, безграмотні
висловлювання на адресу проекту нового Трудового кодексу.  Хочу нагадати,  що проект
цього кодексу впродовж декількох років проходив опрацювання і має позитивні відгуки
справжніх експертів, які розуміються на міжнародному трудовому праві, організації праці.
В проекті нового Трудового кодексу немає положень про 12-годинний робочий день. 131,
132, 133 статті законопроекту встановлюють нормальний робочий час. Йдеться про 8-
годинний робочий день і 40-годинний робочий тиждень. Тобто такі ж, які передбачені в
Кодексі законів про працю 1971 р. (який є сьогодні чинним. – Ред.)».

«Ми сьогодні маємо справу з дуже непривабливою поведінкою політичних лузерів,
які, намагаючись привернути до себе увагу, абсолютно безпідставно критикують проект
нового Трудового кодексу. І наша опозиція відмітає будь-які заходи, спрямовані на
сприяння модернізації життя України, без чого немає її майбутнього», – зауважив
парламентарій.

«Водночас новий Трудовий кодекс буде захищати людину праці. Він відповідатиме
нинішнім реаліям і стану суспільно-трудових та соціально-економічних відносин», –
резюмував Я. Сухий (Ярослав Сухий: У проекті нового Трудового кодексу йдеться про
8-годинний робочий день // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11723). – 2012. – 14.06).

***

Народний депутат, заступник голови парламентської фракції Партії регіонів,
радник Президента України Анатолій Кінах заявив, що наша країна готова розглянути
питання про створення тристороннього газового консорціуму. Про це він повідомив,
коментуючи засідання Комітету з парламентського співробітництва між Україною та
Європейським Союзом, що відбувся у Страсбурзі 13 червня.

А. Кінах звернувся до європарламентаріїв з пропозицією виробити взаємопогоджені
спільні дії України, ЄС і Російської Федерації у питаннях формування прозорого,
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конкурентоспроможного ринку природного газу в Європі, який би функціонував на
сучасних, цивілізованих умовах без політичного й економічного тиску сторін.

«Україна готова розглянути питання про створення тристороннього газового
консорціуму, який би дав змогу забезпечити баланс інтересів виробника – Росії,
транзитера – України і споживача в Європі. Ми наполягатимемо на тому, щоб позиція
Європейського Союзу в даному питанні була чіткою та конкретною. В рамках
формування консорціуму наша країна має обов’язково отримати гарантії щодо обсягів
транзиту і ритмічності завантаження української газотранспортної системи. Окремо ми
говоритимемо про залучення європейських інвестицій для модернізації нашої ГТС», –
заявив депутат.

Політик нагадав, що пропускна спроможність вітчизняної газотранспортної системи
на кордоні становить 142 млрд куб. м на рік. У 2011 р. через ГТС України було прокачано
104 млрд куб. м, що свідчить про великі резервні можливості, які слід використовувати.

На думку А. Кінаха, завдання українських та європейських парламентаріїв, які
зібралися цими днями в Страсбурзі,  –  розглянути всі можливі варіанти подальших
спільних дій України та ЄС у цьому питанні і вибрати оптимальний. «Україна є членом
Енергетичного співтовариства, виконує всі свої зобов’язання, визначені Енергетичною
хартією,  і не має наміру йти іншим шляхом.  Ми очікуємо від своїх європейських
партнерів таких же зустрічних дій з тим, щоб спільними зусиллями сформувати в Європі
прозорий ринок енергоносіїв, сприяти якнайшвидшому підписанню Угоди про асоціацію і
зону вільної торгівлі між Україною та ЄС», – наголосив парламентарій (Анатолій Кінах:
Україна готова розглянути питання про створення тристороннього газового
консорціуму // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11712). – 2012. – 14.06).

***

Вже перші кроки впровадження нового Митного кодексу засвідчили, що він
позитивно сприймається як в українському суспільстві, так і міжнародними організаціями.
Про це заявив народний депутат України, член парламентської фракції Партії
регіонів, голова Комітету з питань фінансів, банківської діяльності, податкової та
митної політики Віталій Хомутиннік під час засідання «круглого столу» на тему
«Впровадження нового Митного кодексу», організованому Держмитслужбою України.

«Високо оцінили кодекс керівники Американської торговельної палати в Україні,
Європейської бізнес-асоціації, представники МВФ. Це є сигналом, що, реформуючи митне
законодавство, ми рухаємося у правильному напрямку», – наголосив він.

Проте, на думку політика, найголовнішою буде оцінка з боку бізнесу, який з 1 червня
працює за новими митними правилами. «Думаю, що вже восени ми підіб’ємо перші
підсумки. Профільний комітет моніторитиме впровадження МК і реагуватиме на всі
звернення й пропозиції, які надходитимуть з боку бізнесу та громадських організацій», –
підсумував В. Хомутиннік (Віталій Хомутиннік: Перші кроки впровадження нового
Митного кодексу засвідчили, що він позитивно сприймається як в українському
суспільстві, так і міжнародними організаціями // Официальный сайт Партии
регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11739). – 2012. –
14.06).

***

Новий Кримінально-процесуальний кодекс значно розширює права людини. Про це
заявив народний депутат, член парламентської фракції Партії регіонів, представник
Президента України у Верховній Раді Юрій Мірошниченко.

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11739
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Він наголосив на тому, що в основі нового КПК насамперед лежить принцип
презумпції невинуватості. «Логіка, яка працювала у старому Кримінально-
процесуальному кодексі, у судовій системі і в законах, лише декларувала те, що
презумпція невинуватості існує. А на практиці все було зовсім інакше. Обвинувач апріорі
вважався правим, а іншій стороні залишалося виправдовуватися», – зазначив
парламентарій.

За словами Ю. Мірошниченка, завдяки новому кодексу цей перекіс, нарешті, зникне.
«Критики кажуть, що можуть виникнути ситуації, коли винні не понесуть належного
покарання, тобто коли суд не зможе довести їх провину. Однак негативні наслідки від
цього для суспільства будуть у рази менші, ніж це є зараз», – зауважив він.

Представник Президента у Верховній Раді висловив упевненість, що невдовзі в
Україні запрацює нова практика, зокрема, інститут взяття на поруки, застави та
домашнього арешту.  «Ми побачимо зміну ситуації.  І це дуже великий крок уперед»,  –
сказав Ю. Мірошниченко (Юрій Мірошниченко: Новий КПК значно розширює права
людини // Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11737). – 2012. – 14.06).

***

Народный депутат, член парламентской фракции Партии регионов, вице-
президент Парламентской ассамблеи Совета Европы Иван Попеску заявил, что
власть, в отличие от оппозиции, использует проведение Евро-2012 для создания
положительного имиджа Украины.

«Оппозиция открыто призывала бойкотировать провидение Евро-2012 в Украине. Но
это ей не удалось, тысячи фанатов приехали в Украину, потому что они любят футбол, и
им все равно, что думают об этом отдельные политики», – отметил И. Попеску.

Он также выразил убеждение, что если наша страна, как и Польша, получила право
провести Евро-2012, надо использовать это для создания ее положительного имиджа.

«И вместо того, чтобы стремиться к этому, они (оппозиционеры. – Ред.) делают все,
чтобы к Украине были применены санкции, от которых пострадают все граждане
государства», – подчеркнул депутат.

«Но я знаю, что наши избиратели – умные люди. Они смогут правильно оценить
ситуацию.  Они видят новые аэропорты,  мосты,  дороги,  стадионы.  Они видят улучшение
социальных стандартов», – убежден политик.

А оппозиция, по словам И. Попеску, пытается жить по принципу: «ни дня без
сенсации,  ни дня без того,  чтобы не ударить по имиджу власти,  по имиджу всей
Украины».

«Из всех действий представителей оппозиции можно сделать вывод: они находятся
на стадии избирательной кампании.  И для них не важны средства,  для них важна цель:
чтобы получить на 1–2 мандата больше. Но это им не поможет», – резюмировал депутат-
регионал (Иван Попеску: Оппозиция делает все, чтобы к Украине были применены
санкции, от которых пострадают все граждане государства // Официальный сайт
Партии регионов (http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11755).  –
2012. – 15.06).

***

Виконання Програми соціальних ініціатив Президента України є важливим
напрямком діяльності органів місцевої влади у регіонах. Із метою перевірки рівня
виконання соціальних ініціатив, а найголовніше – дізнатися у громадян про проблеми,
котрі їх найбільше турбують, 14 червня уперше у статусі народного депутата Олена

http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11737
http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11755
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Бондаренко з робочим візитом відвідала міста Житомир і Бердичів. У районному центрі
Олена Анатоліївна провела особистий прийом громадян, долучилася до відкриття
музейної кімнати історії медицини Бердичева на території монастиря Кармелітів Босих,
зустрілася з трудовим колективом Бердичівського пивоварного заводу та брала участь в
урочистостях із нагоди Дня медичного працівника. А у Житомирі нардеп під час
переговорів із Олександром Никитюком, заступником голови – керівником апарату
облдержадміністрації пообіцяла сприяти на державному рівні у вирішенні проблеми з
постачанням питної води. Крім того, у Житомирі Олена Анатоліївна відвідала засідання
жіночого активу міста.

Специфікою особистого прийому у Бердичеві Олена Бондаренко назвала відсутність
звернень громадян щодо роботи правоохоронної системи. Хоча на аналогічних заходах у
інших регіонах, за словами Олена Анатоліївни, часом таких питань виникає забагато.
«Але натомість, – зауважила народний депутат, – є звернення, що стосуються
прискорення процесу присвоєння статусу матері-героїні, яких сьогодні було аж три. Є
також багато питань щодо спортивної інфраструктури. Так, сьогодні два представники,
котрі займаються фізичним вихованням дітей у спортивних секціях, скаржилися на
відсутніх належних умов для занять спортом».  Пані Бондаренко висловила позицію,  що
народні депутати України максимально використовуватимуть літню пору, аби
поспілкуватися з людьми щодо їхніх проблем (Олена Бондаренко під час візиту до
Житомирщини: «Народні депутати України використовуватимуть літо, аби
поспілкуватися з людьми щодо їхніх проблем» // Житомирська обласна державна
адміністрація (http://www.zhitomir-region.gov.ua/index_news.php?mode=news&id=5791). –
2012. – 15.06).

***

Нынешняя оппозиция, ранее будучи при власти, не сделала ни одного конкретного
шага для выполнения обязательств Украины перед Советом Европы. Об этом заявил вице-
президент Парламентской ассамблеи Совета Европы Иван Попеску.

«Ее представители уже забыли, что во время их пребывания во власти развитие
экономики Украины упало на 15  %.  Они также забыли о том,  что не сделали ни одного
конкретного шага для выполнения обязательств Украины перед Советом Европы», –
сказал он.

Между тем нынешняя власть в течение одного года не просто разработала, но уже и
приняла новый Уголовно-процессуальный кодекс, отметил представитель Партии
регионов.

«Мы подали законопроекты об адвокатуре, разрабатываем закон о прокуратуре. И в
течение одного года выполним все свои обязательства, которые Украина взяла перед
Советом Европы еще в 1995  г.»,  –  сказал он.  Попеску также подчеркнул,  что
представители оппозиции, участвуя в международных конференциях и форумах,
постоянно пытаются внести в документы, касающиеся Украины, какие-то пункты,
которые фактически ухудшают имидж страны (Иван Попеску освежил память
«оранжевым» // КИД (http://www.zadonbass.org/news/all/message_51536). – 2012. – 16.06).

***

Оскільки Україна не використовувала під час підготовки до Євро-2012  кошти
Євросоюзу, немає жодних юридичних підстав для того, аби з боку ЄС проводилося
розслідування щодо фактів корупції в нашій державі. Таку думку висловив народний
депутат України, член парламентської фракції Партії регіонів, перший заступник
голови Комітету ВР з питань законодавчого забезпечення правоохоронної діяльності
Володимир Олійник.
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«Це винятково внутрішня справа України», – сказав В. Олійник. Парламентарій
зауважив, що у разі, якщо з’являться підстави, Україна сама проводитиме перевірки з
цього питання. «Безперечно, якщо у нас будуть підстави для перевірки, ми самі
перевіримо, адже ми зацікавлені в тому, щоб не розкрадалися кошти», – зауважив
В. Олійник.

Парламентарій зауважив, що оскільки Україна не є членом ЄС і не використовувала
гроші Європейського Союзу, немає жодних підстав для такого втручання у справи
незалежної держави.  «Я розумію,  якщо б ми використали частково кошти Євросоюзу,  то
він повинен був спитати: «А де ці кошти? Як ефективно вони використані? Але там ні
копійки немає європейських коштів», – зауважив парламентарій.

В. Олійник зауважив, що немає жодних юридичних підстав для подібного
розслідування з боку європарламентаріїв і Євросоюзу. «Немає жодних юридичних
підстав.  Вони мали послатися на свої повноваження.  Адже таким чином будь-який наш
депутат,  якщо він не в ладах зі здоровим глуздом,  може також заявити,  що він має
бажання  перевірити, як витрачаються кошти Євросоюзом. Якщо у них є право, то,
напевне, і у нас є право. Але такого права немає, адже потрібно послатися на конкретну
норму й повноваження.  Тому це просто політична тріскотня,  розрахована на те,  щоб
чинити якийсь тиск на Україну, піднімати ажіотаж», – додав він (Володимир Олійник:
Євросоюз не має жодних юридичних підстав для розслідування корупції в Україні //
Официальный сайт Партии регионов
(http://www.partyofregions.org.ua/ru/news/politinform/show/11784). – 2012. – 16.06).

***

Проблему востребованности молодых специалистов должно решить государство
посредством планирования экономической политики страны. Такое мнение выразил
народный депутат Украины, первый секретарь Луганского обкома
Коммунистической партии Украины Спиридон Килинкаров.

«Система образования не привязана к рынку труда и к реальной экономике. Именно
поэтому молодежи так трудно получить первое рабочее место», – считает коммунист.

Он добавил,  что молодые люди попадают в замкнутый круг,  когда начинают
заниматься поисками работы.

«Из этого круга нет логического выхода. Всем нужны специалисты с опытом, но для
того, чтобы его получить, надо на работу для начала устроиться. Вот и получается, что
человек, окончивший учебное заведение, остается невостребованным», – говорит
С. Килинкаров.

Коммунист уверен, что именно отсутствие четкого долгосрочного экономического
планирования приводит к тому, что система образования работает «вхолостую».

«Любая корпорация планирует свою деятельность на 5, 10 или 15 лет вперед. Это
нормальная мировая практика. Почему же наше государство не может четко обозначить
приоритеты экономического развития? Молодым людям гораздо проще определяться с
профессией, если они уверены, что та или иная специальность будет востребована на
рынке труда после окончания обучения», – настаивает С. Килинкаров.

Он утверждает, что ни одна благая цель не может быть достигнута в
коррумпированном государстве.  Каким бы хорошим закон ни был,  действовать он не
будет, если исполнение зависит от людей, единственной целью которых является личное
обогащение.

«В 2011 г. на организацию первого рабочего места Луганскому центру занятости из
государственного бюджета было выделило 130,8 млн грн. Распорядителем, то есть,
ответственным за целевое расходование средств была определена Луганская областная
государственная администрация. Результат: деньги разворованы, уголовное дело
находится на досудебном расследовании, созданных рабочих мест – ноль,
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трудоустроенных молодых специалистов тоже нет. Вот вам и результат благих
намерений», – резюмировал С. Килинкаров (Спиридон Килинкаров: Государство
должно запланировать решение проблемы трудоустройства молодежи // Компартія
України (http://www.kpu.ua/spiridon-kilinkarov-gosudarstvo-dolzhno-zaplanirovat-reshenie-
problemy-trudoustrojstva-molodezhi/). – 2012. – 12.06).

***

Коммунистическая партия Украины будет голосовать за правительственный
законопроект о налоге на роскошь. Об этом сообщил народный депутат Украины от
КПУ Александр Голуб.

По его словам,  сам документ имеет много неточностей и должен быть доработан,
однако, для того, чтобы начать в стране процесс налогообложения богатства, фракция
КПУ поддержит его во время голосования. А. Голуб подчеркнул, что правительственный
законопроект не должен быть окончательным вариантом, и Компартия будет вносить
много предложений для его усовершенствования.

«Налог на богатство должен, в конце концов, завершиться налогом на
недвижимость, который есть в США, налогом на наследство и прочим», – сказал
парламентарий. Тем не менее, он подчеркнул, что если в законопроекте появится норма о
налогообложении недвижимости, то под него не должны подпадать квартиры одиноких
пожилых людей

«Не дивлячись на те, що фракція комуністів знаходиться у парламентській
більшості, ми достатньо критично оцінювали варіанти законопроектів. Законопроект, що
представляє влада, не вирішує всіх задач. За суттю, ми так і не отримали прогресивну
шкалу оподаткування. Якщо люди отримують більше, вони мають платити більше
податків. В багатьох країнах цей механізм випробований. Нещодавно новий Президент
Франції запропонував ввести податок для тих,  чий прибуток за рік більш ніж один
мільйон євро.  Для таких людей податок має бути 72–78  %.  Середній клас в умовах
України дуже відносне поняття. Бідні люди, яких сьогодні десь 90 %, платять за тарифи та
їжу практично 100 % свого прибутку. Обкладати цих людей додатковим податком було б
дивно», – сказав Голуб.

Він зазначив, що на погляд комуністів основний тягар податку повинні нести великі
фінансові компанії, великі бізнесмени та олігархи, які дуже часто від нього ухиляються.

«Законопроект дозволяє ухилятись від податку, переписавши майно не на фізичних,
а на юридичних осіб. Яхта чи «Бентлі» можуть належати якійсь фірмі, організації, яка не
платитиме з нього податок. У нашому законопроекті ми пропонуємо включити цей
податок при купівлі або оподатковувати не лише фізичну, але і юридичну особу. Це діє в
багатьох країнах», – додав нардеп.

Також комуніст зазначив,  що коли йде мова про великі суми,  то податок мають
сплачувати не тільки громадяни України, а й нерезиденти (Компартия поддержит
правительственный законопроект о налоге на роскошь // Компартія України
(http://www.kpu.ua/aleksandr-golub-kpu-podderzhit-pravitelstvennyj-zakonoproekt-o-naloge-
na-roskosh/). – 2012. – 12.06); (Комуністи хочуть обкласти багатіїв податком понад
70 % – як у Франції // Відголос.com» (http://vidgolos.com/161250-komunisti-xochut-
obklasti-bagatiyiv-podatkom.html). – 2012. – 14.06).

***

До народного депутата України, першого секретаря Сумського обкому КПУ
Володимира Даниленка звернулись мешканці Роздольненського району АР Крим з
повідомленням про руйнацію та знищення об’єкту природно-заповідного фонду місцевого
значення регіонального ландшафтного парку «Бакальська коса».

http://vidgolos.com/161250-komunisti-xochut-obklasti-bagatiyiv-podatkom.html
http://vidgolos.com/161250-komunisti-xochut-obklasti-bagatiyiv-podatkom.html
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У своїх зверненнях громадяни повідомили, що у зв’язку з видобуванням піску
поблизу ландшафтного заповідника, виникла загроза його знищення. Піски, з яких
складався ландшафтний мис коси, почали розмиватися.

Для збереження унікального природного об’єкту В. Даниленко звернувся до
прокуратури, Міністерства екології та природних ресурсів України, Ради міністрів АР
Крим, Верховної Ради АР Крим з вимогою перевірити факти знищення ландшафтного
парку «Бакальська коса» та вжити заходів для збереження об’єкту природно-заповідного
фонду.

Радою Міністрів АР Крим, яка повинна бути зацікавлена у збереженні унікальної
природи Криму,  вже більше 4  місяців формується робоча група з метою вивчення та
вирішення цієї проблеми. Коли ця група буде сформована та стане на захист природного
заповідного фону наразі невідомо.

Викликає також велику кількість зауважень до Міністерства екології та природних
ресурсів України, яке не зважаючи на порушення кримінальної справи та наглядного
знищення ландшафтного парку, не призупиняє дію спеціального дозволу, що надає змогу і
далі видобувати пісок і відповідно – знищувати унікальне місце.

В. Даниленко, як член Комітету Верховної Ради України з питань екологічної
політики, природокористування та ліквідації наслідків Чорнобильської катастрофи, підняв
це питання на засіданні Комітету.  Після цього від Комітету були направлені відповідні
листи з вимогою анулювати ліцензію та створити відповідні умови для збереження
«Бакальської коси».

«У разі відсутності належної реакції від відповідних природоохоронних органів
щодо збереження та відновлення ландшафтного парку «Бакальська коса» мною буде
зареєстрована постанова Верховної Ради України, яка змусить відповідні структури
керуватися законами, а не власними інтересами», – зазначив Даниленко (Володимир
Даниленко не допустить знищення кримської Бакальської коси // КОМИНФОРМ-UA –
Сумы (http://www.sm.cominformua.com/index.php/razdeli/politika-i-ekonomika/item/729-
volodimir-danilenko-ne-dopustit-znischennya-krimskoyi-bakalskoyi-kosi). – 2012. – 12.06).

***

Народний депутат України від Компартії, голова Комітету Верховної Ради з
питань боротьби з організованою злочинністю та корупцією Валерій Бевз
зареєстрував у парламенті законопроект про внесення змін до деяких законів України
щодо міліції міграційного контролю.

Метою прийняття законопроекту є доповнення переліку законодавчо визначених
підрозділів міліції підрозділом міліції міграційного контролю та надання права цьому
підрозділу здійснювати оперативно-розшукову діяльність.

Відповідний підрозділ утворено згідно з Указом Президента України від 6 квітня
2011 р. для забезпечення виконання покладених на Державну міграційну службу України
завдань з реалізації державної політики у сфері протидії нелегальній міграції, а також
притягнення до адміністративної відповідальності за порушення законодавства у сфері
реєстрації фізичних осіб, видачі документів, що посвідчують особу та підтверджують
громадянство.

Підрозділ (загальною граничною чисельністю 1500  одиниць)  фінансується за
рахунок коштів, передбачених у державному бюджеті для здійснення заходів з протидії
нелегальній (незаконній) міграції, а також інших коштів, що передбачаються для
Державної міграційної служби України (Валерій Бевз пропонує упорядкувати діяльність
«міграційної» міліції // Компартія України (http://www.kpu.ua/valerij-bevz-proponuye-
uporyadkuvati-diyalnist-migracijno%D1%97-milici%D1%97/print/). – 2012. – 13.06).

http://www.kpu.ua/valerij-bevz-proponuye-uporyadkuvati-diyalnist-migracijno%D1%97-milici%D1%97/print/
http://www.kpu.ua/valerij-bevz-proponuye-uporyadkuvati-diyalnist-migracijno%D1%97-milici%D1%97/print/
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***

Украинцы будут придерживаться закона, запрещающего курения в общественных
местах. Так считает народный депутат Украины от КПУ, один из авторов
законопроекта Евгений Царьков.

«Не стоит говорить, что этот закон главный в стране, однако общество и проблемы в
государстве они носят не только экономический, социальный или политический характер,
но это и комплекс проблем. Ведь когда мы вышли на статистику, что в свое время были
4-е в мире по потреблению табака, также были 5-е в мире по потреблению табака
несовершеннолетними и входили в 10-ку стран по смертности от табакокурения, дальше
терпеть уже было некуда», – подчеркнул депутат.

Е. Царьков убежден, что принятие данного закона является позитивным шагом.
«Закон будет соблюдаться, потому что когда говорят, что нарушаются чьи-то

конституционные права, то прежде всего, они нарушаются перед пассивным
курильщиком. Закон не запрещает курить, это личное дело каждого, но в общественных
местах курить он уже не будет. Это, с одной стороны, повышает культуру, а с другой
стороны – это очень справедливо. Ведь ВОЗ признал, что курение – это легкая форма
наркомании. А учитывая, что Президент с этим борется, поэтому убежден, эти нормы
будут соблюдаться», – подчеркнул депутат (Евгений Царьков: Запрет на курение в
общественных местах будет соблюдаться // Компартія України
(http://www.kpu.ua/evgenij-carkov-zapret-na-kurenie-v-obshhestvennyx-mestax-budet-
soblyudatsya/). – 2012. – 14.06).

***

Негативная тенденция к уменьшению количества оздоровленных детей и ухудшение
качества оздоровительных услуг не удивляет украинцев, хотя должна бы шокировать
общество. Такое мнение выразила народный депутат Украины от Компартии Алла
Александровская.

Народный депутат напомнила, что в советское время, когда государство все налоги
забирало в бюджет,  тогда были деньги и на лагеря,  и на здравницы,  то есть на реальное
оздоровление и развитие детей. И дети в то время в лагерях хорошо питались, отдыхали и
культурно развивались.

«Сейчас такого нет. Сейчас для того, чтобы отдать ребенка, к примеру, в школьный
лагерь – нужны большие деньги. Ведь нужно оплачивать и питание, и экскурсии, в общем,
за все нужно платить», – сказала она.

А. Александровская отметила, что «сегодня капитализм начисто лишил реальной
возможности давать детям развиваться в культурном плане, в спортивном плане и даже –
нормально и качественно питаться».

«Капитализм ограбил не просто весь народ, он ограбил детей и украл у них
здоровье», – подчеркнула народный депутат (Алла Александровская: Капитализм
ограбил детей и украл у них здоровье // Компартія України (http://www.kpu.ua/alla-
aleksandrovskaya-kapitalizm-ograbil-detej-i-ukral-u-nix-zdorove/). – 2012. – 15.06).

***

На сьогодні обмежити доступ до Інтернету насправді неможливо.  І якщо такі
намагання будуть, то це сприйматиметься і в Україні, і за її межами як обмеження свободи
слова. Таку думку висловив заступник голови Комітету Верховної Ради з питань
свободи слова та інформації, народний депутат України від Компартії Олександр
Голуб, коментуючи ініціативу міністра внутрішніх справ України Віталія Захарченка
щодо «відрегулювання» доступу до інформації в Інтернеті.

http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-kapitalizm-ograbil-detej-i-ukral-u-nix-zdorove/
http://www.kpu.ua/alla-aleksandrovskaya-kapitalizm-ograbil-detej-i-ukral-u-nix-zdorove/
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За словами парламентаря, обмеження доступу до Інтернету є намаганням
запровадити цензуру. «Інакше розцінювати подібні речі неможна. І це, безумовно, замах
на свободу слова», – сказав О. Голуб.

Він зауважив, що виходячи з поточної ситуації, це не дуже грамотна заява, адже
реально обмежити Інтернет практично неможливо. «Для тих людей, які готують
терористичні акти, немає особливої складності в тому, щоб отримати диспут до того чи
іншого сайту, доступ до тої чи іншої інформації», – зауважив парламентар.

Водночас він наголосив, що доступ дітей до Інтернету мають контролювати
насамперед батьки. «Що стосується дітей та їхнього доступу до певних інтернет-ресурсів,
то ці питання повинні вирішувати батьки. І необхідні механізми для цього існують. Тобто
на сьогодні міністр декларує речі,  які не в змозі перекрити реальну загрозу.  Більш того,
закордонний досвід каже, що саме відкритий Інтернет допомагає, зокрема
правоохоронним органам, ефективно боротися, скажімо, із педофілами, які представлені в
Інтернеті,  з терористами,  які намагаються якимось чином виходити на ту чи іншу
інформацію. Тому в даній ситуації з політичної точки зору це дуже безграмотна заява, яка
потягне за собою додаткову критику Президента та правлячої більшості. Оскільки,
безумовно,  і в самій Україні,  і за її межами це буде сприйматись як наступ на свободу
слова», – додав комуніст.

О. Голуб відзначив, що єдиним способом перекрити інформацію є вилучення
комп’ютерів. «Неможливо перекрити інформацію, хіба що забрати в усіх комп’ютери та
позбавити таким чином Інтернету практично всю країну. Але ми чудово розуміємо, що це
нереально в сучасному житті та в сучасних умовах»,  –  додав він (Олександр Голуб:
Обмежити доступ до Інтернету практично неможливо // Компартія України
(http://www.kpu.ua/oleksandr-golub-obmezhiti-dostup-do-internetu-praktichno-nemozhlivo/).
– 2012. – 15.06).

***

Заступник Голови Верховної Ради, один з лідерів партії «Батьківщина» Микола
Томенко заявив, що звітування про використання бюджетних коштів на підготовку до
ЄВРО, особливо коли мова йде про кошти, які були використані без тендерних закупівель,
відбудеться за будь-яких обставин.

М. Томенко нагадав, що, коли уряд переконував парламент в необхідності дозволити
на короткий період проводити державні закупівлі для ЄВРО без тендеру, відповідне
рішення було ухвалене за умови, що Уряд кожні півроку інформуватиме народних
депутатів про використання цих коштів.

«Більшість парламенту попросила піти на такий безпрецедентний крок з
використання державних фінансів з гарантією, що уряд буде систематично звітувати
перед парламентом та інформувати українське суспільство як і куди йдуть ці кошти», –
наголосив віце-спікер.

«Натомість,  додав він,  –  не дивлячись на неодноразові вимоги опозиції,  уряд та
парламентська більшість відмовляється прозвітувати у Верховній Раді».

М. Томенко також зауважив, що «спроба перевести дискусію в те, що і попередній
уряд неефективно використовував кошти, м’яко кажучи, не продуктивна».

Він зазначив, що за останні 5 років (з моменту прийняття рішення про проведення в
Україні Чемпіонату Європи з футболу), окрім нинішнього, працювали ще два уряди: уряд
В. Януковича і уряд Ю. Тимошенко.

Більше того, М. Томенко нагадав, що в часи уряду Юлії Тимошенко він був одним із
ініціаторів створення спеціальної слідчої комісії, яку очолили представники опозиції, по
перевірці використання коштів на реконструкцію НСК «Олімпійський» та загалом на
ЄВРО. Він додав, що дана комісія діяла протягом року (з травня 2009 по травень 2010) і

http://www.kpu.ua/oleksandr-golub-obmezhiti-dostup-do-internetu-praktichno-nemozhlivo/
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завдяки спільній позиції і більшості, і опозиції в парламенті здійснювався контроль за
використанням коштів.

За словами М. Томенка, тоді спільними зусиллями вдалося переконати владу, що
кошторис витрат на НСК «Олімпійський»  повинен складати не більше як 3  млрд грн,  а
спортивні об’єкти, розміщені біля стадіону, не заважатимуть проведенню Чемпіонату і їх
необхідно зберегти.

М. Томенко також відмітив, що не бачить жодних проблем сьогоднішньому уряду та
правоохоронним органам перевірити як використовувалися кошти на ЄВРО в період
президента В. Ющенка, оскільки «більшість чиновників, що тоді опікувалися проблемами
ЄВРО, сьогодні працюють в команді В. Януковича».

«Якщо є бажання перевірити весь п’ятирічний період, починаючи з діяльності уряду
В. Януковича, уряду Ю. Тимошенко та, звісна річ, останнього періоду, коли кошти на
ЄВРО розподілялися без тендерних закупівель,  –  це добре і правильно»,  –  наголосив
Томенко.

Микола Томенко також звернув увагу на те,  що вже сьогодні в ЗМІ експерти
говорять про необхідність розшифрувати фінансування за бюджетні кошти таких
унікальних та фантастично дорогих об’єктів, як НСК «Олімпійський», донецький
аеропорт з VIP-терміналом, вертолітний комплекс у Каневі, а також витрати із бюджету
на рекламну кампанію за кордоном та всередині країни і багато іншого.

Підсумовуючи,  М.  Томенко наголосив,  що «опозиція виходить з того,  що ЄВРО
надзвичайно важлива і відповідальна подія для України та українського народу, тому,
звісна річ, ініціювання звіту та перевірки треба робити по його завершенню».

«І тоді жодні політичні чи істеричні аргументи чиновників не стануть пересторогою
перед інформуванням громадськості», – підкреслив він.

Стосовно судів,  які потрібно залучити у цю справу,  М.  Томенко сказав,  що «суди
будуть,  але перед тим,  як передати справу про розкрадання бюджетних коштів до суду,
треба, щоб відповідно відбувся звіт у Верховній Раді, пройшла перевірка Державної
фінансової інспекції та Рахункової палати, провела своє розслідування Генеральна
прокуратура, а тоді вже очевидно справа дійде до судів» (Микола Томенко: Звіт про
використання бюджетних коштів – обов’язок перед законом, а не примха опозиції //
Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11236.html). – 2012. – 11.06).

***

Об’єднана опозиція «Батьківщина» пропонує запровадити електронний
документообіг в українських органах влади.  Про це на круглому столі «Чесна влада:
відповідальність, прозорість, підзвітність» заявив народний депутат фракції «БЮТ–
Батьківщина» Андрій Шевченко.

«Ми говоримо про спрощення зв’язку між чиновником і громадянином», – зазначив
він.

«Ви знаєте,  в Україні є окремі підрозділи,  служби,  які почали працювати в режимі
електронного документообігу. Я не бачу причин, чому інші державні органи не можуть
застосовувати перевірені, в тому числі в сусідніх країнах, методики», – додав
А. Шевченко.

Він зазначив, що навіть Росія і Казахстан уже кілька років працюють у цьому
напрямку (Потрібно спростити зв’язок між чиновником і громадянином, – Шевченко
// Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11253.html). – 2012. – 12.06).
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***

Об’єднана опозиція «Батьківщина» наполягатиме на реальному виконанні закону
про доступ до публічної інформації.

Про це на круглому столі «Чесна влада: відповідальність, прозорість, підзвітність»
заявив народний депутат фракції «БЮТ–Батьківщина» Андрій Шевченко.

«Зараз ми змусили уряд внести до парламенту пакет змін до інших законів, йдеться
про зміни до 57 законів. Ми пропонуємо наповнити закон про публічний доступ до
інформації реальним змістом та виконанням», – заявив Шевченко.

«Я думаю, є великою ганьбою, що український парламент є зараз найбільш одіозним
порушником закону про публічний доступ до інформації. Це парламент, який боїться
оприлюднити декларації народних депутатів України. Нам є над чим працювати у цьому
напрямку, щоб наповнити закони реальним змістом», – наголосив народний депутат
(Андрій Шевченко: Опозиція наполягатиме на реальному виконанні закону про доступ
до публічної інформації // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання
«Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11252.html). – 2012. – 12.06).

***

Україна має повернутися до парламентсько-президентської форми правління. Про це
на круглому столі «Чесна влада: відповідальність, прозорість, підзвітність», під час якого
обговорювалися ініціативи щодо зміни взаємин держави і громадян, викладені в програмі
об’єднаної опозиції «Батьківщина», заявив голова комітету ВР з питань правової
політики, народний депутат фракції «БЮТ–Батьківщина» Сергій Міщенко.

«Неможливо відмінити рішення Конституційного Суду. Питання в тому, що треба
буде змінювати Конституцію в новому парламенті, а тут виникають проблеми – чи буде
300 голосів і коли», – сказав він.

Міщенко також наголосив, що Конституцію треба приймати на всеукраїнському
референдумі.

Крім того,  він зазначив,  що необхідно підвищити відповідальність депутата за свої
вчинки і голосування.

«Складається враження, що депутати можуть не ходити на роботу, бо за них можуть
проголосувати однопартійці. Чомусь лікар має бути присутній на операції, шахтар в забої,
учитель на уроці, а депутат, якому делегували повноваження, відсутній на своєму
робочому місці, і це дивує громадян», – сказав Сергій Міщенко.

Він наголосив, що необхідно запровадити особисте голосування кожного депутата і
ввести для цього таку систему «Рада», яка запобігатиме масовому голосуванню за інших
осіб (Україна має повернутися до парламентсько-президентської форми правління, –
Сергій Міщенко // Сайт Політичної Партїї «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11251.html). – 2012. – 12.06).

***

Політика діючого уряду щодо формування засад функціонування ринку
електроенергії в Україні за останні роки призвела до повної монополізації ринку та
колосальних втрат державного бюджету.

Про це заявив прем’єр-міністр опозиційного уряду, перший заступник голови
фракції «БЮТ–Батьківщина» Сергій Соболєв на круглому столі «Відміна дотаційних
сертифікатів та зміна тарифної політики – загроза конкурентноздатності української
промисловості на користь неприродної енергомонополії».

За словами Соболєва, зокрема, за останні роки в Україні фактично залишився лише
один експортер електроенергії – приватна компанія Ахметова ДТЕК, яка фактично є
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іноземною, а інші компанії до аукціонів щодо експорту електроенергії взагалі не
допускаються.

С. Соболєв підкреслив, що відсутність конкуренції вже призвела до зменшення
доходів держбюджету за цією статтею майже у тисячу разів.

«Невже державі не потрібні гроші у бюджет і вона відмовляється від 141 млн, які у
2010 р. платив уряд Тимошенко, і раптом два наступні роки ми отримуємо якісь
сміхотворні цифри: 2011 р. – 156 тис. грн, а у 2012 р. – 110 тис. грн!»

При цьому Соболєв звернув увагу на те, що якщо у 2010 р. мова йшла про мільйони,
то останні два роки ці цифри скоротились до тисяч.

За його словами, ще одною постановою уряду від 28 березня 2012 р. ціна на
електроенергію для експортерів знижена на 30 % за рахунок скасування дотаційних
сертифікатів.

Соболєв переконаний, що тарифна політика діючої влади щодо промислових
споживачів електроенергії загрожує економічній безпеці не тільки промислових
підприємств, а й держави вцілому.

Він також підкреслив, що рішення, ухвалені урядом Януковича – Азарова,
суперечать національним інтересам України та міжнародним угодам, підписаним з ЄС, в
результаті чого утворено монополію експорту виробленої в Україні електроенергії до
Європи. А штучно створені умови, коли ціна електроенергії, що експортується
монополією, нижча за її вартість для вітчизняних підприємств, що у свою чергу погіршує
їх конкурентноздатність та ставить на межу виживання.

С. Соболєв прогнозує, що все це може призвести до зникнення цілих галузей
економіки, зокрема, кольорової металургії та вироблення феросплавів; до зростання
безробіття; подальшого скорочення доходів місцевих та державного бюджетів; а для
громадян це означатиме підвищення вартості електроенергії.

Прем’єр опозиційного уряду підкреслив,  що йому б хотілось почути,  чому такі
унікальні умови створені для однієї компанії ДТЕК,  «але,  на жаль,  представники НКРЕ,
ДТЕК та Міністерства палива та енергетики проігнорували цей круглий стіл».

С. Соболєв також повідомив, що відповідні постанови уряду декілька разів були
предметом розгляду на засіданнях опозиційного уряду (Політика уряду на ринку
електроенергії призвела до монополій і колосальних втрат держбюджету, – Сергій
Соболєв // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11256.html). – 2012. – 12.06).

***

Об’єднана опозиція «Батьківщина» має більш ґрунтовно підійти до гуманітарної
частини своєї програми. Про це під час круглого столу «Духовно багате, культурно
розвинене суспільство» заявив народний депутат фракції «БЮТ–Батьківщина»,
голова Комітету ВР з питань культури і духовності Володимир Яворівський.

Він зазначив, що культурний розділ потребує конкретизації, і опозиції потрібен
деякий час на його опрацювання.

В першу чергу В. Яворівський звернув увагу на масове звільнення директорів
українських музеїв.

«Їх поміняли на «швондерів»,  якими легко маніпулювати.  Скоро зрозуміємо,  що
музеїв немає, бо вони вже приватизовані чи продані», – зазначив він.

Зокрема, народний депутат звернув увагу, що нещодавно «випадкові люди були
призначені радниками керівництва Києво-Печерської Лаври».

«Опозиція не повинна дозволити приватизувати Києво-Печерську та Почаївську
лаври і продати їх Московському патріархату», – заявив В. Яворівський.

Також він наголосив на тому,  що в Україні має бути створений спеціальний
кінофонд.
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«Без кіно ми глуха провінція.  Ми дійшли до того,  що українське кіно навіть не
виходить у прокат», – зазначив народний депутат (Володимир Яворівський: Опозиція не
повинна дозволити приватизувати Києво-Печерську та Почаївську лаври // Сайт
Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11283.html). – 2012. – 14.06).

***

Сьогодні між владою та релігійними організаціями повністю відсутній діалог,  від
чого страждає суспільство. Таку думку висловила депутат фракції «БЮТ–
Батьківщина» Ольга Боднар під час круглого столу щодо обговорення гуманітарної
частини програми об’єднаної опозиції «Батьківщина».

«Урядові законодавчі ініціативи в сфері релігії пов’язані тільки з власними
міркуваннями», – заявила Боднар.

«Юлія Тимошенко дуже активно працювала в цьому напрямку,  була навіть
спеціальна програма і комісія з питань забезпечення реалізації прав релігійних організацій
при Кабміні. Коли прийшла теперішня влада, з 2010 р., діалогу з Радою церков не
ведеться», – зазначила народний депутат.

Ольга Боднар вважає, що теперішня влада відокремлює окремі релігійні організації і
робить їх політизованими.

«У програму об’єднаної опозиції треба додати пункти щодо підняття престижу
інституту сім’ї та організувати діалог органів влади та релігійних організацій»,  –  вважає
вона.

«Ми бачимо повну деградацію в суспільстві і державі. Тому у нас виростає таке
покоління,  що втратило повагу до інституту сім’ї.  Їм треба допомогти повернути ці
традиції», – підсумувала О. Боднар (Ольга Боднар: В Україні відсутній діалог між
владою і релігійними організаціями // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news/11281.html). – 2012. – 14.06).

***

В ближайшие дни к объединенной оппозиции присоединятся новые политсилы. Об
этом сообщил глава фракции «БЮТ–Батькивщина» Андрей Кожемякин 14  июня
возле ЦКБ № 5 в Харькове, где проходит курс лечения экс-премьер Юлия Тимошенко.

«Вторая волна объединения оппозиции будет завтра-послезавтра... Присоединятся 3–
4 политические силы», – сказал Кожемякин.

В то же время он отказался уточнить, какие именно политсилы планируют влиться в
ряды объединенной оппозиции, однако высказал предположение, что среди политиков,
которые пойдут на выборы от объединенной оппозиции, будет экс-глава СБУ и экс-глава
политсовета «Нашей Украины» В. Наливайченко.

Кожемякин также опроверг информацию о своем возможном смещении с должности
главы фракции в связи с тем, что парламент принял в первом чтении закон «Об основах
государственной языковой политики». «Хочу напомнить, что еще 6 июня я поставил
вопрос о доверии и поддержке мне на фракции и получил поддержку всех, кроме одного
депутата... Так что, как говорится, слухи о моей смерти сильно преувеличены», – отметил
Кожемякин.

Он заявил также, что оппозиция намерена не допустить окончательного принятия в
парламенте закона «Об основах государственной языковой политики». «Закон еще не
принят –  это главное.  Я думаю,  что его и не примут,  по крайней мере,  мы будем делать
все, чтобы этого не было», – сказал Кожемякин.
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При этом он подчеркнул, что никаких договоренностей между властью и оппозицией
при принятии закона в первом чтении не было, но отметил, что выступает против драк в
парламенте.

«Вбрасывая этот закон в парламент именно сейчас, они заведомо шли на
провокацию,  зная,  что мы будем биться.  Вы видите,  мы бились первый день до крови и
подготовились лучше. А во второй раз мы, к сожалению, из-за манипуляции спикера не
сработали. Но еще раз скажу, что я лично – не тот человек, который поддерживает драки в
парламенте. Устраивать шоу для роликов, которые, как показывает практика,
используются абсолютно негативно против оппозиции. Мы выглядим, как клоуны,
хулиганы и те люди, которых народ ненавидит потом еще больше после этого», – заявил
Кожемякин (Объединенная оппозиция ждет пополнения // MIGnews.com.ua
(http://www.mignews.com.ua/ru/articles/112343.html). – 2012. – 15.06).

***

Депутаты от оппозиции, которые не попадут в единый список на грядущих выборах,
могут пойти на выборы самостоятельно.

Как заявил народный депутат от НУНС Ярослав Кендзьор, методы, по которым
руководство объеденной оппозиции формирует списки и отбирает кандидатов в
мажоритарные округа, непрозрачные. В результате «те, кто доказал свою преданность,
выдержал все соблазны и не пошел по политической панели», остаются за бортом.

Некоторые из «обиженных» уже сейчас выражают готовность самостоятельно
выдвигать свои кандидатуры в мажоритарных округах. По информации Кендзьора,
например, депутат Владимир Вязивский для себя уже принял решение. Он будет
баллотироваться по Сокальскому округу, даже если объединенная оппозиция его туда не
делегирует. «У него там большая поддержка. И если мы увидим, что оппозиция будет
выставлять на округах заведомо непроходных кандидатов, и подыгрывать власти, то и я из
принципа также пойду на выборы в округе», – пообещал Кендзьор.

Такой расклад может сыграть злую шутку с тандемом БЮТ и «Фронта Змін»,  в
первую очередь, в Западной Украине. Там оппоненты Януковича рассчитывают на самую
высокую поддержку. Но если в округе будет баллотироваться несколько оппозиционеров,
шансы кандидата от власти резко возрастут (Оппозиционеры, которых не берут в
список, обещают отомстить // ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/82378.html). – 2012.
– 11.06).

***

Партия «Наша Украина» идет на выборы во главе с Виктором Ющенко,  поскольку
не удалось договориться с объединенной оппозицией. Об этом сообщила депутат от
НУНС Лилия Григорович.

«Во Львове «Наша Украина» первая выступила инициатором создания КОДа. Но
«Нашу Украину» проКОДили. Вопрос только решился, что партия идет на выборы.
Решение принято практически единогласно на заседании политсовета. Для кворума
необходимо 60 человек, а присутствовали более 80», – рассказала она.

По ее словам, руководство объединенной оппозиции «Нашей Украине» мест в
партийном списке не предлагало.

Григорович отметила, что объединенная оппозиция мало того, что проголосовала
тайно за закрытый список, да еще и не взяла самых уважаемых людей на округах («Наша
Украина» пойдет в Раду во главе с Ющенко // «Завтра»
(http://www.zavtra.com.ua/news/1/262155/). – 2012. – 12.06).

http://glavcom.ua/news/82378.html
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***

Серед українців розповсюджується розуміння того,  що чинній владі на чолі з
Президентом Віктором Януковичем ефективніше протистояти у форматі революційних,
майже військових організацій. Про це заявив народний депутат від «Народної
Самооборони» Юрій Гримчак.

У той же час політик наголосив, що революцію не роблять демократи. «Наприклад,
найбільш послідовна та ефективна боротьба з радянською тоталітарною владою була з
боку УПА. Вона була найбільш довгою в часі і найбільш ефективною. Водночас УПА
точно не була демократичною організацією. У підпіллі та під час бойових дій демократії
не буває», – пояснив Гримчак.

На його думку, сьогоднішня влада штовхає країну до розгортання саме
недемократичного, революційного сценарію подій.

«Чим більше укріплюється Янукович, тим більше розуміння у багатьох людей, що
протистояти йому, якщо не вийде еволюційно, то доведеться тільки шляхом створення
майже військових організацій», – зауважив нардеп.

За його словами, це веде до згортання демократії в країні взагалі і, як наслідок, до
революції.

«Цей шлях не можна пропонувати у своїй країні,  бо він веде до хоча б тимчасової,
але деградації», – підсумував Гримчак (Янукович штовхає країну до революції //
Народна самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/10337). – 2012. – 14.06).

***

Народный депутат, лидер партии «За Украину!» Вячеслав Кириленко внес на
рассмотрение профильного комитета Верховной Рады 122 поправки в законопроект о
принципах государственной языковой политики.

«Я использую свое право на обоснование 122 поправок для того, чтобы еще раз
донести всю правду о вреде от языкового законопроекта «регионалов» для украинского
народа, украинской экономики и единства украинского общества», – заявил В. Кириленко.

По его мнению, если закон в нынешней редакции будет действовать хотя бы один
день, это может привести к катастрофическим последствиям.

«В первые же дни действия нового закона «регионалы» и «тушки» из местных
советов единогласно признают русский региональным, а по сути государственным в
большинстве областей. Чтобы отменить эти решения, понадобятся месяцы, а то и годы
затяжной борьбы. Чтобы такого не произошло, мы должны действовать», – подчеркнул
В. Кириленко (Кириленко внес в языковой законопроект 122 поправки // Четверта
Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/kirilenko-vnes-v-yazykovoi-zakonoproekt-122-popravki).
– 2012. – 15.06).

***

Спротив прийняттю скандальному законопроекту «Про засади державної мовної
політики» у другому читанні буде страшний, тому, скоріш за все, цей документ не буде
прийнятий взагалі. Про це повідомив народний депутат від «НС» Юрій Гримчак.

«Прагматикам із Партії регіонів, чесно кажучи, до одного місця і НАТО, і мова, і
Україна. У них на першому місці завжди – гроші. Виконання ж цього закону потребує
колосальних витрат з державного бюджету», – зауважив Гримчак.

Він уточнив, що в разі набуття «мовним» законом чинності необхідно буде
перевести на паралельну мову освіту, державну документацію і навіть закони Верховної
Ради.

«Цей законопроект не те що сирий, він поганий, і це визнають всі», – заявив нардеп.

http://www.nso.org.ua/ua/news/10337
http://4vlada.net/partii-lidery/kirilenko-vnes-v-yazykovoi-zakonoproekt-122-popravki
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За його словами,  опозиція вважає,  що цей документ –  це перший крок до введення
російської мови, як другої державної.

«Потім піде федералізація України і вступ до Митного союзу чи Євразійського задля
відтворення імперії», – спрогнозував політик.

Він порадив авторам «мовного» законопроекту – «регіоналам» Вадиму Колесніченку
і Сергію Ківалову – не кричати, що у нас єдина державна мова, а бути чесними перед
собою і виборцями: «Хлопці, так і кажіть: «Ми робимо перший крок до другої державної
мови».

«А якщо вже бути повністю чесним,  то це перший крок до знищення держави
Україна», – додав Гримчак.

На його думку, спротив цьому законопроекту у другому читанні буде «страшний». «І
не тільки з боку депутатів, але і громадськості. Тому, скоріш за все, він не буде прийнятий
взагалі», – підсумував Гримчак («Мовний» закон – перший крок до знищення держави
Україна // Народна самооборона (http://www.nso.org.ua/ua/news/10344). – 2012. – 15.06).

Регіональні партійні організації в політичному процесі

АР Крим

Крым является одним из наиболее важных регионов Украины. Его стратегическое
положение на Черном море и комплекс сложнейших противоречий требует взвешенной
политики со стороны Киева.  После прихода Януковича к власти в крымской политике
произошли тектонические изменения.

Полугодовое сидение Могилева в Крыму уже позволяет сказать, чем он
принципиально отличается от Джарты.

В отличие от Джарты,  в 2010  г.  непосредственно принимавшего участие в
выстраивании конфигурации местных выборов, Могилев фактически не находится в
выборной повестке 2012 г. Организацией парламентской кампании занимается первый
вице-премьер Павел Бурлаков. Отсюда не случайно, что крымская мажоритарка на 80 %
будет заточена под киевских варягов, что вызвало шок у местных крымских регионалов.
Даже такой тяжеловес как Борис Дейч оказался перед фактом, что вместо прикормленного
Судака его кинули на Евпаторию. На старом же округе из Киева посоветовали помочь
пройти в Раду нужному человеку.

Такая ситуация вызвала брожение в крымских ячейках регионалов. На него
А. Могилев даже отреагировал, заявив, что будет добиваться от Киева, чтобы квоты
крымчан были увеличены. Как он это сделает одному Богу известно.

Собственно говоря, все вышесказанное означает, что с возвращением Могилева в
Крым позиции Киева на полуострове постепенно возвращаются к тому малосубъектному
положению, что наблюдалось при Ющенко. Джарты, конечно же, был очень тяжелым и
жестким, если не сказать жестоким управленцем, но именно поэтому способности Киева
влиять на ситуацию на полуострове в 2010–2011 гг. выросли.

При Могилеве АРК начинает возвращаться в тоже болотное состояние,  где
пребывала лет 10. Есть правда существенное отличие. Крым при Джарты – это Крым,
который еще имел доверие к Партии регионов. Крым при Могилеве такое доверие уже
растерял. Общее ухудшение ситуации в стране, изменили отношение крымчан к Партии
регионов. Да, позиции регионалов в АРК выглядят вполне внушительно, альтернативы ПР
еще нет. Но тенденции отторжения ПР у крымчан будут нарастать, что в условиях

http://www.nso.org.ua/ua/news/10344
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потенциальной взрывоопасности Крыма может иметь плохо прогнозируемые последствия
для Киева (Романенко Ю. Крым после Джарты: бессубъектный Могилев // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/articles/7316.html). – 2012. – 11.06).

***

В Севастополе проведением митинга в поддержку законопроекта «Об основах
государственной языковой политики» началась акция «Мы хотим говорить на родном
языке!».

Как сообщили в пресс-службе городской организации Партии регионов, в ходе акции
предусмотрен сбор подписей в поддержку принятого в первом чтении законопроекта. Для
этого в каждом районе города будут развёрнуты агитационные пикеты и палатки, где
будут собираться подписи горожан. Сбор подписей будет производиться также в
общественных приемных Партии регионов,  народных депутатов,  депутатов местных
советов от ПР, в ходе проведения выездных встреч с избирателями, других массовых
акций и мероприятий.

Акция также предполагает проведение научно-практических конференций,
заседаний тематических круглых столов, общественных форумов.

Активисты Партии регионов будут вести разъяснительную работу среди
общественности по доведению сути принятого в первом чтении законопроекта,
принципиальной позиции Партии регионов по защите конституционных прав
русскоговорящих граждан Украины.

При проведении акции «Мы хотим говорить на родном языке!» состоится передача
книг на русском языке, а также на языках национальных меньшинств библиотекам
общеобразовательных учебных заведений, детским домам, многодетным семьям.

Акция продлится до 2 июля (Партия регионов начала акцию «Хотим говорить на
родном языке!» // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-lidery/partiya-regionov-
nachala-aktsiyu-khotim-govorit-na-rodnom-yazyke). – 2012. – 12.06).

Вінницька область

14 червня 2012 р відбулася сесія Жмеринської районної ради Вінницької області, на
якій єдиною на захист української мови й у знак протесту проти українофобського
законопроекту Ківалова – Колесніченка виступила голова Жмеринської районної
організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода», депутат районної ради Галина
Смоленцева.

Депутат-свободівка єдина на сесії серед депутатського корпусу виступила з
промовою і зачитала заяву Політвиконкому ВО «Свобода»,  а також закликала депутатів
районної ради підготувати й ухвалити рішення щодо захисту української мови від наступу
русифікації і засудити ганебний законопроект Ківалова – Колесніченка, що був
ініційований Партією регіонів.

Галина Смоленцева так прокоментувала свій виступ на сесії: «Якщо депутати мають
хоч краплину національної гідності, вони повинні ухвалити відповідне рішення на захист
конституційного ладу й збереження статусу української мови як єдиної державної.  В
інакшому разі депутати покажуть людям лише те,  що вони служать не українському
народові і його національним інтересам, а власним гаманцям і чинному кримінально-
олігархічному режиму Януковича» (У Жмеринській райраді на Вінниччині єдиною на
захист української мови виступила депутат ВО «Свобода» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030638/). – 2012. – 14.06).

http://4vlada.net/partii-lidery/partiya-regionov-nachala-aktsiyu-khotim-govorit-na-rodnom-yazyke
http://4vlada.net/partii-lidery/partiya-regionov-nachala-aktsiyu-khotim-govorit-na-rodnom-yazyke
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030638/
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***

Вінницькі комуністи розпочали серед населення обговорення проекту передвиборної
платформи Компартії України, яка розроблена у процесі обговорення Всеукраїнського
Народного референдуму та авторським колективом під керівництвом першого секретаря
ЦК КПУ, голови парламентської фракції комуністів Петра Симоненка.

Низку пропозицій підготовлено на підставі глибокого та всебічного аналізу
показників соціально-економічного розвитку України за 20 років незалежності.

Комуністи пропонують українському народові реальну альтернативу
капіталістичному занепаду – соціальне суспільство справедливості та гуманізму.

На порядку денному низка питань, які може розв’язати тільки Комуністична партія
України: як перемогти корупцію, як зміцнити державний суверенітет, як перемогти
безробіття та низькі зарплати, як зупинити зростання цін на товари та послуги, як
перемогти бідність, як забезпечити доступність медичних послуг, як забезпечити
доступність якісної освіти, як вирішити житлову проблему, як подолати занепад житлово-
комунальної сфери, як забезпечити захист навколишнього середовища, як забезпечити
моральне оздоровлення суспільства.

Тільки партія, яка ставить за свою мету ліквідацію диктатури капіталу, яка бореться
за побудову соціалізму, може дати відповідь на всі питання, що стоять перед українським
суспільством.

Внесені комуністами пропозиції виходять на якісно новий революційний рівень,
відкривають широкі перспективи для політичного й соціально-економічного розвитку,
допоможуть Україні зайняти гідне місце у світі,  а трудящим –  жити все краще й краще
(Передвиборну платформу КПУ до обговорення вінничан! // Компартія України
(http://www.kpu.ua/peredvibornu-platformu-kpu-do-obgovorennya-vinnichan/). – 2012. –
15.06).

***

Активістами громадянського руху «Спільна Справа» виявлені факти непрямого
підкупу виборців та використання адміністративного ресурсу на Вінничині.

Так народний депутат Юрій Гайдаєв (фракція КПУ),  який планує балотуватись по
виборчому округу № 13 з центром в смт. Калинівка Вінницької області, впродовж червня
використовував приміщення місцевих закладів охорони здоров’я для зустрічей з
виборцями, під час яких їм безкоштовно надавались медичні послуги.

Крім того, 10 травня в селі Іванові Калинівського району Гайдаєвим був
організований безкоштовний концерт, на якому виконавці відкрито агітували за нього
голосувати, а сам Гайдаєв дарував місцевим мешканцям одяг.

По цьому ж виборчому округу планує балотуватись голова Європейської партії
України народний депутат Микола Катеринчук (Комуніст роздає виборцям одяг та
медичні послуги // Корреспондент.net
(http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/acba/a68261). – 2012. – 15.06).

Волинська область

12 червня у Луцьку відбулося обговорення програми об’єднаної опозиції
«Справедлива країна, чесна влада, гідне життя», в якому взяли участь експерти,
громадські діячі та політики регіону.

Обговорення відбулося у форматі круглого столу, під час якого учасники заходу
змогли висловити своє бачення пунктів Програми та внести свої пропозиції та
зауваження.

http://www.kpu.ua/peredvibornu-platformu-kpu-do-obgovorennya-vinnichan/
http://blogs.korrespondent.net/celebrities/blog/acba/a68261
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Керівник обласного виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина», депутат
обласної ради А. Грицюк заявив, що вперше політична сила, яка йде на вибори, радиться з
громадою щодо програми своїх дій. «Ми не лише хочемо вам презентувати програму дій
за якою ми будемо працювати в новообраному парламенті, ми також хочемо почути вашу
думку, ваші зауваження, пропозиції до неї», – заявив він.

За словами А. Грицюка, Програма «Справедлива країна, чесна влада, гідне життя» –
це свідчення того, що опозиція об’єдналася не для того, щоб лише виграти вибори, а для
того щоб змінити життя в країні, виправити ту жахливу ситуацію в економіці, культурі,
соціальній сфері України до якої призвели дії нинішньої влади.

Депутат Луцької міської ради, заступник керівника виборчого штабу об’єднаної
опозиції «Батьківщина» Олександр Пиза зазначив, що всі пропозиції висловлені на
круглому столі будуть розглянуті перед прийняттям остаточного варіанту Програми, який
буде затверджений на з’їзді об’єднаної опозиції 30 липня (На Волині розпочалося
громадське обговорення програми Об’єднаної опозиції // Фронт Змін. Ініціатива
Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10803-na-volini-obgovorili-
programu-obednanoyi-opozitsiyi-za-batkivschinu.html). – 2012. – 12.06).

***

У волинській «Батьківщині» повідомляють про масове вливання партійців від
«України – Вперед!» до «біло-сердечних».

7 районних та міських осередків партії «Україна – Вперед!» Наталії Королевської
висловили бажання влитися до лав Волинського обласного осередку партії
«Батьківщина»,  –  про це повідомляють в обласному штабі об’єднаної опозиції «За
Батьківщину!».

На ім’я голови обласної організації партії «Батьківщина» Анатолія Грицюка
надійшло звернення від керівників Луцької, Ковельської, Нововолинської міських,
Луцької, Ковельської, Ратнівської та Володимир-Волинської районних організацій
Української соціал-демократичної партії (партія Наталії Королевської «Україна –
Вперед!»), в якому вони просять прийняти їх партійців до лав волинської «Батьківщини».
Таке рішення продиктоване незгодою членів партії з політичною позицією Наталії
Королевської та її рішеннями по розбудові УСДП.

У зверненні йдеться про те,  що вийти із лав «Україна –  Вперед!»  має бажання
близько 2300 членів партії та керівництво вищезазначених осередків (На Волині від
Королевської тікають до «біло-сердечних» // Волинська правда
(http://pravda.lutsk.ua/ukr/news/41408/). – 2012. – 14.06).

Дніпропетровська область

На Дніпропетровщині стартувала акція об’єднаної опозиції проти скандального
законопроекту щодо мовної політики в Україні, ініційованого провладною більшістю.

Активісти об’єднаної опозиції в рамках Всеукраїнської акції «За мову,  за
Батьківщину!» виставили постійно діючі інформаційні намети. У наметах представники
опозиції спілкуються з людьми, роздають листівки з інформацією щодо можливих
наслідків прийняття «мовного» закону.

«Наші активісти спілкуються з людьми на вулицях міст і сіл, звертаються, аби вони
задумались,  що таким чином провладна більшість розколює країну,  відволікає увагу від
проблем в економіці і занепаду соціальної сфери, краху реформ. Ухвалення у першому
читанні провокативного «мовного» законопроекту не має жодного відношення до захисту
російськомовного населення України, – вважає заступник голови обласної організації

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10803-na-volini-obgovorili-programu-obednanoyi-opozitsiyi-za-batkivschinu.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10803-na-volini-obgovorili-programu-obednanoyi-opozitsiyi-za-batkivschinu.html
http://pravda.lutsk.ua/
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політичної партії «Фронт Змін» Гліб Пригунов. – Доля українців, зокрема
російськомовних, байдужа провладній більшості».

Активісти Дніпропетровського «Фронту Змін» і ВО «Батьківщина» на найближчих
сесіях місцевих рад мають намір ініціювати ухвалення звернення до Верховної Ради
України з вимогою зняти з розгляду скандальний законопроект щодо мовної політики в
Україні як такого, що розколює країну.

Напередодні представники Дніпропетровського «Фронту Змін» заявили, що
ухвалення у першому читанні провокативного «мовного» законопроекту – це «зрада на
межі злочину». За словами, депутата Дніпропетровської обласної ради від «Фронту Змін»
Владислава Романова, провладна партія, «проштовхуючи» цей законопроект, розраховує
отримати лише передвиборчі дивіденди (У Дніпропетровську стартувала акція
Об’єднаної опозиції на захист державної мови // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10795-u-dnipropetrovsku-startuvala-
aktsija-obednanoyi-opozitsiyi-na-zahist-derzhavnoyi-movi.html). – 2012. – 11.06).

***

Під час зустрічі з представниками національно-патріотичної громадськости
Дніпропетровська лідер Всеукраїнського об’єднання «Свобода» Олег Тягнибок заявив:
намісник Януковича на Дніпропетровщині Олександр Вілкул встановив у краї один із
найбільш антисоціальних та антиукраїнських різновидів режиму внутрішньої окупації.

«В абсолютно проукраїнській області, де понад 78 % населення складають українці і
понад 67 % населення вважає рідною українську мову, влада відверто знущається з
національних почуттів українців, випробовуючи їхнє терпіння: спочатку Вілкул ініціював
ухвалення облрадою заяви на підтримку Табачника, тепер змушує чиновників збирати
підписи проти міфічних «утисків» російської мови», – зазначив О. Тягнибок.

Очільник «Свободи» підкреслив, що за правління Вілкула, який є ставлеником
донецького олігарха Ріната Ахметова, Дніпропетровщина перетворилася на економічну
колонію Донбасу: енергогенерувальні компанії перейшли у власність Ахметова, місцевий
бізнес «кладуть» під «данєцкіх». Дніпропетровська область, яка є донором державного
бюджету, фінансується за залишковим принципом, а очільник ОДА і його свита удають,
наче так і треба.

Випадком кричущої соціальної українофобії О. Тягнибок назвав відсутність
індексації зарплат бюджетників і пенсій у держбюджеті 2012 р. Внаслідок цього
працівники бюджетної галузі (а це сотні тисяч людей – лікарів, учителів, службовців,
сотні тисяч пенсіонерів) не отримають цього року належні їм понад 600 млн грн.

Лідер націоналістів наголосив: на тлі соціально-економічного колапсу і зубожіння
людей команда Вілкула провадить репресії проти місцевої опозиції, зокрема проти
депутата Дніпродзержинської міської ради свободівця Віталія Купрія.

«У козацькому краї ставленик Ахметова будує такий собі концтабір – новітню
«донецько-криворізьку республіку», – підсумував лідер «Свободи» (Олег Тягнибок: «У
козацькому краї ставленик Ахметова будує такий собі концтабір – новітню
«донецько-криворізьку республіку» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030670/). – 2012. – 15.06).

***

14 июня возле Индустриального райкома КПУ в Днепропетровске состоялся митинг.
Среди собравшихся были как члены Коммунистической партии Украины, так и
беспартийные жители Индустриального района. В митинге приняли участие и
представители депутатской вертикали КПУ: депутаты Днепропетровского городского

http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10795-u-dnipropetrovsku-startuvala-aktsija-obednanoyi-opozitsiyi-na-zahist-derzhavnoyi-movi.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10795-u-dnipropetrovsku-startuvala-aktsija-obednanoyi-opozitsiyi-na-zahist-derzhavnoyi-movi.html
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030670/
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совета Сергей Воробьев и Валерий Убогов, депутат Индустриального районного совета
Евгений Выходов.

Участники митинга, в количестве чуть более пятидесяти человек, обсудили и
приняли резолюцию по трем темам:

– Медицинская реформа;
– Реформа ЖКХ;
– Стоимость захоронения и ритуальных услуг.
Основными требованиями резолюции стали: «От председателя районного и

городского советов МЫ ТРЕБУЕМ:
Первое – навести порядок в вопросах медицинского обслуживания, дать нам наше

законное бесплатное медицинское лечение.
Второе – урегулировать тарифы оплаты за коммунальные услуги, которые не

должны превышать 10 % от дохода семьи.
Третье – взять под контроль ценовую политику на стоимость проведения

захоронений. Установить единую доступную цену по ритуальным услугам».
Экземпляры резолюции были подписаны участниками митинга и переданы

депутатам соответствующих уровней (Жители Индустриального района
Днепропетровска требуют порядка // Компартія України (http://www.kpu.ua/zhiteli-
industrialnogo-rajona-dnepropetrovska-trebuyut-poryadka/print/). – 2012. – 15.06).

Донецька область

12 червня за участю члена партії «Фронт Змін», народного депутата України
Геннадія Москаля у Донецьку відбувся круглий стіл із обговорення програми об’єднаної
опозиції «Справедлива держава, чесна влада, гідне життя», в якому взяли участь
громадські діячі міста та області, експерти у різних галузях та небайдужі донеччани.

У засіданні круглого столу взяли участь близько 50 експертів з питань економіки,
політики, науки, медицини та екології які мають конкретні пропозиції щодо формування
програми об’єднаної опозиції.

Керівник обласного виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» в
Донецькій області Олександр Ярошенко заявив, що вперше політична сила, яка йде на
вибори,  радиться з громадою щодо програми своїх дій та ставить її основні питання на
широке обговорення.

За словами Г. Москаля, обговорення програми «Справедлива країна, чесна влада,
гідне життя» свідчить про новий формат будування програм політичних партій. «Це
свідчення того, що опозиція будує свою програму радячись з лідерами думок на місцях», –
підкреслив він

Керівник виборчого штабу об’єднаної опозиції «Батьківщина» О. Ярошенко
зазначив, що всі пропозиції висловлені на круглому столі будуть розглянуті перед
прийняттям остаточного варіанту Програми, який буде затверджений на з’їзді об’єднаної
опозиції 30 липня (У Донецьку експерти обговорюють програму «Справедлива
держава, чесна влада, гідне життя» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка
(http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10821-gennadij-moskal-prijnjav-uchast-v-
obgovorenni-programi-obednanoyi-opozitsiyi-v-donetsku.html). – 2012. – 12.06).

***

Политические силы в Донецкой области начали предвыборную агитацию задолго до
официального начала избирательной кампании

По мнению эксперта ДОО ВОО «Комитет избирателей Украины» Олега Гришина,
наиболее активную деятельность проявляют Партия регионов, Коммунистическая партия

http://www.kpu.ua/zhiteli-industrialnogo-rajona-dnepropetrovska-trebuyut-poryadka/print/
http://www.kpu.ua/zhiteli-industrialnogo-rajona-dnepropetrovska-trebuyut-poryadka/print/
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10821-gennadij-moskal-prijnjav-uchast-v-obgovorenni-programi-obednanoyi-opozitsiyi-v-donetsku.html
http://frontzmin.ua/ua/media/region-news/10821-gennadij-moskal-prijnjav-uchast-v-obgovorenni-programi-obednanoyi-opozitsiyi-v-donetsku.html
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Украины, партия «Украина – Вперед!». К специфическим же особенностям региона
относится низкий уровень публичной активности ВО «Батьківщина», которая
позиционируется ведущей общенациональной оппозиционной силой.

«Основным риском неофициального этапа избирательной кампании является то, что
агитационные действия политических сил сейчас не подпадают под регулирование Закона
Украины «О выборах народных депутатов Украины» и могут приобретать черты
бесконтрольности. Для местных ячеек политических партий характерны такие формы
активности, как размещение наружной рекламы (Партия регионов, «Украина – Вперед!»,
КПУ, ВО «Батьківщина», потенциальные кандидаты-мажоритарщики) встречи народных
депутатов Украины с избирателями (чаще депутатов Партии регионов), социальные,
благотворительные, молодежные акции (Партия регионов, Фронт Змін, КПУ);
организация протестных акций и привлечения партийных активистов в акции разных
социальных групп (Фронт Змін, КПУ, ВО «Свобода», Радикальная партия Украины),
проведение агитационных мероприятий под видом социологических и общественных
опросов (партия «Украина – Вперед!») и т. д.», – отметил О. Гришин.

По его мнению, несмотря на то, что потенциальные мажоритарщики уже начали
работу в избирательных округах,  в регионе не зафиксировано ни одного случая
проведения политическими силами публичного обсуждения их кандидатур.

«Значительная часть потенциальных кандидатов от Партии регионов начала
предвыборную кампании в регионе еще до момента их официального выдвижения
съездами, что ставит под сомнение даже формальные процедуры внутрипартийной
демократии. Объединенная оппозиция (ВО «Батьківщина» и Фронт Змін) также
демонстрирует закрытость процесса согласования единых кандидатов в избирательных
округах Донецкой области», – отметил эксперт.

В то же время он подчеркнул, что коммунальные и частные СМИ Донецкой области
уже активно привлекаются для тенденциозного освещения местного политического
процесса, размещения имиджевых материалов о потенциальных кандидатах-
мажоритарщиках от партии власти и негативного освещения деятельности оппозиции.

«Есть примеры одновременного размещения одинаковых материалов в различных
СМИ области, которые предвзято освещают деятельность оппозиционных политических
сил, то есть, по сути, рекламы и антирекламы без рекламных маркировок, так называемой,
«политической джинсы». В частности, в апреле–мае 2012 г. в различных СМИ вышли
такие публикации «Доморощенная оппозиция: узнаваемости нет, доверия нет ...»,
«Падение популярности Партии регионов в Донецкой области – правда или очередной
миф оппозиции?», «На пути к социальнойсправедливосты». Также в конце мая 2012 г. в
большинстве СМИ области вышла имиджевая публикация «Шанс на развитие» о
деятельности председателя Донецкой ОГА, председателя региональной организации
Партии регионов А. Шишацкий. Эта публикация выходила под разными фамилиями
авторов, то есть заказная информация подавалась читателям под видом авторских
материалов», – отметил О. Гришин (Выборы-2012: донетчан агитируют соцопросами,
акциями протеста и заказными публикациями // Комментарии (Донецк)
(http://www.donetsk.comments.ua/news/2012/06/13/151512.html). – 2012. – 13.06).

***

На выборах в ВР регионалов готовы поддержать 26  %  краматорчан.  Об этом на
конференции городской организации Партии регионов сообщил Александр Роганов.

По его словам, в преддверии осенних выборов в парламент Партия регионов
проводит собственные соцопросы по мажоритарным округам, чтобы определиться по
кандидатурам мажоритарщиков.
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«Опрос показал,  что 32  %  краматорчан вообще не собираются голосовать,  26  %
поддержат Партию регионов на выборах в Верховную Раду, а 72 % заявили, что не видят в
парламенте никого из бизнес-элиты Краматорска», – сказал Роганов.

Он объяснил это тем, что правящая партия всегда подвержена критике. А нынешняя
власть проводит радикальные реформы, результат которых виден не сразу.

Поэтому городские регионалы во время избирательной кампании намерены
действовать по принципу «от двери к двери», чтобы донести свои идеи до каждого
избирателя.

«Мы не намерены довольствоваться малым,  –  добавил он.  –  Наша цель –  получить
уверенное большинство в Верховной Раде».

На этой же конференции А.  Роганов покинул пост руководителя городской
организации, а на его место был избран Владимир Тука (Партия регионов теряет
электорат в Краматорске // Восточный проект
(http://www.vp.donetsk.ua/statya.php?vstat=15065). – 2012. – 14.06).

Житомирська область

13 червня в Житомира, на майдані Корольова відбувся мітинг на захист української
мови, у якому взяли участь близько 50 чоловік.

Біля приміщення Житомирської облдержадміністрації зібралися представники
політичних партій і громадських організацій та небайдужі житомиряни, яких виявилося не
багато, бо мітинг розпочався о 16.00, в робочий час.

Учасники мітингу одноголосно прийняли резолюцію-звернення до Президента
України, Голови Верховної Ради України, народних депутатів України із закликом зняти з
розгляду парламенту законопроект С. Ківалова та В. Колесніченка «Про засади державної
мовної політики».

Люди тримали плакати: «Московські наймити у Верховній Раді! Руки геть від
української мови!», «Захистимо мову батьків! Відстоїмо національну гідність», «Геть
українофобський законопроект № 9073 Калєснічєнкі – Ківалава!», «Не дозволимо нікому
ганьбити честь і славу нації!» та інші.

Попри те,  що участь у мітингу взяли керівники та активісти місцевих осередків
різних політичних партій, під час заходу не було розгорнено жодного партійного прапору.

Депутат Житомирської обласної ради від ВО «Батьківщина» Валерій Кавун розповів,
що на цей мітинг людей просто запросили і прийшли тільки ті, кому небайдуже питання
рідної мови.

«Не було завдання зібрати велику кількість людей, ми не організовували активістів
наших осередків з районів, але я бачив на мітингу голів партійних організацій ВО
«Батьківщина»  та наші партійці з Чуднова,  Романова,  Бердичівського району»,  –
повідомив В. Кавун.

Присутній на мітингу депутат облради від «Фронту Змін» Руслан Годований також
підтвердив інформацію про те, що це не організована штабами політичних партій акція.

«Інформацію по штабам ми не давали,  це бажання людей,  тих хто дізнався про
акцію.  Я вважаю,  що треба популяризувати українську мову,  роздавати прапорці з
українською символікою, пропагувати українські пісні та вірші, говорити зі своїми дітьми
українською мовою.  Сьогодні треба не тільки мітингами,  але й любов’ю до мови
прививати це все. І взагалі, це для Житомира не питання, та й для Донецька це питання –
банальна політика», – вислови свої міркування Р. Годований.

За словами голови управи Житомирської обласної організації УНП Володимира
Красовського, «таке рішення було продиктоване бажанням показати, що питання
збереження мови не може використовуватись ні в яких політичних іграх, цим питанням не
можна спекулювати і заробляти на ньому політичні дивіденди» (У Житомирі мітинг на
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захист української мови зібрав аж… 50 чоловік // ЖИТОМИР.info
(http://www.zhitomir.info/news_108722.html). – 2012. – 13.06); (Житомирська УНП взяла
участь у мітингу на захист української мови // «Рупор Житомира»
(http://ruporzt.com.ua/politica/40007-zhitomirska-unp-vzyala-uchast-u-mtingu-na-zahist-
ukrayinskoyi-movi.html). – 2012. – 15.06).

***

Медична галузь постійно перебуває у полі зору Голови Верховної Ради України
Володимира Литвина. Спікер парламенту здійснив робочу поїздку на Житомирщину, де
відвідав медичні заклади Ємільчинського району.

Варто зазначити, що завдяки підтримці лідера Народної Партії В. Литвина протягом
багатьох років вирішується чимало проблем Ємільчинського району. Так лише минулого
року на потреби району з Державного бюджету було виділено майже 15 млн грн
субвенції. З них на потреби медичних закладів направлено більше 3 млн грн, оскільки
проблема збереження здоров’я українців – одне з пріоритетних завдань держави. Як
результат – придбано автомобіль швидкої допомоги, медичне устаткування, медичні
меблі, машини для виробництва текстильних виробів на суму майже 1,5 млн грн.

В. Литвин безпосередньо оглянув сучасний цифровий флюрографічний кабінет у
Ємільчинській районній лікарні. Медперсонал продемонстрував, наскільки таке
обладнання полегшує роботу та робить діагностику оперативною та якісною,  зокрема
діагностування пухлин у легенях. Спікер також зауважив, що реалії «чорнобильських»
районів досить сумні і онкологія має невтішну статистику,  підтвердженням чого є
збільшення кількості паціентів.

Мешканці постраждалого від радіації району відчувають постійну підтримку від
очільника Народної Партії В. Литвина. У поточному році в центральній районній лікарні
Ємільчино, за сприяння В. Литвина, відбувається реконструкція котельні та проводиться
капітальний ремонт закладу. В. Литвин тримає на особистому контролі вирішення
проблем медичної галузі Ємільчинського району, і тому відвідав фельдшерсько-
акушерський пункт у с. Середи, де минулого року на капітальний ремонт було витрачено
112 тис. грн держсубвенції. Він переконаний, що саме всебічною підтримкою медичної
галузі можна реально поліпшити соціальний рівень життя в Україні (Медицина понад усе,
– стверджує Володимир Литвин і вкотре підтверджує це конкретними справами у
Ємільчинському районі Житомирщини // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=13&ArticleID=16090&). –
2012. – 13.06).

***

12 июня в Житомире состоялась партийная конференция городской организации
Партии регионов. На конференцию, которая проходила во Дворце культуры, прибыло
около 300 делегатов.

Как сообщил заместитель председателя городской парторганизации «регионалов»
Василий Кучик, на конференции обсуждались задачи Партии регионов накануне
парламентских выборов, с докладом выступил председатель горорганизации, мэр
Житомира Владимир Дебой. Также были избраны 22 делегата на областную партийную
конференцию, которая состоится в начале июля.

На конференции обсуждались и возможные кандидаты в Верховную Раду по
Житомирскому мажоритарному округу, но у Партии регионов до сих пор нет
согласованной кандидатуры. Городская партконференция должна выдвинуть кандидата от
Партии Регионов, поэтому она не была закрыта 12 июня и продолжит свою работу после
определения кандидата по мажоритарному округу.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=13&ArticleID=16090&


51

«Надо будет выдвигать и поддерживать кандидатуру, как только будет определен
кандидат, я думаю это случится до конца июня, – мы продолжим конференцию. Не могу
сейчас назвать фамилии возможных кандидатов, но это, скорее всего, будет житомирянин.
Кандидат должен быть узнаваемым,  мощным,  авторитетным.  Нельзя прийти просто так,
засыпать подачками избирателей и победить, народ уже на это не среагирует. Также
тяжело сегодня будет победить на старых заслугах», – считает В. Кучик (Кандидат от
Партии регионов по Житомирскому округу должен быть узнаваемым и
авторитетным, – Василий Кучик // ЖИТОМИР.info
(http://www.zhitomir.info/news_108727.html). – 2012. – 14.06).

Закарпатська область

Розпочав роботу виборчий штаб об’єднаної опозиції в Закарпатській області. Його
очолив голова Закарпатського обласного «Фронту Змін», депутат Закарпатської обласної
ради від партії Валерій Лунченко.

Про це повідомив голова Ради об’єднаної опозиції, лідер «Фронту Змін» Арсеній
Яценюк під час прес-конференції в Ужгороді 12 червня.

Арсеній Яценюк наголосив, що приїхав на Закарпаття, аби зустрітися з жителями
області в рамках всенародного обговорення програми об’єднаної опозиції. «Зараз по всіх
областях, районах і містах ми проводимо фахові круглі столи, щоб обговорити програму і
донести для людей суть того,  що ми хочемо зробити в країні.  Мова іде про комплексну
програму змін в Україні», – наголосив лідер «Фронту Змін» (Головою Закарпатського
штабу Об’єднаної опозиції став Валерій Лунченко // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія
Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10799-golovoju-zakarpatskogo-shtabu-
obednanoyi-opozitsiyi-stav-valerij-lunchenko.html). – 2012. – 12.06).

***

«Нашу Україну» на виборах очолить Віктор Ющенко і партія самостійно піде на
вибори. Про це днями заявила депутат від НУ–НС Лілія Григорович.

Водночас в.о. Закарпатської обласної організації «Нашої України» Петро Станко
повідомив, що не вважає за доцільне, аби партія йшла на вибори самостійно.

Петро Іванович також зазначає,  що партія не зробила висновків із тих помилок,
котрих її керівництво припустилося раніше. Тож він особисто також не бачить потреби у
своєму балотуванні до парламенту, натомість вважає, що краще підтримати кандидата від
об’єднаної опозиції (У закарпатській «Нашій Україні» поки не хочуть самостійно йти
на вибори // Інформаційно-аналітичний сайт Zaholovok.com.ua
(http://zaholovok.com.ua/u-zakarpatskii-»nashii-ukrajini»-poki-ne-khochut-samostiino-iti-na-
vibori). – 2012. – 13.06).

***

Партія Наталії Королевської «Україна – Вперед!» визначається, кого висуватимуть в
нардепи від Закарпаття.

Серед ймовірних кандидатів і двоє екс-депутатів облради від «Батьківщини» –
Віталій Постолакі та Юрій Тягур. Загалом, із тринадцяти претендентів у так званому
«народному списку» шестеро – працівники кредитної спілки «Святий Мартин». Саме її
голова Юрій Тягур очолює обласну організацію партії «Україна – Вперед!» (донедавна
Українська соціал-демократична партія). Окрім керівника спілки, у парламент хочуть і
його підлеглі. Зокрема: головний бухгалтер Тетяна Кугутич, консультант ужгородського
відділення спілки Олеся Шніцер, член спілки Наталія Бровдій, начальник Тячівського

http://www.zhitomir.info/news_108727.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10799-golovoju-zakarpatskogo-shtabu-obednanoyi-opozitsiyi-stav-valerij-lunchenko.html
http://frontzmin.ua/ua/media/news/none/10799-golovoju-zakarpatskogo-shtabu-obednanoyi-opozitsiyi-stav-valerij-lunchenko.html
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відділення Максим Славний та екс-заступник директора Виноградівського відділення
Михайло Русанюк.

Чимало із закарпатських претендентів Королевської у депутатське крісло, як і їх
шефиня вже мають й досвід виборчих перегонів, й досвід «тушкування». Так, М. Русанюк
у 2010 р. став депутатом Виноградівської міськради від Української соціал-демократичної
партії. Але вже у 2011 р., отримавши крісло заступника голови Виноградівської РДА,
перейшов у табір регіоналів.

Троє з тринадцяти закарпатських бійців Королевської безуспішно боролися за
депутатські мандати на місцевих виборах у 2010 р. В. Постолакі знову хотів стати
депутатом облради.  А Ю.  Тягур та Т.  Кугутич прагнули потрапити до Мукачівської
райради.

Серед інших кандидатів в народний список – ужгородський блогер Ярослав Куштан,
керівник Великоберезнянського відділення одного з комерційних банків Роман Гуменюк,
студент Тарас Грицюк, продавець електроінструментів Микола Лацканич, футболіст
Володимир Романович та залізничник Юрій Павловський (Партія Королевської
визначається з кандидатурами на Закарпатті // Закарпаття online
(http://zakarpattya.net.ua/News/97508-Partiia-Korolevskoi-vyznachaietsia-z-kandydaturamy-
na-Zakarpatti). – 2012. – 16.06).

Запорізька область

Уже в течение полугода Запорожский ДемАльянс является активным участником
кампании «Стоп беспределу в паспортных столах!».  За это время было проведено
множество рейдов и собранные материалы, подтверждающие факты злоупотреблений и
вымогательства платежей с граждан, которые не являются обязательными при
оформлении загранпаспорта.

Сумма таких переплат с одного человека составляет от 105 до 300 грн. С чем связано
такое расхождение остается тайной. Вместе с тем, при подаче документов требуют
лишнюю справку относительно сведений о наличии судимости, хотя действующее
законодательство возлагает проверку этих фактов на работников паспортных столов.

Во время рейдов запорожские активисты ДемАльянса столкнулись с жестким
противодействием, в том числе по видеофиксации действий сотрудников
соответствующих отделов МВД.  По их словам,  ОГИРФЛ (Отделы гражданства,
иммиграции и реестарции физических лиц) являются режимными объектами, поэтому
видесъеомка запрещена.

Но в распоряжении общественности есть ответ Министерства внутренних дела, где
разъяснены определение режимных объектов: «Рабочие кабинеты сотрудников МВД
являются режимными, если в них осуществляется работа с данными и проводятся
мероприятия, согласно Своду сведений, составляющих государственную тайну».

Демократический Альянс борется за справедливость. «Мы готовы предоставить все
имеющиеся у нас материалы, соответствующее видео можно пригласить и
правоохранителей, которые также проводили видеофиксацию действий активистов
ДемАльянса», – сообщил Ю. Сидоров (Запорожский Демальянс: «Стоп беспределу в
паспортных столах!» // ХРОНИКИ и КОММЕНТАРИИ
(http://operkor.wordpress.com/2012/06/11/запорожский-демальянс-стоп-беспреде/). –
2012. – 12.06).

http://zakarpattya.net.ua/News/97508-Partiia-Korolevskoi-vyznachaietsia-z-kandydaturamy-na-Zakarpatti
http://zakarpattya.net.ua/News/97508-Partiia-Korolevskoi-vyznachaietsia-z-kandydaturamy-na-Zakarpatti
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Івано-Франківська область

Лидер партии «Удар» Виталий Кличко во время встречи с общиной Ивано-
Франковска на Вечевом майдане в понедельник представил кандидатов от партии по
мажоритарным округам Ивано-Франковской области на выборы в Верховную Раду.

Кличко уточнил, что кандидатов от партии согласуют с объединенной оппозицией и
по результатам праймериз в мажоритарном округе будет один кандидат от оппозиции,
пользующийся наибольшим доверием избирателей.

В числе кандидатов – лидер Ивано-Франковской городской организации партии,
кандидат на должность мэра Ивано-Франковска на местных выборах в 2010 г. Юрий
Соловей (избирательный округ № 83, Ивано-Франковск), экс-глава Ивано-Франковской
обладминистрации, бывший член партии «Наша Украина» Николай Палийчук (и/о № 89,
Снятин), экс-заместитель главы Ивано-Франковской обладминистрации, бывший член
партии «Наша Украина» Тарас Парфан (и/о № 86, центр – Долина), городской голова
города Яремче, бывший член партии «Наша Украина» Василий Онутчак (и/о № 87, центр
– Надворная), председатель Коломыйской горорганизации партии «Удар» Владимир
Довганюк (и/о № 88, центр – Коломыя) и член совета Ивано-Франковской облорганизации
«Удара» Владимир Гергелюк (и/о № 84, центр – Тисменица).

На встречу с В. Кличко в Ивано-Франковске собралось более 3 тыс. человек (Кличко
назвал кандидатов от партии по мажоритарным округам Ивано-Франковской
области // NEWSru.ua (http://rus.newsru.ua/ukraine/11jun2012/ivanoklichko.html). – 2012.
– 11.06).

***

На мітингу перед Івано-Франківською ОДА проти проекту Закону «Про засади
державної мовної політики» міський голова Івано-Франківська Віктор Анушкевичус
заявив,  що «москальської мови не має бути в Україні» («москальська» вжито в значенні
«російська». – Авт.).

«Вони достатньо накрали в Україні і хай на колінах до кордону спокутують свою
вину, в Росію і там нехай говорять на якій хочуть мові», – сказав Віктор Анушкевичус.

Міський голова згадав про своє литовське походження. За його словами, він мав
вибір – вказувати в паспорті національність «литовець» чи «українець» і вибрав
«українець»,  бо він живе на цій землі.  «Я вважаю,  що той хто живе на цій землі,  має
любити цю землю, шанувати традиції, клонитися українській церкві, молотися Богу і
говорити виключно на українській мові», – вважає В. Анушкевичус.

«За всю історію боротьби українського народу за свою незалежність ми прожили
багато окупантів,  ми прожили багато війн,  але ніхто не налив стільки сала за шкіру
українців,  як москаль.  І сьогодні ми маємо боротися за історичну справедливість.
Москальської мови не має бути в Україні.  Тому що це ганьба і нешанування»,  –  заявив
Анушкевичус на мітингу.

Також міський голова згадав про мільйони українських жертв починаючи від
російського царя Петра І і закінчуючи радянським режимом, голодомором і репресіями, а
останнє було особливо поширене на Прикарпатті.

«І після цього галичанин нажимає кнопку за російську мову – ганьба зрадникам і
слава Україні», – завершив свій виступ міський голова В. Анушкевичус (Віктор
Анушкевичус: Москальської мови не має бути в Україні // Фirtka.if.ua
(http://www.firtka.if.ua/?action=show&id=21796). – 2012. – 12.06).
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Київ

Наметове містечко опозиції на Хрещатику інформуватиме українців і іноземних
гостей про наслідки правління режиму Віктора Януковича. Про це на брифінгу повідомив
керівник Київського осередку партії «Батьківщина» Юрій Одарченко.

«Наметове містечко знаходиться тут уже 312 днів, тобто з першого розгляду справи
Юлії Тимошенко у Печерському суді.  Кожен,  хто знаходиться тут,  своєю боротьбою,
своєю роботою підтверджує те,  що українці хочуть жити у вільній,  демократичній
державі», – заявив він.

Юрій Одарченко також висловив подяку світовій спільноті, яка «чітко засвідчила
свою позицію на рівні резолюції ПАРЄ та перших осіб держав, які осудили те, що
відбувається в Україні».

«Сьогодні наша робота полягає, щоб ми кожному українцю довели, пояснили, що не
можна спокійно дивитись на те,  що відбувається в Україні,  бо спочатку Янукович
засуджує опозицію, а потім засуджуватиме кожного українця», – резюмував Одарченко (У
наметовому містечку опозиції розповідатимуть іноземцям про режим Януковича //
Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина»
(http://byut.com.ua/news/11241.html). – 2012. – 11.06).

***

Опозиційні депутати Київради перечислять гроші за отримані білети на Євро-2012 на
рахунки дитячих лікарень столиці. Про це повідомив депутат фракції «УДАР» у Київраді
Олексій Давиденко.

За його словами, кожен депутат Київради отримав безкоштовно по два квитки на
київські матчі Євро. «Вартість квитка на матч за участю України коштує 1200 грн.
Вартість квитка на фінал коштує 3300  грн.  Ціни офіційні зазначені в самих квитках»,  –
сказав депутат.

«Ми вимагатимемо від КМДА інформації про те, за які кошти було придбано ці
квитки. Поки ж представники опозиції у Київраді виступили з ініціативою перечислити
гроші за отримані квитки на рахунки дитячих лікарень столиці. Бо ми не можемо взяти ці
квитки,  і після цього дивитися людям у вічі»,  –  сказав Давиденко.  За його словами,
ініціатива є добровільною,  і на неї вже відгукнулися депутати від «УДАРу»  та БЮТ
(Депутати «УДАРу» передадуть гроші за квитки на Євро до дитячих лікарень
столиці // Партія «Удар» Віталія Кличка (http://klichko.org/ua/news/news/deputati-
udaru-peredadut-groshi-za-kvitki-na-yevro-do-dityachih-likaren-stolitsi). – 2012. – 11.06).

***

Партия УДАР заявила о своих претензиях на четыре мажоритарных округа в Киеве
на парламентских выборах.

Об этом сообщил народный депутат от партии «Батьківщина» Юрий Одарченко,
комментируя вчера ход переговоров между объединенной оппозицией и партией УДАР
относительно возможности распределения мажоритарных округов.

«Переговоры продолжаются,  но мы уже прошли первый этап.  По состоянию на
сегодняшний день партия УДАР выразила желание иметь 4 мажоритарных округа», –
сказал Ю. Одарченко.

В частности, отметил он, УДАР «выразил свои предложения по поводу кандидатур
Коваленко, Странникова, Закревской и Рены Назаровой» (Кличко претендует на
4 мажоритарных округа в Киеве // Четверта Влада (http://4vlada.net/partii-
lidery/klichko-pretenduet-na-4-mazhoritarnykh-okruga-v-kieve). – 2012. – 12.06).

http://byut.com.ua/news/11241.html
http://klichko.org/ua/news/news/deputati-udaru-peredadut-groshi-za-kvitki-na-yevro-do-dityachih-likaren-stolitsi
http://klichko.org/ua/news/news/deputati-udaru-peredadut-groshi-za-kvitki-na-yevro-do-dityachih-likaren-stolitsi
http://4vlada.net/partii-lidery/klichko-pretenduet-na-4-mazhoritarnykh-okruga-v-kieve
http://4vlada.net/partii-lidery/klichko-pretenduet-na-4-mazhoritarnykh-okruga-v-kieve
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***

Лідер партії «УДАР» Віталій Кличко подав звернення до прокуратури з вимогою
притягнути до відповідальності посадових осіб, які дали дозвіл на вирубку дерев на
Хрещатику для підготовки фан-зони до Євро-2012.

Кличко зазначив,  що ситуація з вирубкою дерев на центральній вулиці міста
демонструє справжнє обличчя київської влади. «Ці люди – не кияни. Вони не люблять це
місто,  не знають і не цінують його,  –  наголосив політик –  Тільки за цієї влади стало
можливим перетворення центральної вулиці на гетто,  яке відокремило європейців від
міста парканом. Тільки за цієї влади стало можливим заради паркану спиляти каштани на
Хрещатику».

В.  Кличко також зауважив,  що піддає сумніву заяви міської влади про спиляні в
центрі сухостої. «Як можна назвати здоровий каштан з діаметром стовбура у 20–34 см.
сухостоєм? Щоб переконатися в тому, що міська влада говорить неправду, треба лише
подивитись на фото спиляних дерев», – сказав лідер «УДАРу».

Кличко зауважив, що відповідальність за незаконну вирубку дерев має нести
особисто голова КМДА Олександр Попов.  «У Києві діє мораторій на вирубку дерев,
встановлений законом. І тільки очільник КМДА міг дати дозвіл цей закон так цинічно
порушити», – сказав Кличко (Віталій Кличко: Знищуючи на Хрещатику дерева,
столична влада показує своє справжнє обличчя // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-znishchuyuchi-na-hreshchatiku-dereva-
stolichna-vlada-pokazuye-svoye-spravzhnye-oblichchya). – 2012. – 15.06).

***

Министр образования и науки Дмитрий Табачник обратился к председателю
Киевской городской государственной администрации Александру Попову с
предложением открыть восьмую в трехмиллионном городе школу с русским языком
преподавания.

Из 510 киевских школ осталось только семь, где преподавание ведется на русском
языке. И только одна из них расположена на левом берегу Днепра, где расположены
«спальные районы» и проживает до миллиона в своем подавляющем большинстве
русскоязычных жителей. Но эта школа – физико-математическая. Министр предлагает
открыть еще и гуманитарную на месте строящейся по адресу ул. Гмыри, 6 (Осокорки).

Руководитель Киева А. Попов, таким образом, попадает в сложную ситуацию,
поскольку в Киеве предстоят выборы мэра. В украинской столице, которая остается
преимущественно русскоязычной, тема поддержки русского языка не пользуется
популярностью. С другой стороны, Попов представляет Партию регионов, обещавшую
поддержку русскоязычным (Табачник просит Попова увеличить долю русскоязычных
школ в Киеве с 1,4 % до 1,6 % // КИД (http://www.zadonbass.org/news/all/message_51519).
– 2012. – 16.06).

Київська область

Депутати Переяслав-Хмельницької міськради від партії «УДАР Віталія Кличка»
розробили проект Програми розвитку екологічного (зеленого) туризму Переяслав-
Хмельницького на 2013–2015 рр., який планують внести на розгляд місцевих депутатів.

За словами голови Переяслав-Хмельницького міського осередку партії «УДАР»
Тараса Костіна, ухвалити дану програму партійці пропонують з метою ефективної
реалізації природного, рекреаційного та історико-культурного потенціалу міста
Переяслав-Хмельницького, створення у регіоні сприятливих умов для розвитку туризму,

http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-znishchuyuchi-na-hreshchatiku-dereva-stolichna-vlada-pokazuye-svoye-spravzhnye-oblichchya
http://klichko.org/ua/news/news/vitaliy-klichko-znishchuyuchi-na-hreshchatiku-dereva-stolichna-vlada-pokazuye-svoye-spravzhnye-oblichchya
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підвищення зайнятості населення та стимулювання підприємницької ініціативи. На його
думку, популяризація екологічного туризму сприятиме зростанню економічного
потенціалу регіону.

«Екологічний (зелений) туризм – це природо-орієнтований туризм, який передбачає
освіту і просвіту в галузі навколишнього природного середовища і робить охорону
природних ресурсів вигідною для місцевих жителів. Переяслав-Хмельницький з його
величезною історичною значимістю, унікальними ландшафтно-кліматичними умовами і
вигідним географічним розташуванням має винятково сприятливі умови для розвитку
екологічного туризму. У зв’язку з цим сподіваємося на підтримку нашої ініціативи з боку
депутатів міської ради», – зазначив представник «УДАРу».

У свою чергу,  один із авторів Програми розвитку екологічного туризму,  депутат
Переяслав-Хмельницької міськради від партії «УДАР» Дмитро Волошин наголосив, що у
разі ухвалення проекту розвитку екологічного туризму партійці залучать громадськість
міста до контролю за його виконанням. Він додав, що депутати від «УДАРу»
ініціюватимуть включення цього питання до порядку денного вже на найближчій сесії
Переяслав-Хмельницької міської ради (На Київщині депутати від «УДАРу» розробили
Програму розвитку екологічного туризму // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-deputati-vid-udaru-rozrobili-programu-
rozvitku-ekologichnogo-turizmu). – 2012. – 14.06).

***

После депутатского запроса народного депутата-коммуниста Александра Голуба
относительно законности и обоснованности тарифов на воду в пгт Ставище Киевской
области, Генеральная прокуратура начала проверку. Об этом сообщила куратор проекта
КПУ «Контроль. Порядок. Справедливость» в Ставищенском районе Ярослава Колодина.

Ставищенский поселковый совет безо всяких обоснований самовольно и незаконно
ввел заоблачные тарифы на воду для жителей пгт (12  грн за куб,  что является самым
высоким тарифом на водоснабжение на Киевщине). Ставищенский районный суд признал
решение совета незаконным и постановил отменить его. Власть указание Фемиды
проигнорировала.

Жители Ставище взбунтовались против тарифомора и вышли на акцию протеста,
которую возглавили коммунисты. Население обратилось к народным депутатам от КПУ с
просьбой остановить беспредел местных властей. Коммунисты в Верховной Раде взяли
ситуацию на контроль (Коммунисты инициировали прокурорскую проверку тарифов в
Ставище Киевской области // Компартія України (http://www.kpu.ua/kommunisty-
iniciirovali-prokurorskuyu-proverku-tarifov-v-stavishhe-kievskoj-oblasti/). – 2012. – 15.06).

Кіровоградська область

Триває активна розбудова місцевих осередків партії «УДАР». Нещодавно у
Кіровоградській області запрацювала Знамянська районна парторганізація. Таким чином,
осередки «УДАРу» створено вже в усіх без виключення районах Кіровоградщини.

Голова Кіровоградської обласної організації партії «УДАР» Анатолій Ревенко
переконаний, що розгалужена партійна мережа та стрімке збільшення членів партії –
найкращий доказ популярності «УДАРу Віталія Кличка».

«Нарешті ми представлені у всіх районах області. Тепер ми почнемо працювати ще
краще, адже наша структура охоплює всю Кіровоградщину. В нас, окрім районних та
міських,  створено більше 200  первинних організацій.  А це означає,  що в «УДАР»  люди
вірять, що в нашої політичної сили є майбутнє», – зазначив А. Ревенко.

http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-deputati-vid-udaru-rozrobili-programu-rozvitku-ekologichnogo-turizmu
http://klichko.org/ua/news/news/na-kiyivshchini-deputati-vid-udaru-rozrobili-programu-rozvitku-ekologichnogo-turizmu
http://www.kpu.ua/kommunisty-iniciirovali-prokurorskuyu-proverku-tarifov-v-stavishhe-kievskoj-oblasti/
http://www.kpu.ua/kommunisty-iniciirovali-prokurorskuyu-proverku-tarifov-v-stavishhe-kievskoj-oblasti/
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Він також повідомив, що за лічені місяці кількість членів обласного осередку
«УДАРу» перевищила дві тисячі осіб, і активність громадян постійно зростає. «Ми почали
працювати в області сім місяців тому. І вже маємо таку кількість членів. Це і є наша
відповідь всім скептикам,  які не вірили в наші сили і можливості.  З кожним днем до нас
приєднуються люди, ми викликаємо довіру. Наші рейтинги зростають і ми впевнені, що
така тенденція збережеться і надалі», – заявив А. Ревенко («УДАР» Кіровоградщини
подолав двотисячний рубіж // Партія «Удар» Віталія Кличка
(http://klichko.org/ua/news/news/udar-kirovogradshchini-podolav-dvotisyachniy-rubizh). –
2012. – 12.06).

***

Коммунисты города Кировограда встали на защиту учащихся, родителей и
педколлектива спецшколы № 2.

8 июня перед зданием Кировоградской облгосадминистрации состоялась акция
протеста против закрытия учебного заведения.

К собравшимся обратилась народный депутат Украины, первый секретарь обкома
Компартии Украины Виктория Демьянчук, которая заверила, что коммунисты будут
отстаивать права детей, педколлектива и родителей.

Как народный депутат она подготовила и внесла в Верховную Раду депутатский
запрос по этой проблеме.

Родители в своих выступлениях выразили свой гнев и возмущение по поводу
лишения детей учебного заведения.

Виктория Демьянчук в этот же день встретилась с губернатором области
С. Лариным, где высказала требования участников акции. Он заверил, что закрытия
школы не будет и данный вопрос он лично возьмет под свой контроль.  После этого
В. Демьянчук вместе с родительским комитетом побывали на приеме у мэра города
А. Саинсуса (Коммунисты Кировограда выступили в защиту школы // Компартія
України (http://www.kpu.ua/kommunisty-kirovograda-vystupili-v-zashhitu-shkoly/). – 2012. –
12.06).

Луганська область

Представители «Луганскводы» пытались выяснить, чего хотят добиться
коммунисты, критикуя компанию, и есть ли у них программа действий в отношении
«Луганскводы» в случае прихода к власти.

«Ради ответа на эти вопросы мы позвонили по телефону 92-41-72 прямо в Луганский
Обком Компартии Украины. Там нам подсказали телефон их пресс-секретаря – Елены
Бикоевой – и мы задали эти вопросы ей. «Я сейчас позвоню руководителю, узнаю то, что
вас интересует, и перезвоню вам». Уже через каких-то 5 минут она перезвонила и сказала
следующее: «Меня просили передать вам, что программа есть, а покажем ее, когда придем
к власти», – сообщает пресс-служба ООО «Лугансквода».

Такой грубоватый «ответ», по мнению водников, ни на что не отвечает. Зато дает
повод выдвинуть несколько версий.

«Версия первая – никакого плана реформирования системы водоснабжения и
водоотведения Луганской области у коммунистов нет. Есть только желание «посвистеть»
перед выборами.

Версия вторая – план есть, но он настолько нестандартный (например, глупый,
нелепый или жестокий), что озвучивать его до прихода к власти просто-напросто нельзя.
Например, план такой: взять всех буржуев и вместе с сотрудниками «Луганскводы»
загнать в Сучью балку да всех из пулеметов...

http://klichko.org/ua/news/news/udar-kirovogradshchini-podolav-dvotisyachniy-rubizh
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Версия третья – коммунисты имеют сомнения в возможности своего скорого
прихода к власти, поэтому создавать программы преобразования водопроводно-
канализационного хозяйства им пока нет смысла», – делают выводы в «Луганскводе»
(Офшорная компания «Лугансквода» уличила коммунистов в желании «посвистеть»
перед выборами // City News (http://www.citynews.net.ua/news/19703-ofshornaya-
kompaniya-luganskvoda-ulichila-kommunistov-v-zhelanii-posvistet-pered-vyborami.html).  –
2012. – 12.06).

***

Народный депутат Украины, лидер Радикальной партии Олег Ляшко взял под
личный контроль ситуацию на луганском предприятии «Лутри». Об этом сообщает пресс-
служба Радикальной партии Олега Ляшко.

«Ко мне обратились бывшие и действующие работники этого предприятия, где ранее
трудилось около 3 тыс. человек, а сейчас не наберется и ста работников. Дела там идут все
хуже. Люди утверждают, что предприятие целенаправленно уничтожается. Я обратился в
прокуратуру Луганской области, которую прошу проверить ситуацию на «Лутри», –
сказал О. Ляшко.

По его словам, ситуация с «Лутри» – пример равнодушия власти к отечественной
экономике:

Легкая промышленность – одна из отраслей, которые суперрентабельны,
практически не зависят от конъюнктуры на мировом рынке и большинства других
внешних факторов, дают так называемые быстрые деньги, в том числе и в бюджет.
Потому государство и местная власть постоянно должны контролировать ситуацию в
таких отраслях. Такие отрасли – «спасательный круг», «палочка-выручалочка» для
любого региона. Потому задача власти – сделать так, чтоб население имело возможность
покупать одежду производства местных предприятий, а не китайскую дешевку. В
Луганской области эту прописную истину, увы, не понимают».

О. Ляшко отметил, что ситуация на «Лутри» ему не безразлична в первую очередь
потому, что небезразлична судьба рядовых жителей региона, которые в первую очередь
страдают из-за проблем с наполнением бюджета (Ляшко: В Луганске уничтожают
предприятие, которое может быть суперрентабельным // EastKorr – Восточный
корреспондент (http://www.eastkorr.net/politika/lyashko-v-luganske-unichtozhayut-
predpriyatie-kotoroe-mozhet-byt-superrentabelnym). – 2012. – 15.06).

***

Коммунисты добились выделения 200 тыс. грн из бюджета поселка Бугаевка
Перевальского района Луганской области на ремонт дневного отделения поселковой
амбулатории. Об этом сообщила 1-й секретарь Перевальского райкома Коммунистической
партии Украины Тамара Белявская.

По ее словам, местные жители восприняли открытие обновленного отделения как
большое достижение.

«Раньше амбулатория в поселке была, но дневного стационара не было. В том, что
медицина в стране и в районе угроблена окончательно, сегодня  никто не сомневается. Но
чтобы как-то скрасить всю эту бедность и безысходность для населения поселка Бугаевка,
чтобы они не ехали в районную больницу,  открыли палату на 4  койки.  Теперь больной
человек после капельницы может полежать и отдохнуть», – сказала Белявская.

Коммунист добавила, что таким образом представители партии борются с
«оптимизацией» здравоохранения, которую сегодня развернула областная власть.
«Слово «оптимизация» в сочетании с образованием и здравоохранением, люди
воспринимают в качестве «ликвидации». И это нормальная реакция населения на то, что

http://www.citynews.net.ua/news/19703-ofshornaya-kompaniya-luganskvoda-ulichila-kommunistov-v-zhelanii-posvistet-pered-vyborami.html
http://www.citynews.net.ua/news/19703-ofshornaya-kompaniya-luganskvoda-ulichila-kommunistov-v-zhelanii-posvistet-pered-vyborami.html
http://www.eastkorr.net/politika/lyashko-v-luganske-unichtozhayut-predpriyatie-kotoroe-mozhet-byt-superrentabelnym
http://www.eastkorr.net/politika/lyashko-v-luganske-unichtozhayut-predpriyatie-kotoroe-mozhet-byt-superrentabelnym
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происходит в регионе. Люди разочаровались, и от руководства Луганщины ждут только
плохого. Коммунистам ничего не остается кроме как продолжать борьбу с такой
«оптимизацией», – сказала она (Перевальские коммунисты борются с оптимизацией
здравоохранения // Паралель-Медiа (http://paralel-media.com.ua/p48224.html). – 2012. –
15.06).

Львівська область

Голова благодійного фонду «Гуманітарні ініціативи», заступник голови Львівської
обласної організації ГО «Фронт Змін» Ігор Васюник пропонує у програмі об’єднаної
опозиції детально прописати енергетичну стратегію України. Про це він заявив під час
круглого столу з обговорення проекту програми об’єднаної опозиції.

«Необхідно забезпечити енергетичну безпеку держави за рахунок збільшення
власного видобутку енергетичної сировини та диверсифікації джерел енергії», – зазначив
Васюник.

Зокрема, він пропонує збільшення фінансування вітчизняної геологічної розвідки;
збільшення видобутку українського газу; освоєння шельфу Чорного моря; побудову LPG
терміналів для прийому скрапленого газу, а також використання енергії вітру, води та
сонця.

Окрім того, Ігор Васюник наголосив на необхідності впровадження
енергозберігаючих технологій та обладнання, щоб досягти раціонального споживання
енергоресурсів (Васюник: У програмі опозиції треба детально прописати енергетичну
стратегію країни // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/12/353220). – 2012. – 12.06).

***

Об’єднана опозиція «За Батьківщину» розпочала обговорення у Львові своєї
передвиборчої програми.

Участь у круглому столі сьогодні взяли близько 30 осіб. Зокрема, це заступник
керівника Центрального штабу об’єднаної опозиції «За Батьківщину» Андрій Пишний,
керівник Львівського обласного штабу Степан Кубів, лідер Львівської «Батьківщини»
Роман Ілик, народні депутати Степан Курпіль, Андрій Парубій, місцеві депутати, експерти
і громадські діячі.

Як повідомив керівник обласного штабу об’єднаної опозиції С. Кубів, програма
«Справедлива країна, чесна влада, гідне життя» була представлена у травні. За його
словами, вона була «досить добре сприйнята на форумі громадських організацій».

Тепер ще впродовж двох місяців проводитимуться конференції і круглі столи з
обговорення запропонованої програми. Всі зауваження і пропозиції в об’єднаній опозиції
обіцяють врахувати у кінцевому варіанті документу.

«Кожне принципове питання програми або вже вписано в законопроект, який
поданий до Верховної Ради, або такий законопроект на стадії розробки», – зазначив
А. Пишний.

Під час обговорення чи не найбільшу увагу приділили блоку про духовно-культурну
сферу. А. Парубій заявив, що в програмі опозиції необхідно розширити захист української
державної мови. Зокрема, серед пропозицій – ухвалити законопроект про обов’язковий
іспит на знання української мови для державних службовців і осіб, які хочуть отримати
громадянство України.

Також окремо виділили блок освіти у науки. В опозиції, серед іншого, заявляють про
необхідність «відродити повагу до вчителя», створити «рівні умови для учнів міст і сіл», а
також розвивати інклюзивну освіту.

http://paralel-media.com.ua/p48224.html
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Щодо конкретних економічних питань, то їм під час обговорення виділили помітно
менше часу. Серед основних програмних засад об’єднаної опозиції – «створення
потужного середнього класу», а також реалізація програм зі «створення нових робочих
місць і кардинального підвищення заробітної плати. За словами депутата Львівської
міської ради Андрія Якиміва, у програмі йдеться про встановлення мінімальної зарплати у
розмірі 2400 грн. Крім того, кількість податків пропонується скоротити зі 135 до 7.

Нардеп Андрій Шкіль запропонував у програмі опозиції розписати поетапний план
реалізації запропонованих заходів – на 100, 300, 500 днів і т. д.

Серед першочергових законопроектів в опозиції після виборів планують ухвалити
закон про імпічмент Президента.

Довгої дискусії щодо запропонованої програми опозиції під час круглого столу не
було. При цьому окремі експерти встигли висловити певні критичні зауваження. Зокрема,
підприємець і публіцист Олександр Нагорний, звертаючись до нинішніх парламентарів,
заявив, що їхня бездіяльність є «дурним прикладом для молодого покоління».

Президент Українського фонду «Громадська думка» Володимир Подгорнов порадив
авторам програми «збитися з соціалістичного стилю» і перейти на більш європейський
рівень, який мав би бути в такого документу.

Директор Інституту трансформації суспільства Олег Соскін порівняв програми і
передвиборчу риторику нинішньої опозиції і Партії регіонів. «Багато з вас вийшло з тих
же пелюшок», – сказав він.

Також Соскін закликав опозиціонерів визначитися, яка ж все-таки їхня ідеологія,
якого геополітичного вибору вони дотримуються і чим, власне, відрізняються від
олігархату. «Щоб вам повірили, ви повинні показати правду», – сказав він (Опозиція
розпочала обговорення у Львові своєї програми // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/06/12/353277). – 2012. – 12.06).

***

Депутати Соснівської міської ради прийняли рішення звернутись до Президента
України Віктора Януковича, аби не допустити незаконного видобування вугілля шахтою
«Надія» з-під міста Соснівка. Відповідне рішення було ухвалене під час сесії Соснівської
міської ради 14 травня, участь у якій взяв народний депутат України Володимир
В’язівський.

«Соснівчани занепокоєні діяльністю цієї шахти, адже адміністрація «Надії» обмежує
громадськість у наданні інформації щодо своєї діяльності», – розповів В. В’язівський.

За його словами, під час засідання депутати також вирішили звернутись до
Львівської обласної державної адміністрації з вимогою створити комісію щодо аналізу
діяльності шахти «Надія».

«Шахта «Надія» створює перепони щодо входження до складу комісії представників
громадськості. Відтак депутати Соснівської міської ради пропонують окрім громадських
представників включити до складу комісії народного депутата України В. В’язівського,
який за фахом є гірничим інженером.

Після засідання Соснівської міської ради під її стінами відбувся мітинг, під час якого
мешканці Соснівки підтримали звернення міських депутатів, а також заявили про свої
наступні кроки.

«Мешканці Соснівки готові до активних дій,  аби захистити своє місто від
видобування вугілля шахтою «Надія».  Вони підозрюють,  що шахта вже провадить свою
діяльність, не маючи на це відповідних дозволів та документації. Аби не допустити цього
соснівчани, окрім протестів, планують вдаватись до радикальніших дій – перекривання
доріг», – додав В. В’язівський (Соснівські депутати вимагають у Януковича
захистити місто від шахти «Надія» // Рortal.Lviv.ua
(http://www.portal.lviv.ua/news/2012/06/14/170542.html). – 2012. – 14.06).

http://www.portal.lviv.ua/news/2012/06/14/170542.html
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Миколаївська область

7 июня 2012 г. депутаты-коммунисты встретились с жителями микрорайона
«Соляные» г. Николаева.

На сход людей активно приглашали мобильные агитационные группы, оживляя
жителей высоток трогательной музыкой советских исполнителей, партийной и
современной песней. Для остроты пролетарских «кумачовых» настроений в «Соляные»
съехались 3 брендированных партийных ГАЗели.

Открыл встречу первый секретарь Центрального райкома КПУ, депутат
Николаевского городского совета А.А. Румянцев. Продолжил выступление депутат
Николаевского городского совета В.Н Борович, принимающий граждан микрорайона в
школе № 51.  В завершение встречи слово взял молодой коммунист,  депутат
Николаевского областного совета, секретарь областного комитета КПУ М.Ю. Воронцов.

В ходе встречи депутаты выступили с отчетом о своей деятельности в местных
советах, о работе, проведенной непосредственно для жителей микрорайона «Соляные».
Публика оживленно задавала вопросы, участвовала в полемике, обменивалась
впечатлениями. М. Воронцов ответил на многочисленные вопросы жителей, которых
волнуют проблемы, в основном, благоустройства территории.

Как выяснилось, жители даже не знают депутата-мажоритарщика, избранного по
округу и,  тем более,  не слышали о его работе в районе.  А он –  представитель партии
власти.

Коммунисты донесли гражданам, об одной из своих позиций: всегда поддержать
справедливые требования народа, помогать во всех вопросах своим избирателям. «А
гражданам необходимо всегда помнить, решение проблем государства, будь то бытовые
проблемы или возрождение судостроения – возможно только тогда, когда в стране
возродиться социализм и страной будет управлять народ, а не кучка олигархов», –
подытожил М. Воронцов.

Николаевцы посетовали на острые проблемы, вспомнили безоблачное советское
время, тепло поблагодарили коммунистов за содержательную встречу. Записав
наставления николаевцев, депутаты отправились искать пути их реализации (Навстречу
людям // Компартія України (http://www.kpu.ua/navstrechu-lyudyam/). – 2012. – 13.06).

***

Николаевские коммунисты выставили пикет у проходной ГП НПКГ «Зоря»–
«Машпроект». Таким образом они решили встретить вице-премьер-министра Украины,
министра социальной политики Сергея Тигипко, который в рамках своего визита в
Николаев планирует посетить этот завод.

В пикете принимают участие около 20 человек. Они стоят без партийной символики,
но с плакатами: «Нет сотрудничеству с МВФ», «Нет пенсионной реформе», «Нет
трудовому и жилищному кодексу»,  а также с плакатами,  адресованными лично вице-
премьеру: «Тигипко – убийца народа Украины», «Тигипко, вон из Украины», «Тигипко,
руки прочь от государственной собственности», «Тигипко и МВФ – враги Украины».

«Наконец-то мы увидели реформатора в кавычках, который за год своей работы
нанес незалежной Украине больше вреда, чем все три предыдущих Президента вместе
взятых. Под так называемыми реформами маскируется грязная система уничтожения всех
социальных завоеваний, которые Украина получила при советской власти. Ни одна его
реформа не имеет ярко социальный характер, потому что каждая из них наносит вред
рядовому гражданину нашего государства», – сказал второй секретарь обкома КПУ,
руководитель фракции коммунистов в областном совете Николай Дзарданов.

Общественный порядок во время пикета охраняют около 10 сотрудников
правоохранительных органов.
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Через некоторое время коммунисты выстроились вдоль автодороги, ведущей на
территорию предприятия. На территорию предприятия заехали черный «Мерседес» и
черный «Лексус». Пикетчики начали кричать: «Тигипко – к Тимошенко!».

Перед Центром детской ортопедии и реабилитации, куда первым делом заехал
Тигипко, коммунисты также поставили палатку и выстроились с плакатами (В Николаеве
призывают отправить Тигипко к Тимошенко // ПОЛЕМИКА
(http://www.polemika.com.ua/news-90807.html). – 2012. – 15.06).

Одеська область

Вице-премьер-министр, министр социальной политики Украины С. Тигипко намерен
рекомендовать свою соратницу, депутата Одесского горсовета Светлану Фабрикант в
список «регионалов» на предстоящих парламентских выборах.

«Если бы я её (Фабрикант. – Ред.) увидел в списке ПР это было бы замечательно. Я
буду её рекомендовать, потому что считаю, что она честный человек – в первую очередь,
по отношению к Одессе и одесcитам», – сказал С. Тигипко.

Ранее С. Фабрикант заявляла СМИ, что не исключает своего участия в предвыборной
гонке. Вместе с тем, в Одессе С. Тигипко заявил, что Фабрикант уже активно работает в
Киеве (Одесский депутат может попасть в нардепы-регионалы «за честность» //
Репортер (http://www.reporter.com.ua/articles/egq/). – 2012. – 11.06).

***

13 июня возле проходной на входе в первый погрузрайон Измаильского морского
торгового порта состоялась акция оппозиционных сил.

«Это предупредительная акция,  –  сообщил один из ее организаторов,  депутат
облсовета от БЮТ Павел Бойченко, – которую проводит объединенная оппозиция и
родственники портовиков,  принявших участие в митинге и открыто заявивших,  что в
порту есть проблемы. К ним сегодня предпринимаются меры административного
давления. Восемь человек переведены на 85-й километр в ссылку косить траву, с
обрезанием заработной платы и всем последующим… Мы даем две недели руководству
порта на то, чтобы вернуть всех не прежние рабочие места. Если наши требования не
будут выполнены, мы будем действовать более радикальными методами. Надо будет –
будем перекрывать дороги,  надо будет –  будем создавать более серьезные проблемы,
пойдем к Фуртатову и будем пикетировать его администрацию, жилище – чтобы защитить
портовиков».

Среди митингующих были также замечены депутат облсовета Вячеслав Страшилин
(ПР), депутаты горсовета Анатолий Дидух, Анатолий Фуфаев, а также известные
измаильчане Виктор Николаев, Татьяна Живора, Никола Кривцов и другие.
Пикетирование проходной порта продлилось два часа (В Измаиле прошла акция
портовиков // Эхо (http://eho-
ua.com/2012/06/13/v_izmaile_proshla_akcija_portovikov.html). – 2012. – 13.06).

***

Одесская организация Комитета избирателей Украины провела мониторинг
обещаний одесских политиков, данных на выборах, – и какие из этих обещаний были
выполнены.

Как оказалось,  большинство предвыборных обязательств не отразилось ни в
прошлогоднем, ни в бюджете 2012-го г. Как заявил председатель одесской организации
КИУ Анатолий Бойко, политические силы, вошедшие в состав городского совета, в

http://www.polemika.com.ua/news-90807.html
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2010 г. дали одесситам 280 обещаний. 56 из них требуют финансирования, однако,
частично выделяются деньги только на 26, из них 7 обещаний «более-менее
удовлетворительно» реализуются властями.

Среди них – подготовка и реализация проектов по развитию коммуникационных
сетей (обещание «Фронта Змін»), повышение туристического потенциала Одессы
(обещала «Батьківщина»), создание детских площадок и стадионов (инициатива «Сильной
Украины»), разработка программ борьбы с тяжелыми заболеваниями (обещание «Фронта
Змін»), организация уличного освещения (Партия регионов).

Одесские депутаты практически оставили без внимания программы модернизации
сети теплоснабжения и замены лифтов. «Регионалы» обещали выделять 10 % бюджета на
капитальный ремонт жилого фонда, однако, по факту на капремонт зданий приходится не
более 0,5 %. В течение пяти лет горожанам было обещано увеличить городскую казну в
2,5  раза –  пока об это приходится только мечтать.  Не нашла своей реализации и
обещанная программа молодежного строительства – вместо 54 млн грн в бюджете 2012 г.
запланирована более чем скромная сумма в 132 тыс. грн. Не видать одесситам пока что
реставрации памятников, программы поддержки материнства и создания современных
лечебно-оздоровительных комплексов.

Обсуждая выводы КИУ на круглом столе, одесские общественники назвали
предвыборные кампании популизмом, а председатель городской фракции «Фронта Змін»
Александр Остапенко подчеркнул, что 90 % предложений оппозиции отсеивает партия
власти. По его словам, ответственность за выполнение обещаний может нести только
партия большинства – ведь только она может реализовать обещания через бюджет.

«Программы финансируются исключительно с точки зрения, кто на этом может
заработать», – заявил политик. Часто власть откровенно обманывает горожан по поводу
выполнения обещаний: «Заявляю, что детские садики на жилмассиве Котовского строят за
счет инвесторов новостроек, фактически, люди за свои деньги их создают, а заслуги
приписывает себе Партия регионов», – подчеркнул Остапенко.

Одесский правозащитник и общественный деятель Феликс Кобринский в свою
очередь заявил: «Обещать – на значит жениться. Нужно разделять политические
обещания и обещания исполнительной власти. Социальное жилье, кредитование – это
вопросы государственной программы, которую невозможно решить локально» (КИУ:
Предвыборные обещания Одесским горсоветом не выполняются // Репортер
(http://www.reporter.com.ua/articles/8uf/). – 2012. – 14.06).

Полтавська область

Розпочати зміни в державі без врахування місцевої проблематики практично не
можливо, і саме це має стати сильною стороною програми об’єднаної опозиції. Про це
12 червня заявив керівник штабу в Полтавській області Валерій Головко під час засідання
круглого столу із обговорення програми «Справедлива держава. Чесна влада. Гідне
життя».

У засіданні круглого столу взяли участь науковці, громадські діячі та політики
Полтавщини. Презентуючи Програму, керівник штабу об’єднаної опозиції в Полтавській
області, депутат Полтавської обласної ради В. Головко зазначив, що це програмний
документ із яким об’єднана опозиція йде на парламентські вибори 2012 р.

«Тільки у випадку перемоги опозиції і повалення чинного режиму, українці можуть
сподіватися на позитивні та якісні зміни в житті нашої держави. І наша головна мета
сьогодні – показати людям, що в опозиції є чіткий алгоритм дій та усвідомлення того, що і
як треба змінювати в нашій країні», – наголосив керівник виборчого штабу.

За словами В. Головка, програма об’єднаної опозиції принципово відрізняється від
програми влади та інших політичних партій тим, що це не просто набір гасел а декларацій,
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– кожен пункт програми підкріплений відповідними законопроектами, які будуть ухвалені
у Верховній Раді наступного скликання.

«Найбільш принциповим моментом є те, що написання нашої програми починається
не згори, а знизу – сьогодні ми запропонували суспільству дискусію, в ході якої програма
буде доповнена пропозиціями від кожної громади.  Адже розпочати зміни в державі без
врахування місцевої проблематики практично не можливо і саме це має стати сильною
стороною Програми», – підсумував В. Головко.

Депутат Полтавської обласної ради, член ВО «Батьківщина» Дмитро Хрістов
детально ознайомив присутніх із кожним розділом та пунктом програми, після чого
розпочалося її громадське обговорення. Представники органів місцевого самоврядування,
фахівці галузей освіти, медицини, культури, працівники бюджетної сфери, громадські й
політичні діячі проаналізували документ в цілому і надали свої пропозиції в конкретних
галузях. Такі публічні обговорення будуть тривати на Полтавщині протягом місяця, після
чого пропозиції експертів передадуть на розгляд з’їзду об’єднаної опозиції, на якому,
30 липня, буде затверджено остаточний текст Програми («Врахування місцевої
проблематики має стати сильною стороною Програми», – Полтавський «Фронт
Змін» // Фронт Змін. Ініціатива Арсенія Яценюка (http://frontzmin.ua/ua/media/region-
news/10837-naukovtsi-gromadski-dijachi-ta-politiki-obgovorili-v-poltavi-programu-
obednanoyi-opozitsiyi.html). – 2012. – 13.06).

***

Кременчужане просили матпомощи, жилья, открытия соцаптек, возвращения
вкладов и жаловались на «Полтаваоблэнерго».

13 июня народный депутат Украины, член Партии регионов Василий Горбаль в
общественной приемной Партии регионов провел прием кременчужан. 13 жителей города
пришли к нардепу со своими жалобами и просьбами. Несколько человек попросили
матпомощи в лечении и обучении.

Жители Лашков попросили нардепа содействовать в открытии социальных аптек на
микрорайоне.

«Мы в этом месяце принимаем программу развития коммунальных аптек и
планируем открыть аптеки на Лашках, Реевке, Раковке и др. отдаленых микрорайонах», –
ответил председатель городской организации Партии регионов, депутат горсовета
Николай Черныш, который также принимал участие в приеме кременчужан нардепом.

К Горбалю также пришли и служители церкви. Так батюшка с церкви на Третей
Занасыпи попросил содействия в оформлении помещения под церковь, где сейчас
проходят службы. Ранее это помещение принадлежало третей школе, а последние годы
«здание зависло» между церковью и школой.

Представитель греко-католической церкви попросил помощи в ограждении забором
территории храма.

Одним из главных вопросов приема граждан, по словам самого нардепа, стал вопрос
существования ОСББ.

Надо отработать вопрос взаимодействия ОСББ и коммунальных предприятий.
Председатели ОСББ жалуются на Полтаваоблэнерго. Почему водоканал заключает
договоры с каждым жителем ОСББ,  а Полтаваоблэнерго с ОСББ,  как юрлицом.  Потом и
возникают вопросы и из-за задолженности одной квартиры отключают от горячей воды
весь дом.

«Наверное, это проблема для всей страны. Будем разбираться», – сказал В. Горбаль.
Уже на пресс-конференции В. Горбаль рассказал, что все поднятые кременчужанами

вопросы он будет решать совместно с нардепом от Кременчуга, членом фракции Партии
регионов О. Надошей.
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Заканчивая посещение Кременчуга В. Горбаль отметил эффективную работу
городской парторганизации Партии регионов.

«Это рабочая организация во главе с Николаем Чернышем.  Они держат руку на
пульсе жизни города»,  –  сказал В.  Горбаль (Нардеп-регионал Горбаль провел прием
кременчужан и считает эффективной работу городской парторганизации Партии
регионов // Кременчуцький телеграфъ
(http://www.telegraf.in.ua/politics/2012/06/14/nardep-regional-gorbal-provel-priem-
kremenchuzhan-i-schitaet-effektivnoy-rabotu-gorodskoy-partorganizacii-partii-
regionov_10022760.html). – 2012. – 14.06).

Рівненська область

12 червня 2012 р. біля Рівненської обласної державної адміністрації Всеукраїнське
об’єднання «Свобода» та інші партії-учасниці КОДу разом із мешканцями міста провели
мітинг на захист української мови як єдиної державної в Україні та проти законопроекту
«Про засади мовної політики в Україні».

Учасники акції велелюдним маршем із партійною символікою та плакатами: «Руки
геть від мови!», «У влади зараз таж біда, що і у корови – вона має язика, та не має мови»,
«Геть русистів з українського парламенту!» – вирушили під стіни обласної адміністрації.

До мітингувальників вийшов голова обласної ради та запевнив, що ніби особисто
підтримує присутніх і сам проти цього закону, на що голова Рівненської обласної
організації ВО «Свобода» Олег Осуховський запропонував йому здати «регіоналівський»
партійний квиток.

У своєму виступі Олег Осуховський зауважив: «До нас виходять представники
влади,  розповідають,  що підтримують нас,  але якщо вони справді патріоти,  то нехай
вийдуть із Партії регіонів. Влада, котра нині править нашою країною – недостойна
правити нею. Вона нищить мову, культуру, традиції, український бізнес, заганяючи
звичайних людей у кут.  Нині ми разом і тому маємо перемогти.  Те,  що коїться в нашій
країні – це ганебно. «Міністр освіти і науки» Табачник захищає не українське студентство,
а студентство Росії.  Він каже,  що українська мова є непотрібною в Україні
(http://www.youtube.com/watch?v=9M235njWT2U). До нас приїжджають російські хори і
співають український Гімн, кажучи, що це є російська народна пісня. Цим законопроектом
влада хоче нас роз’єднати, поділити на ворогуючі табори, але ми не дозволимо цього
зробити. Ми будемо сильні, ми будемо єдиними й разом ми обов’язково переможемо!» (У
Рівному відбувся велелюдний мітинг на захист української мови //  Сайт ВО
«СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030600/). – 2012. – 12.06).

***

Депутат фракції Всеукраїнського об’єднання «Свобода» у Рівненській обласній раді
Степан Молчан подав депутатський запит щодо ремонту дороги, що сполучає Здолбунів
та селище Квасилів. Ця дорога перебуває у жахливому аварійному стані на що скаржаться
місцеві мешканці.

На запит надійшла відповідь з підписом заступника голови Рівненської
облдержадміністрації Володимира Новака. У відповіді йдеться, що зазначена дорога не
увійшла до планів робіт по поточному ремонту доріг місцевого значення на 2011 р.
Роботи з її утримання в поточному році будуть проводити в межах лімітів за рахунок
коштів на експлуатаційне утримання доріг загального користування місцевого значення.

«Минулого року і цьогоріч облдержадміністрація та служба автомобільних доріг у
Рівненській області не відремонтували невеликий відрізок дороги, яким щодня
користуються сотні автомобілістів та перевізників, наражаючись на небезпеку. Не
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дотримався обіцянки і міський голова Здолбунова, який повідомляв у ЗМІ, що ремонт
дороги розпочнуть у травні 2012 р.», – заявив депутат Рівненської обласної ради
С. Молчан.

«Таким чином ми бачимо,  як місцева влада «покращує життя вже сьогодні».
Незадоволені водії взагалі незабаром перестануть заїжджати у Здолбунів-2, і люди не
матимуть змоги добиратися на роботу. Наша влада вчергове показала свою безпорадність
та байдужість до простих людей», – зазначив депутат фракції ВО «Свобода» в
Здолбунівській міській раді В.  Бородій (За дорогу між Здолбуновом та Квасиловом
ніхто не несе відповідальності // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030622/). – 2012. – 13.06).

***

Об’єднана опозиція Рівненщини провела обговорення своєї програми. Експерти
проаналізували зміст і разом із представниками громадськості напрацювали пропозиції
щодо її вдосконалення.

Програма об’єднаної опозиції «Справедлива держава, чесна влада, гідне життя» була
затверджена на форумі опозиційних сил ще 12  травня.  В її основі –  критика роботи
існуючої влади та засудження її окремих рішень, а також звинувачення у недотриманні
передвиборчих обіцянок, декларованих Президентом.

Натомість у відповідь опозиціонери в програмі розповідають про свій план дій,
зокрема, пропонують сім першочергових завдань. А саме: дати людям можливість
працювати і гідно заробляти, встановити гідні зарплати і справедливі пенсії, покарати
корупціонерів. Також гарантують, що суди і міліція захищатимуть права людей, обіцяють
дешеву українську енергію й усунення нинішнього правлячого режиму. Підсумовує цей
перелік обіцянка поставити владу під контроль суспільства.

Програма перебуває на всенародному громадському обговоренні. Учасники
об’єднаної опозиції кажуть, що вона триватиме упродовж травня–липня. Потім
удосконалений проект програми винесуть на всеукраїнський форум об’єднаної опозиції,
після чого опозиціонери обіцяють розпочати активний наступ проти нинішньої влади
(Поліщук О. Програму опозиції винесли на обговорення // 7 днів
(http://7d.rv.ua/2012/06/14/програму-опозиції-винесли-на-обговор/). – 2012. – 14.06).

***

14 червня 2012 р. фракція Всеукраїнського об’єднання «Свобода» в Здолбунівській
районній раді ініціювали позачергову сесію, на якій було ухвалено звернення до
Верховної Ради щодо неприпустимости запровадження в Україні другої державної мови.
Усі 29 присутніх депутатів підтримали це звернення.

У документі зазначено:
«Ми, депутати Здолбуніської районної ради, глибоко обурені ситуацією, що склалася

в парламенті, і звертаємося до Голови Верховної Ради України та всіх політичних партій
із закликом та вимогою невідкладно припинити протистояння та зняти з розгляду
законопроект «Про основи державної мовної політики» як такий, що не розв’язує жодних
проблем, але свідомо створює нові й провокує міжнаціональне та міжрегіональне
протистояння.  Понад те,  ми переконані,  що Верховна Рада України стала жертвою
маніпуляцій з боку таких осіб, як Колесніченко та Ківалов. Ними керує виключно бажання
вислужитися перед Президентом Росії В. Путіним. Заради цього вони збурюють Україну,
незважаючи на те, що більшість нашого населення, навіть російськомовного, вважає, що
державною в Україні має бути лише одна мова – українська. Водночас, немає людини, яка
б довела, що їй не дають спілкуватися російською чи будь-якою іншою мовою або вона не
може отримувати інформацію російською та іншими мовами в Україні. Це ще раз
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доводить,  що дії згаданих українофобів Колесніченка та Ківалова є свідомою,
скоординованою провокацією проти нашої держави, спрямованою проти її ослаблення.

Категорично вимагаємо зняти з розгляду законопроект «Про основи державної
мовної політики» як провокативний, зрадницький та деструктивний за своєю суттю»
(Здолбуніська районна рада одностайно виступила проти провокативного
законопроекту про мову // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030644/). – 2012. – 14.06).

Сумська область

В кінці минулого тижня Верховна Рада України ухвалила Загальнодержавну цільову
соціальну програму захисту населення і територій від надзвичайних ситуацій
техногенного та природного характеру на 2012–2016 рр.

Народний депутат-комуніст з метою вирішення ряду питань захисту населення
Сумської області від надзвичайних ситуацій техногенного та природного характеру подав
пропозиції до проекту. Зокрема, Володимир Даниленко запропонував у 2013 р. провести
берегоукріплювальні та ремонтні роботи греблі на р. Есмань у селах Хотминівка,
Годунівка та Некрасове Глухівського району Сумської області. На згадані роботи
планується виділити з Державного бюджету України 1,4 млн грн.

Зазначені пропозиції були підтримані комітетом та внесені до Загальнодержавної
цільової програми.

«Робота кожного народного депутата – це не лише голосування у залі. Для
належного захисту виборців та виконання їх доручень необхідно приділяти особливу
увагу роботі комітету, адже саме завдяки тісній співпраці комітету ВРУ та відповідних
відомств вдається знайти компроміс для вирішення важливих питань моєї рідної
Сумщини», – зазначив В. Даниленко (Завдяки Володимиру Даниленку будуть проведені
берегоукріплювальні роботи в ряді сіл Сумщини // Компартія України
(http://www.kpu.ua/zavdyaki-volodimiru-danilenku-budut-provedeni-beregoukriplyuvalni-
roboti-v-ryadi-sil-sumshhini/). – 2012. – 13.06).

***

14 червня в Сумах в рамках акції «За мову, за Батьківщину!» відбувся мітинг
об’єднаної опозиції проти мовних маніпуляцій влади. Участь в заході взяли Народний Рух
України, ВО «Батьківщина», Фронт Змін, ВО «Свобода», представники громадських
організацій, мешканці міста.

Сумчани переконані, що винесення на порядок денний закону «Про засади державної
мовної політики» Колесніченка – Ківалова покликане лише для одного – відвернути увагу
суспільства від гострих соціально-економічних проблем.

«Сьогодні молодь хвилює не утиски мов національних меншин, а питання корупції у
вишах, доступного житла, першого робочого місця. В кожної верстви українського
суспільства є і будуть проблеми доти, доки на Банковій не усвідомлять, що джерелом
влади в Україні є народ.  Законопроект про мови є тестом для нас,  чи здатні ми рішуче і
згуртовано показати,  хто є справжнім господарем в державі»,  –  наголосив у своєму
виступі голова Сумської обласної організації Молодого Народного Руху Андрій Рибалко.

На мітингу був присутній народний депутат України Андрій Шевченко, який
підкреслив, що Суми завжди були містом з революційними настроями і висловив
впевненість, що, об’єднавшись, опозиція переможе діючий режим (Сумчани проти
мовних маніпуляцій влади // Oфіційний сайт Народного Руху України
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(http://www.nru.org.ua/news/single/article/sumchani-proti-movnikh-manipuljacii-vladi.html).
– 2012. – 15.06).

***

Объединенная оппозиция займет первое место по партийным спискам и выиграет все
шесть мажоритарных округов в Сумской области.

Об этом заявил нардеп Андрей Шевченко на пресс-конференции 14 июня в Сумах.
По данным г-на Шевченко, столь оптимистичные прогнозы основываются на данных
социологических исследований политических предпочтений жителей области.

«Грядущие выборы будут референдумом доверия президенту Януковичу, как
человеку, который сосредоточил у себя всю власть в государстве. Либо ты за Януковича,
либо за оппозиция», – заявил г-н Шевченко.

Также он заявил, что дополнительную уверенность оппозиции придает наличие
единого списка и единых кандидатов по мажоритарным округам (Ивченко В. Оппозиция
собирается побеждать по всей Сумщине // «Данкор онлайн»
(http://dancor.sumy.ua/news/newsline/79741). – 2012. – 15.06).

Тернопільська область

На Тернопольщине чиновники нивелируют работу Президента Виктора Януковича.
Об этом заявил народный депутат от Партии регионов, председатель Тернопольской
облорганизации ПР Орест Муц.

«Могу сказать, что победная поступь Виктора Федоровича началась с
Тернопольщины, когда из поддержки в 2 % мы перешли рубеж в 10 %. Виктор Федорович
для нашего края много сделал и много делает», – сказал он.

Но, по его словам, Янукович «понятия не имеет, как чиновники нивелируют его
работу».  «То,  что у нас в регионе нет профессионально подобранной команды,  –  это
правда. На Западе так сложилось – одни дураки заменяют других дураков. Это плохо», –
отметил Муц (На Тернопольщине во власти одни дураки заменяют других – ПР //
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/82507.html). – 2012. – 12.06).

***

Об’єднана опозиція здобула дві перемоги на позачергових виборах сільських голів у
Підволочищиському районі.

Зокрема, на виборах у с. Гнилиці переміг кандидат від партії «Батьківщина» Олег
Гапанович (його результат – 164 голоси проти 102 у провладного кандидата).

У с. Мислова перемогу здобув (176 проти 22) кандидат від «Свободи» Володимир
Гораль.

Обидва переможці – єдині кандидати від об’єднаної опозиції (Єдині кандидати від
Об’єднаної опозиції перемогли на Тернопільщині // Сайт Політичної Партії
«Всеукраїнське об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11284.html).
– 2012. – 14.06).
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Харківська область

У декількох районах Харківської області, де нещодавно були зареєстровані районні
осередки партії «УДАР (Український Демократичний Альянс за Реформи) Віталія
Кличка», відбулися презентації партії для місцевого населення.

Члени партії розповсюджували партійну пресу, програму партії, візитні картки, в
яких були вказані адреса та контактні дані районного осередку, повідомляють у прес-
службі партії.

«Незважаючи на те, що партія «УДАР» відносно молода політична сила, вона вже
зараз має високий рівень підтримки у Харківській області. Це перш за все пов’язано з
чіткою позицією партії та відкритою манерою ведення політики»,  –  зазначила голова
Зачепилівської районної організації Наталія Топоркова (Партію «УДАР» презентували в
Харківській області // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/46317). – 2012. – 11.06).

***

Председатель харьковской «Батьківщини» Арсен Аваков назначен руководителем
избирательной кампании объединенной оппозиции «Батьківщина» на Харьковщине. Об
этом сообщает пресс-служба харьковской областной организации «Батькивщины».

Руководителем Харьковского регионального избирательного штаба стал Виталий
Немилостивый. Первым заместителем руководителя штаба назначена Ирина Ефремова,
первый заместитель председателя ХОО ПП «ВО «Батьківщина» (Аваков назначен
руководителем избирательной кампании оппозиции на Харьковщине // Левый берег
(http://lb.ua/news/2012/06/14/156369_avakov_naznachen_rukovoditelem.html). – 2012. –
14.06).

***

5 червня Харківська обласна (крайова) організація Народного Руху України разом з
іншими патріотичними силами взяла участь у мітингах проти прийняття Верховною
Радою України у першому читанні законопроекту «Про засади державної мовної
політики» за № 9073 від 26.08.2011.

Харківська влада через суди заборонила проводити мітинги, та харків’яни знайшли
можливість в законний спосіб зробити так, що мітинги відбулись.

Слід зазначити, що до акції протесту долучалось багато російськомовних харків’ян
(Харків: «Ні законопроекту “Про засади державної мовної політики”!» // Oфіційний
сайт Народного Руху України (http://www.nru.org.ua/news/single/article/kharkiv-ni-
zakonoproektu-pro-zasadi-derzhavnoji-movno.html). – 2012. – 15.06).

Херсонська область

В Херсоні триває «розбазарювання» об’єктів комунальної власності представниками
влади.

На черговому пленарному засіданні сесії Херсонської міської ради депутат Марина
Войтенко (фракція «Батьківщина») від імені всіх опозиційних депутатів вимагала зняти з
розгляду проект рішення, яким передбачалося відчуження нежитлових приміщень одного
з ОСББ міста. Адже подібні рішення зазвичай призводять до багаторічних судових
конфліктів між ОСББ та новими власниками нежитлових приміщень.

http://regionews.com.ua/node/46317
http://lb.com.ua/
http://lb.ua/news/2012/06/14/156369_avakov_naznachen_rukovoditelem.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/kharkiv-ni-zakonoproektu-pro-zasadi-derzhavnoji-movno.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/kharkiv-ni-zakonoproektu-pro-zasadi-derzhavnoji-movno.html
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Крім того, за законом такі приміщення мають належати співвласникам
багатоквартирного будинку – його мешканцям. Проте більшість в Херсонській міській
раді, сформована навколо Партії Регіонів та міського голови Володимира Сальдо,
проголосувала за відчуження нежитлових приміщень.

Депутати фракції «Батьківщина» в Херсонській міській раді готують звернення до
правоохоронних органів щодо цього рішення (Херсонська «Батьківщина» допомагає
ОСББ відстояти власні приміщення // Сайт Політичної Партії «Всеукраїнське
об’єднання «Батьківщина» (http://byut.com.ua/news_region/11257.html). – 2012. – 12.06).

***

В Херсонской области партия «Батьківщина» и Партия регионов собирают подписи
граждан против и в поддержку принятия законопроекта «Об основах государственной
языковой политики».

Как сообщили в пресс-службе областной организации Партии регионов, в Херсоне
по инициативе облорганизации ПР 11 июня началась общественная акция «Мы хотим
говорить на русском языке!».

Во всех районах областного центра установлены палатки Партии регионов,
активисты собирают подписи в поддержку законопроекта «Об основах государственной
языковой политики», который Верховная Рада приняла в первом чтении 5 июня текущего
года.

Цель акции – обеспечение массовой общественной поддержки проекта закона
Украины «Об основах государственной языковой политики».

По мнению активистов партии, впервые за 20 лет Независимости парламент
Украины получил возможность закрепить принцип языкового равноправия граждан в
соответствии с нормами европейского права.

Сбор подписей и предложений к законопроекту будет организован также в
общественных приемных организаций Партии регионов.

В ходе акции по инициативе местных организаций партии предусмотрено
проведение встреч с избирателями, научно-практических конференций, тематических
круглых столов,  а также брифингов и пресс-конференций,  о которых будут сообщать
населению через различные средства массовой информации.

Корме того,  в ходе акции «регионалы»  будут передавать в детские дома,  школы,
многодетные семьи книги на русском языке.

В Херсоне в первый день акции активисты собрали подписи более 350 человек.
В то же время, с 6 июня Херсонская облорганизация партии «ВО «Батьківщина»

организовала в городе и райцентрах сбор подписей граждан за снятие с рассмотрения
Верховной Радой «языкового» законопроекта. По информации пресс-службы партии, сбор
подписей проходит в рамках бессрочной акции «За мову, за Батьківщину», которую
представители политических сил, вошедших в объединенную оппозицию, и
общественных организаций объявили во время митинга под стенами Верховной Рады
5 июня (Активисты собирают подписи и за, и против языкового законопроекта //
ГЛАВКОМ (http://glavcom.ua/news/82588.html). – 2012. – 13.06).

Хмельницька область

9 червня у м. Хмельницькому Вища школа професійної політики разом з Фондом
Рози Люксембург провела тренінг «Вчимося перемагати разом» для молодих політиків та
активістів правозахисних і профспілкових рухів лівого спрямування.

На навчанні були присутні юні комуністи та комсомольці з м. Хмельницького, м.
Старокостянтинова, Городоцького, Віньковецького та Хмельницького районів, які

http://byut.com.ua/news_region/11257.html
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отримали знання та практичні поради по розробці стратегії і тактики ведення виборчої
кампанії.

Також учасники заходу навчились планувати свою діяльність, працювати та
використовувати у своїй роботі дані соціологічних служб та багато іншого, що стане в
нагоді у практичній діяльності під час виборів до Верховної Ради у жовтні 2012 р.

«Ми дякуємо організаторам за те, що вони проводять подібні заходи саме для
молодих політиків лівого спрямування,  адже серед членів Компартії України є багато
талановитої, розумної та креативної молоді, яка прагне удосконалити свої вміння та
отримати нові знання», – наголосив Дмитро Мельник, перший секретар Хмельницького
обкому Ленінського комсомолу України, секретар обкому КПУ (У Хмельницькому
комуністи та комсомольці вчилися перемагати разом із Вищою школою професійної
політики // Компартія України (http://www.kpu.ua/u-xmelnickomu-komunisti-ta-
komsomolci-vchilisya-peremagati-razom-iz-vishhoyu-shkoloyu-profesijnoї-politiki/). – 2012. –
12.06).

***

Летичівська збірна з футболу отримала чудовий стимул для участі в обласній
першості – новеньку форму. Спортсмени зазначають, що подарунок, який презентував
народний депутат України Василь Шпак, надихатиме їх на нові перемоги. Тепер на
обласних змаганнях футболісти почуватимуть себе значно впевненіше. Зокрема, капітан
футбольного клубу «Фахівець» Михайло Мельник зауважив: «Приємно, коли є люди, які
розуміють, що спорт на місцевому рівні потребує сприяння і підтримки».

Як розповідають футболісти, хорошим показникам завжди сприяють ефективні
тренування. У комфортних умовах займатися краще, та і результат не змусить на себе
довго чекати. Летичівський стадіон, на якому грають спортсмени, уже давно потребує
ремонту. Саме тому Василь Шпак пообіцяв виділити кошти на впорядкування споруди,
аби місцеві жителі могли повноцінно тренуватися і, звичайно, тішити своїх земляків
перемогами.

«Сприяти розвитку спорту в Хмельницькій області надзвичайно важливо», –
зазначив народний депутат України, і додав, що він і надалі всіляко допомагатиме
ініціативній молоді краю та підтримуватиме гарні починання (Василь Шпак сприяє
розвитку спорту на Хмельниччині // Офіційний сайт Народної Партії
(http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=13&ArticleID=16092&). –
2012. – 13.06).

Черкаська область

Заступник Голови Верховної Ради України Микола Томенко проситиме ЦВК дати
оцінку розміщенню представниками Партії регіонів політичної реклами під виглядом
соціальної.

За словами М. Томенка, «черкаська влада пішла ленінським шляхом у справі
просування та реклами самих себе». Зокрема, наголосив віце-спікер, вся Черкащина нині
завішена біг-бордами із зображенням керівника облдержадміністрації з дітьми, людьми
похилого віку, працівниками соціальних сфер тощо.

Томенко зауважив, що місцева влада нібито таким чином рекламує соціальні
ініціативи Президента, однак на біг-бордах є обов’язкове згадування Партії регіонів.

«Таку нескромність теоретично можна було б виправдати, якби за неї очільник
Черкаської області платив із власної кишені чи за рахунок Партії регіонів, однак
зрозуміло, що це робиться за кошти місцевого та державного бюджету», – сказав він.

http://narodna.org.ua/news.php?AYear=2012&AMonth=6&ADay=13&ArticleID=16092&
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Тому, заявив М. Томенко, він звернеться до ЦВК, аби розтлумачити різницю між
соціальною і політичною рекламою та джерела її фінансування.

Томенко додав, що будь-яке посилання в рекламі на політичну силу є виключно
політичною рекламою, за яку потрібно платити власним коштом.

Крім того, сказав М. Томенко, економічна ситуація дійшла до того, що для реалізації
основних соціальних виплат влада на місцях вирішила забирати кошти у сільських рад.
«Доходить до безпрецедентних випадків, коли районні ради дотують область. Прикладом
цього є системна ситуація на Черкащині», – сказав він (Томенко: черкаська влада пішла
ленінським шляхом // Прес-Центр (http://www.pres-centr.ck.ua/politics/27004/). – 2012. –
12.06).

***

Соціалісти зібрали більше 25 тис. підписів за відставку мера Черкас Сергія Одарича.
Але подавати їх на реєстрацію не будуть.

«Почали перевіряти і знайшли багато недоліків: переплутані адреси, вписано давно
померлих людей... На жаль, не всі ініціативні групи, які збирали підписи, поставилися до
цього відповідально, – каже перший секретар обкому СПУ Олексій Малиновський. – Зате
ми зібрали базу даних протестних людей».

За словами Малиновського, у списках нема підписів певних політиків-опозиціонерів,
які декларують боротьбу з владою, зокрема координатора об’єднаної опозиції області
Леоніда Даценка, постійного критика Одарича Миколи Булатецького (Черкасова В. За
відставку мера Черкас не підписалися головні опозиціонери // Прес-Центр (http://pres-
centr.ck.ua/politics/27041/). – 2012. – 13.06).

***

Розділилися думки учасників щодо статусу зібрання, яке відбулося 5 червня в
приміщенні канівської школи № 4.  Одні стверджують,  що це була зустріч із депутатом
обласної ради Юрієм Легою,  інші розцінюють зібрання як агітацію для вступу у
провладну партію.

У зібранні брали участь більше ста освітян. Дехто відмовився йти, почувши, що там
будуть агітувати за Партію регіонів.

«Мені видалося принизливим, що нам просто наказали йти на збори, – говорить
вчителька зарубіжної літератури Ольга Рогожкіна. – Склалося враження, що зверху дали
завдання поповнити ряди партії, і на місці почали його виконувати».

«Це не було партійне зібрання. Ми проводили звичайне опитування, чи хочуть люди
вступати у нашу партію...  Ніхто нікого ні до чого не змушував,  –  опонує одна з
організаторів зустрічі з депутатом Тетяна Дорошенко. – На мою думку, згуртувавшись,
створивши осередок партії в освіті, ми могли б вирішити більше наболілих освітянських
питань. Але рішення вступати до лав партії чи не кожен освітянин приймає самостійно».

Як повідомив секретар міськради, голова міської організації Партії регіонів Олег
Калніболоцький,  він також нічого не знав про збори у четвертій школі (Зелененко Л. У
Каневі вчителів вербували до Партії регіонів? // Прес-Центр (http://www.pres-
centr.ck.ua/politics/27052/). – 2012. – 13.06).

Чернівецька область

Депутаты Черновицкого облсовета собирают подписи за проведение внеочередной
сессии по вопросу о защите украинского языка.

http://www.pres-centr.ck.ua/politics/27004/
http://pres-centr.ck.ua/politics/27041/
http://pres-centr.ck.ua/politics/27041/
http://www.pres-centr.ck.ua/politics/27052/
http://www.pres-centr.ck.ua/politics/27052/
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Об этом на митинге оппозиции в Черновцах под стенами облгосадминистрации
сообщил председатель фракции «Фронт Змін» Максим Бурбак.

По его словам,  депутатам предлагают рассмотреть только два вопроса –  принятие
обращения к Верховной Раде об отмене принятых 5 июня в первом чтении «языкового» и
«афганского» законов и обращение к Президенту Виктору Януковичу наложить вето на
эти законы, если они будут приняты в целом и дойдут к нему на подпись.

На митинге, где собрались представители всех политических партий – участниц
Комитета сопротивления диктатуре и небезразличные граждане, отмечалось, что сегодня в
Украине нет препятствий или запретов для свободного развития языков национальных
меньшинств, в частности и русского.

«Государство должно стать, в первую очередь, на защиту украинского языка,
укрепляя его статус в сфере официального и делового общения, информационного и
культурного пространства, иначе Украина рискует потерять свой национальный язык,
утратить свою государственность», – подчеркивали ораторы.

Как сообщил буковинский лидер партии «Фронт Змін», под обращением о созыве
внеочередной сессии есть подписи представителей всех фракций – «Фронт Змін»,
«Батьківщини», «Свободы», «Нашей Украины и даже некоторых депутатов от Партии
регионов, в частности начальник облуправления образования и науки, член фракции ПР
Михаил Бауэр (Януковича просят не подписывать скандальный языковой закон //
Галицькі контракти (http://kontrakty.ua/article/48937). – 2012. – 14.06).

Чернігівська область

12 червня в Чернігові відбулася прес-конференція народного депутата України,
заступника голови фракції Народної Партії у Верховній Раді, голови Комітету з питань
прав людини, національних меншин і міжнаціональних відносин Олега Зарубінського.

«Сьогодні відбулася обласна конференція Народної Партії, на якій О. В. Кириченко
був обраний головою обласної організації Народної Партії», – відзначив нардеп.

Стосовно кандидатів на чернігівські округи ситуацію прояснив тепер вже голова
обласної партійної організації О. Кириченко: «Сьогодні ми оприлюднили наші плани. Із
шести округів Чернігівської області ми підемо по чотирьох: 205, 206, 208 та 209 округу.

Саме в цих районах ми зосередимо свої сили і задіємо потенціал,  який в нас є.  Ми
плануємо омолодити ряди для того, щоб зберегти ту енергію, той досвід, який вносили і
Пасталиця С. В., і Савич П. І., і Ковальов В. О. Але я думаю, що найближчим часом нові
обличчя з’являться в усіх районних організаціях».

За словами керівника обласної організації О. Кириченко від народників по
205 округу буде балотуватися співвласник ФК «Десна» Юрій Тимошок, по 206 округу
піде він сам, по 209 – голова Ніжинської міської організації Ігор Пучка, по 208 – депутат
Київради Михайло Голиця (Партія Литвина назвала своїх кандидатів по Чернігівщині
// Події і коментарі (http://pik.cn.ua/vybory-2010/8319-partija-lytvyna-nazvala-svojih-
kandydativ-po-chernigivshchyni-). – 2012. – 13.06).

***

Відкриття фонду міського голови Олександра Соколова є вірною ознакою його
участі у майбутніх парламентських виборах.

Аналіз, проведений у Партії регіонів, показав, що ні Сергій Андрос, ні Григорій
Маньковський – нинішні народні депутати від ПР – не проходять і близько у парламент по
Чернігову. Певні шанси має тільки міський голова Олександр Соколов. Тим паче, що
представник опозиції, нинішній народний депутат Валерій Дубіль також має невеликі

http://kontrakty.ua/article/48937
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шанси –  хоча б з огляду на його минуле у прилуцькому групуванні «Європа».  Дані на
нього очевидно випливуть ближче до виборів.

Влада робить серйозну ставку на кандидатуру Соколова: Партія регіонів хоче мати
300 голосів у новій Верховній Раді, тобто конституційну більшість. Тоді не тільки закон
про будь-яку мову можна легко підмахнути, але й внести зміни до Конституції про
обрання Президента у парламенті – інакше Януковичу ніяк вдруге не обратись (Міський
голова піде на вибори від ПР. Більше – нікому // Сіверщина
(http://siver.com.ua/news/miskij_golova_pide_na_vibori_vid_pr_bilshe_nikomu/2012-06-13-
10249). – 2012. – 13.06).

***

Голова депутатської групи «Реформи заради майбутнього» Ігор Рибаков має 43 %
рейтингу у 207 виборчому округу на Чернігівщині. Про це заявив заступник голови
депутатської групи «Реформи заради майбутнього» Володимир Каплієнко

«У Рибакова рейтинг на Чернігівщині 43 %, у жодного з найближчих його
конкурентів немає схожого рейтингу. У нього є дуже серйозна підтримка місцевої,
територіальної громади», – запевняє Каплієнко. Але відомий соціолог Ірина Бекешкіна не
вірить в такі цифри.

«43 % – це маячня, – не стримує емоції соціолог І. Бекешкіна. – Не уявляю, щоб у
когось зараз було 43  %.  Просто брешуть.  Можливо,  такі перебільшені очікування
підтримують деякі несумлінні люди, які називають себе соціологами».

І. Рибаков сьогодні єдиний політик який системно працює в 207 виборчому окрузі
Чернігівської області (У Рибакова кажуть, що в нього рейтинг на Чернігівщині 43 % //
Події і коментарі (http://pik.cn.ua/vybory-2010/8336-u-rybakova-kazhut-shcho-v-nogo-
rejtyng-na-chernigivshchyni-43-). – 2012. – 14.06).

Партійні акції, заходи

11 июня в Днепропетровской областной организации Партии регионов прошла
пресс-конференция «В Днепропетровске стартует социальная акция Партии регионов
«Спаси жизнь ребенка!»

В пресс-конференции приняли участие:
Заместитель председателя Днепропетровской областной организации Партии

регионов, депутат областного совета Наталья Гончаренко;
Депутат Днепропетровского городского совета от Партии регионов, заместитель

председателя областной молодежной общественной организации «Молодые регионы»
Сергей Остренко;

Исполняющая обязанности заведующей единым донорским центром Ксения
Посунько.

По инициативе губернатора и главы Днепропетровской областной организации ПР
Александра Вилкула и Партии регионов в Днепропетровской области стартовала акция
«Спаси жизнь ребенка!», которая продлится до 17 июня.

Н. Гончаренко отметила, что проведение акции приурочено к Всемирному дню
донора. «Цель акции – привлечь молодежь и всех желающих волонтеров сдать кровь для
детей, которые страдают онкологическими заболеваниями. В течение всей недели
желающие смогут посетить станции переливания крови в своих городах и районах и стать
донорами.  …  Кроме того,  чтобы у студентов была дополнительная мотивация,  мы
приняли решение сделать акцию «Спаси жизнь ребенку!» составляющей частью

http://pik.cn.ua/
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фестиваля «Студенческая республика 2012». У каждого студента появится возможность
поучаствовать в акции и получить приз. Также в акции примут участие депутаты
областного совета. Я хочу призвать всех жителей Днепропетровской области, которые по
состоянию здоровья имеют возможность сдать кровь, прийти в банк крови и стать
волонтером», – сказала Наталья Гончаренко.

С. Остренко призвал всех неравнодушных присоединиться к акции. «Три года назад
жизнь свела нас с матерью ребенка, которая стояла в очереди на получение крови и
молила о помощи.  Это событие нас очень задело,  и мы решили провести такую акцию.
Спасибо Партии регионов за помощь в организации и материально-техническом
обеспечении. Тогда мы столкнулись с тем, что не знаем ничего о донорстве. Могу сейчас
всех уверить, что это не больно и неопасно. В банке крови очень щепетильный и
трепетный подход к стерильности так, что переживать за свое здоровье не приходится. Я
призываю всех присоединиться к нам и прийти дружно сдать кровь», – сказал С. Остренко
(В Днепропетровске стартует социальная акция Партии регионов «Спаси жизнь
ребенка!» // «Новый мост» – Днепропетровск (http://most-dnepr.info/press-
centre/archives/65012.htm). – 2012. – 11.06).

***

Львівська міська та обласна організації Всеукраїнського об’єднання «Свобода»
розпочали мобілізаційну акцію «Моя мова – моя свобода». В її рамках по всій Львівській
області та Львову «Свобода» розпочала мобілізацію волонтерів, які готові вийти на захист
української мови. Окрім цього, усім охочим свободівці роздають синьо-жовті стрічки з
надписом «Моя мова – моя свобода». Про це 12 червня 2012 р. повідомив голова
Львівської міської організації ВО «Свобода» Маркіян Лопачак.

Як зазначив свободівець, збір волонтерів, готових долучитися до захисту української
мови, покликаний згуртувати якомога більше українців, аби не допустити затвердження у
другому читанні законопроекту № 9073 «Про засади державної мовної політики», який
фактично знищує українську мову як державну.

«Бачимо, що збанкрутілий злочинний режим Януковича та його «сім’ї» намагається
остаточно розтоптати найдорожче, що у нас залишилося – нашу душу. Заводи і фабрики
вони вже «прихватизували», людей довели до зубожіння, українську землю також
намагалися розпродати, але побачивши спротив українців, тимчасово зупинилися.
Усвідомлюючи,  що вибори на носі,  а своєму виборцеві ці московські лакеї не здатні
показати бодай якихось позитивних зрушень, вони взялися до мови, щоби замилити
людям очі та відвернути їхню увагу від цілковитого провалу Януковича та його свити», –
зазначив Маркіян Лопачак.

«Свобода» звертається до українців та закликає бути готовими захистити своє право
на свободу, своє право на мову. Закликаємо людей бути готовими в будь-який момент
вийти під стіни Верховної Ради та оборонити свою позицію, якщо провладна зграя
намагатиметься протягнути закон Колесніченка – Ківалова. Процес мобілізації вже
розпочався і кожен охочий може зголоситися до наших активістів в партійні намети у
Львові та області чи в партійні офіси і тоді разом ми захистимо право на свою мову й на
свою свободу,  бо тільки згуртованими діями зможемо вберегти Україну від розвалу та
втрати державності», – додав свободівець («Свобода» розпочала акцію «Моя мова – моя
свобода» // Сайт ВО «СВОБОДА» (http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030594/). –
2012. – 12.06).

http://most-dnepr.info/press-centre/archives/65012.htm
http://most-dnepr.info/press-centre/archives/65012.htm
http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030594/


76

***

В Ровно стартовала акция в защиту украинского языка «Нет – Малороссии! Сделаем
страну Украиной!», которая проводится по инициативе городской организации
Украинской народной партии.

Целью акции является «прекращение нарушений действующего законодательства
Украины в конкретно взятом областном центре».

Организаторы акции считают,  что русификация Украины привела к тому,  что
значительная часть внешней рекламы в городе оформлена с нарушением требований
действующего законодательства. «Если ничего не делать, русский язык вскоре станет
единым государственным, а украинский окажется там, где сейчас белорусский в
Беларуси», – сказал заместитель председателя Ровненской городской организации УНП
Александр Джигирей.

В то же время в области на уровне районных и местных советов ширится движение в
защиту украинского языка и за недопущение принятия закона «О принципах
государственной языковой политики». После областного совета соответствующие
обращения по этому поводу приняли Ровненский, Дубровицкий районные и некоторые
городские и местные советы (В Ровно стартовала акция в защиту украинского языка //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/112021.html). – 2012. – 12.06).

***

11 июня в Днепропетровской области по инициативе областной организации Партии
регионов стартовала акция «Мы хотим говорить на родном языке», которая проводится в
поддержку законопроекта «Об основах языковой государственной политики». Об этом
сообщила заместитель председателя Днепропетровской областной организации Партии
регионов Наталья Гончаренко.

По словам Н.  Гончаренко,  акция продлится до 2  июля.  В ходе акции в
Днепропетровске активисты Партии регионов проводят сбор подписей в поддержку
законопроекта.

«Активисты Партии регионов и жители Днепропетровска выступили с инициативой
и поддержали данный законопроект. Во всех районах города организованы агитационные
пикеты по сбору подписей в его поддержку этого законопроекта. Сбор подписей
населения проходит в общественных приемных местных организаций Партии регионов и
приемных депутатов от Партии регионов», – сказала она.

Н. Гончаренко также отметила, что за первые 2 дня проведения акции было собрано
более 10 тыс. подписей (В Днепропетровской области стартовала акция «Мы хотим
говорить на родном языке», инициированная ПР // «Новый мост» – Днепропетровск
(http://most-dnepr.info/news/society/65235.htm). – 2012. – 13.06).

***

13–15 червня 2012 р. в рамках відзначення Дня донора на Хмельничиині
Красилівська районна організація Всеукраїнського об’єднання «Свобода» проводить
акцію «Здай кров – подаруй життя».

Акція з ініціативи «Свободи» відбувається другий рік поспіль. Її мета привернути
увагу до теми донорства крови, залучити більшу кількість людей до цієї шляхетної
справи, стимулювати добровільних донорів, які, здаючи кров, рятують життя та
допомагають поліпшити здоров’я хворим.

«Донор –  це Людина з великої літери,  котра в ім’я порятунку чужого життя віддає
власну кров. Кров – це найцінніше, що одна людина може подарувати іншій. Компоненти
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крови неможливо ані замінити, ані придбати за будь-які гроші. … Напружена економічна
ситуація в Україні ускладнила діяльність закладів служби крови й призвела до гострої
нестачі донорської крови, що негативно впливає на ефективність невідкладної медичної
допомоги. За останні 16–20 років кількість безоплатних донорів зменшилась більше ніж
на половину.  В Україні донорської крові завжди бракує.  За оцінками експертів,  на одну
людину має припадати 13–15 мл донорської крови. Минулого року на Красилівщині було
заготовлено лише половину від необхідної кількости.  Крім того,  третина усіх охочих
стати донорами крові за різними медичними показами не можуть цього зробити», –
прокоментували акцію свободівці.

Депутати Красилівської районної та міської рад від ВО «Свобода» звернулися до
красилівців із пропозицією підтримати їхню ініціативу стати донорами крови та закликали
до цього усіх здорових свідомих громадян.  Підтримав акцію й голова фракції ВО
«Свобода»  у Хмельницькій обласній раді Ігор Сабій.  Він долучився до заходу і своїм
прикладом продемонстрував необхідність поповнення банку крови.

Акція Красилівської «Свободи» є безстроковою – кожен охочий може долучитися до
добровільної здачі крови в будь-який момент. Для цього можна звернутися до відділу
переливання крови центральної районної лікарні (У Красилові на Хмельниччині
«Свобода» розпочала акцію «Здай кров – подаруй життя» // Сайт ВО «СВОБОДА»
(http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030617/). – 2012. – 13.06).

***

Цінити своє життя, берегти своє здоров’я, допомагати тим, хто потребує цього – саме
за такими принципами партія «УДАР Віталія Кличка» крокує вперед.

До Всесвітнього Дня донора члени Житомирської міської організації ПП «УДАР
Віталія Кличка» разом з молодіжним крилом обласної організації партії та волонтерами з
молодіжного руху «Червоного хреста» відвідали Левківську загальноосвітню школу із
навчальною бесідою про донорство.

Цікаві розповіді волонтера про донорство крові, про його значення та важливість в
нашому житті, про переваги та недоліки почули учні школи. Організатори акції
запропонували перегляд двох стрічок про добровільну здачу крові та весь процес, щоб
наочно продемонструвати, як це відбувається.

Особлива увага у роботі партії «УДАР Віталія Кличка» приділяється дітям та
молодому поколінню

«Нашою метою є спрямувати енергію молоді на якісний розвиток особистості,
заохотити до здорового способу життя, сприяти безкорисній допомозі один одному. Тому
сьогодні ми тут, аби підтвердити це на ділі», – зауважив Олексій Буковський, член партії
«УДАР Віталія Кличка».

Під час акції учні активно проявляли свою зацікавленість, задаючи питання та
обговорюючи тему донорства

Щоб дізнатись рівень засвоєння нового матеріалу, організатори акції провели
вікторину,  за що кожен з учнів отримав гематоген та вітаміни (Житомирські УДАРівці
провели акцію з нагоди Всесвітнього Дня донора // Reporter.ZT.ua
(http://reporter.zt.ua/news/7468-zhitomirski-udarivtsi-proveli-aktsiyu-z-nagodi-vsesvitnogo-
dnya-donora-foto). – 2012. – 14.06).

***

До стін головної адміністративної будівлі області луганські комуністи прийшли не з
порожніми руками. Портрет команданте під лозунгом «Да здравствует революционная
борьба!» – своєрідне звернення на адресу губернатора Луганщини Володимира Пристюка.

http://www.svoboda.org.ua/diyalnist/novyny/030617/
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Зв’язок між Че Геварою і керівником регіону представники комуністичної партії
пов’язують із сучасним станом в області.

Величезна прірва між багатими і бідними, на думку організаторів акції, може
призвести й до революції. Роботою чиновників в Компартії не задоволені, тому таким
чином вирішили звернути увагу губернатора на соціально-економічні проблеми області.
Відтак залишили біля центрального входу до адміністрації грамоту особисто для
губернатора.

Ідею вручення грамоти підтримують і сучасні луганські комсомольці. Втім, масовою
акція не була.  За словами місцевих комуністів,  мітинг вони і не планували.  Кажуть:
шукають нові форми. «Грамота для губернатора» – одна з таких. Довго під адміністрацією
вона не простояла: вже за півгодини її забрали спеціалісти з управління внутрішньої
політики, пообіцяли особисто передати губернатору (Події у Луганську // Телеканал
«ГАММА» (http://www.gamma.tv/new.php?id=1133). – 2012. – 14.06).

Громадські організації у підтримці партій

Як поінформував Андрій Ребрик, голова Закарпатського осередку національної
скаутської організації України Пласт,  виходячи з життєвої необхідності,  є нагальною
потреба активізації громадськості для участі в акції «День мовної солідарності українців
світу». Акція відбувається щопонеділка – першого дня трудового тижня.

Кожен свідомий українець світу в цей день жертвує тричі по п’ять секунд рідній
українській мові, а саме: о 9, 12 та 17 годині промовляє вголос прості слова: «Моя рідна
мова – українська» (без зайвого надриву).

Для виголошення цієї фрази справді достатньо п’яти секунд.  Однак,  для сучасного
українця ці п’ять секунд – ціла психологічна проблема.

Власне, акція для того й продумовувалася, щоб стати мобілізуючою у справі
подолання цього дикого комплексу в тих українців, для котрих може стати рятівним
почуття не-самотності, віртуальної солідарності світового українства.

Тому дуже важливим є акцент на точному часі (абсолютної синхронізації не
потрібно, важливо щоб це був понеділок і 9, 12 та 17 год. за звичним часом).

Ця мобілізуюча акція почалася щойно з понеділка і триватиме, допоки в цьому
матиме внутрішню потребу бодай один українець світу.

Акція не потребує ніяких адміністративних чи будь-яких інших змін у життєвому
потоці, бо для пожертви п’яти секунд рідній мові необхідна всього лише воля одиниці, яку
майже не можливо обмежити, якщо вона є.

Якщо ж ти опинився в ситуації,  коли дійсно не можеш вимовити уголос ці чотири
слова: «Моя рідна мова – українська», зупинися на мить, промов їх подумки і будь певен,
що ми тебе почули.

Важливо, щоб ця відповідальна справа у пластових та інших громадських осередках і
середовищах на теренах України і поза її межами дебатувалася якомога ширше і
безнастанно (цьому надзвичайно сприяють нинішні комунікаційні можливості). Мусимо
подбати, щоб у соціально активних групах набуло поширення (стало модним) проведення
коротеньких мовноукраїнських флеш-мобів (понеділок, 12.00 чи 17.00) від найпростіших
– колективного (групового) скандування (промовляння) в трамваї-тролейбусі-на площі-
вулиці-у сквері-на балконах гуртожитків і т. д., до ідейно й естетично насичених акцій.

Пласт – ініціатор, але орієнтується й на інші соціально-активні середовища,
колективи, структури (Долучайся до акції «День мовної солідарності українців світу» //
Закарпаття online (http://zakarpattya.net.ua/News/97291-Doluchaisia-do-aktsii--“Den-
movnoi-solidarnosti-ukraintsiv-svitu). – 2012. – 11.06).

http://www.gamma.tv/new.php?id=1133
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***

У Долині відбулася виїзна конференція обласної громадської організації «Громада і
Закон». В її роботі взяли участь Голова правління всеукраїнської організації, доцент
Прикарпатського Національного університету ім. Василя Стефаника Михайло Ільницький,
а також делегації з сусідніх областей.

Долину обрано не випадково. Районний осередок один з найпотужніших у області й
нараховує майже 3 тис. членів. Має своїх депутатів у селищній та сільських радах,
проводить роз’яснювальну правову роботу серед населення краю.  Адже основна мета
діяльності громадської організації «Громада і Закон» полягає в задоволенні та захисті
законних соціальних, економічних, творчих та інших спільних інтересів членів
Організації, сприянні реалізації конституційних прав і свобод членів Організації,
розбудові в Україні чесного суспільства,  справедливого порядку і сильної суверенної
демократичної держави.

«Нині в області понад 10  тис.  людей є членами цієї організації,  що засвідчує про її
авторитет і впевнений старт. Всього ж в Україні за два роки нашої роботи, до нас
пристало 80 тис. членів», – сказав М. Ільницький.

Учасники конференції обмінялися думками щодо подальшої роботи. Також
прийняли лист на захист української мови

«Українська мова у цьому законопроекті позбавлена будь-яких прав. Їй ніде не
залишиться місця – ні в державній сфері, ні в навчанні. Це шлях до руйнації української
держави, адже регіоналізація мови загрожує цілісності держави», – йдеться у листі.

Конференція продовжить свою роботу у серпні («Громада і Закон» стали на
захист рідної мови // БРІЗ (http://briz.if.ua/3129.htm). – 2012. – 12.06).

***

12 червня у Європейському містечку в м. Києві за підтримки ВГО «Молодий
Народний Рух» відбувся круглий стіл на тему «Співпраця з молодіжними організаціями
діаспори: здобутки та перспективи».

Захід був присвячений питанням співпраці українських молодіжних громадських
організацій із молодіжними організаціями української діаспори, розробки та реалізації
спільних проектів, залучення молодих діаспорян до громадсько-політичного життя
України.

Модератором круглого столу виступив голова Молодого Народного Руху Іван
Крулько.

«Ми знаємо і відчуваємо наскільки це важлива і, деколи болюча тема наших
взаємозв’язків, наших контактів з тими українцями, яких доля розкидала по всьому світу»,
– зазначив він, відкриваючи засідання круглого столу.

Також у своєму виступі Іван Крулько висловив думку про те, що молоді діаспоряни
мають максимально долучитися, у якості міжнародних спостерігачів, до виборів народних
депутатів України, які відбудуться у жовтні цього року: «Сьогодні відкривається нова
важлива вісь співпраці з молоддю діаспори – вибори народних депутатів України у жовтні
2012 р. Участь у ролі спостерігачів, представників української діаспори, які володіють
українською мовою та традиціями, стала б важливим фактором впливу та контролю за
проведенням демократичних виборів в Україні. Діаспоряни отримають практичний шанс
посприяти становленню України, як демократичної та правової держави. Вони зможуть
вже не словами, а конкретними справами допомогти Україні. Тому ми пропонуємо
реалізацію програми «Молодь діаспори за чесні вибори в Україні».

Серед запрошених гостей були Михайло Лівінський, Михайло Ратушний, Олена
Диба та Олексій Захарченко.
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Учасниками круглого столу були представники громадських організацій та
експертного середовища, які займаються питаннями співпраці громадських організацій
України з організаціями української діаспори. Також у засіданні круглого столу взяли
участь представники української діаспори в Канаді (За підтримки МНР відбувся круглий
стіл на тему «Співпраця з молодіжними організаціями діаспори: здобутки та
перспективи» // Oфіційний сайт Народного Руху України
(http://www.nru.org.ua/news/single/article/za-pidtrimki-mnr-vidbuvsja-kruglii-stil-na-temu-
spivpr.html). – 2012. – 13.06).

***

Представители национальных меньшинств Украины раскритиковали законопроект о
языковой политике, который Рада приняла в первом чтении. Они предупреждают, что
закон направлен на поддержку русского, а не языков меньшинств.

Вадим Колесниченко не боится громких слов. «Сферы использования региональных
языков и языков национальных меньшинств фактически уничтожены, а это одна из
главных причин распространения нетерпимости и ксенофобии на Украине», – написал в
своем блоге депутат Верховной рады от Партии регионов. Он надеется, что новый
законопроект, одним из авторов которого он является, поможет защитить региональные
языки. Вот только представители национальных меньшинств, языки которых решил
защищать Колесниченко, не в восторге от законопроекта, принятого Радой в первом
чтении.

В Конгрессе национальных общин Украины заявляют, что такой законопроект
является «политическим», «лукавым» и направлен на защиту лишь одного языка –
русского. «Никто не собирается защищать языки болгар, гагаузов, евреев, греков. Главное
– это вознести русский язык до уровня государственного и сделать его доминирующим во
всех сферах», – об этом сказала представитель Конгресса национальных общин Украины,
редактор газеты «Форум наций» Татьяна Хорунжа.

Для полноценного действия языкового законопроекта нужны немалые деньги – до
5 млрд грн. Такую цифру назвал Вячеслав Кириленко, лидер партии «За Украину!»,
выступая в Верховной раде.

Но о каких миллиардах может идти речь, если государство не в состоянии выделить
национальным меньшинствам даже небольшую сумму. «Министерство образования
когда-то пообещало профинансировать тысячу учебников по гагаузскому языку. Но
деньги так и не выделили», – жалуется президент общественной организации «Союз
гагаузов Украины» Федора Арнаут.

А представитель Конгресса национальных общин Украины обратила внимание на то,
что в случае окончательного принятия скандального закона дополнительные средства на
его реализацию не предвидены. «Они даже не собираются заниматься языковым вопросом
нацменьшинств, они будут заниматься только русским языком. Для этого никаких
финансов не требуется. А потом сделают его вторым государственным языком», – уверена
Татьяна Хорунжа.

Критически языковой законопроект оценили и в Ассоциации еврейских организаций
и общин Украины. Ее глава Иосиф Зисельс считает, что этот документ совершенно не
решает языковую проблему национальных меньшинств. «Это просто очковтирательство,
обусловленное низким рейтингом партии власти перед выборами».

Зисельс уверен, что и при нынешнем законодательстве еврейские языки не
подвергаются притеснениям. А еврейская община, в свою очередь, делает все возможное
для поддержки языков. «Государство не обязано заботиться о языках национальных
меньшинств.  Они сами должны иметь энергию для защиты своего родного языка»,  –
сказал И. Зисельс и подчеркнул, что устаревший закон действительно необходимо

http://www.nru.org.ua/news/single/article/za-pidtrimki-mnr-vidbuvsja-kruglii-stil-na-temu-spivpr.html
http://www.nru.org.ua/news/single/article/za-pidtrimki-mnr-vidbuvsja-kruglii-stil-na-temu-spivpr.html
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изменить. Еще следует больше внимания уделить не русскому, а тем языкам, которые «не
имеют своих государств». Это и крымско-татарский, и гагаузский, и караимский.

Украинское общество русской культуры «Русь» выступило против принятия
законопроекта Колиснеченко – Кивалова. Как считает председатель этой организации
Валентина Ермолова, предложенный законопроект должен быть более радикальным.
«Необходимо русский язык сразу же сделать вторым государственным. Этот вариант
законопроекта – слишком компромиссный», – сказала Ермолова (Нацменьшинства на
Украине считают «лукавым» закон о языке // ГЛАВКОМ
(http://glavcom.ua/articles/7342.html). – 2012. – 14.06)

***

Нещодавно відбувся телемарафон «Поспішаймо творити добро». До цієї
благодійоної акції долучилася і Волинська обласна молодіжна громадська організація
«Молоді регіони». У студії побував голова організації Петро Сосницький.

«Якщо говорити про акції, які проводить Волинська обласна молодіжна громадська
організації «Молоді регіони» на підтримку дітей-сиріт, та дітей позбавлених дитячого
піклування, то їх проходить чимало. Та це найменше, що ми можемо зробити для цих
діток. Не так давно «Молоді регіони» започаткували свою акцію, яка має назву «Зробимо
світ добрішим».  В рамках цієї акції ми взяли під шефство три спеціалізовані заклади:
Рожищенський притулок для дітей, Ковельський центр соціально-психологічної
реабілітації та Ківерцівський дитячий будинок «Сонечко». З досвіду спілкування з дітьми
можу сказати, що для них головне не подарунок, який ти принесеш, а те скільки часу ти з
ним проведеш і чи прийдеш ти завтра. Коли ми приходили вперше, то діти з обережністю
дивились на нас та мабуть були впевнені,  що підемо і більше не прийдемо до них.  Коли
ми прийшли вдруге, то вони сприйняли нас як друзів, коли ми приходимо втретє, то ці
діти починають бачити в нас маму чи тата, якого на жаль в її немає. Ми не зловживаємо
довірою дітей, а робимо добрі справи нічого не очікуючи взамін. Звичайно в планах
охопити більше таких закладів, які потребують уваги та підтримки. Коли ти дивися в очі
цієї дитини, то хочеться приходити до її знову та знову. Ми зацікавлені і надіємось на
співпрацю із всіма закладами, які опікуються проблемами дітей, бо як то кажуть «зі світу
по нитці» і проблема сирітства може бути вирішена» (Петро Сосницький: Ми не
зловживаємо довірою дітей, а робимо добрі справи нічого не очікуючи взамін //
Волынская областная организация Партии Регионов
(http://www.volynregion.org/news/1764-petro-sosnytskyy-my-ne-zlovzhyvayemo-doviroyu-
ditey-a-robymo-dobri-spravy-nichoho-ne-ochikuyuchy-vzamin.html). – 2012. – 15.06).

***

15  июня во Львове гости Евро-2012  защищали статус украинского языка как
единственного государственного. Акцию организовала «Студенческая инициатива
национального университета имени Ивана Франко».

«Сейчас в Украине в 20  раз поднимается вопрос языка и двуязычия,  –  говорит
организатор мероприятия Руслан Пирус. – И если раньше власти просто спекулировали
подобными вещами, но выполняли некие иные обязательства, то сейчас складывается
впечатление, что режим забыл все обещания, кроме двуязычия. Никто не поднимает
социальных гарантий, не борется с безработицей. Партия регионов взялась за ту
проблему, которая стоит на 31 месте среди всех вопросов, которые беспокоят украинцев.
Таким образом хотят поднять себе рейтинг перед выборами на Востоке.  Однако,  мы
считаем,  что язык государственный должен быть один.  Это выгодно как духовно,  так и
экономически».

http://www.volynregion.org/news/1764-petro-sosnytskyy-my-ne-zlovzhyvayemo-doviroyu-ditey-a-robymo-dobri-spravy-nichoho-ne-ochikuyuchy-vzamin.html
http://www.volynregion.org/news/1764-petro-sosnytskyy-my-ne-zlovzhyvayemo-doviroyu-ditey-a-robymo-dobri-spravy-nichoho-ne-ochikuyuchy-vzamin.html
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Активисты на листах формата А–4 напечатали надписи «Я думаю українською
мовою», «Я зізнаюсь у коханні українською мовою», «Я мрію українською мовою», а
также «Моя рідна мова англійська/французька/іспанська/польська/німецька, і т. д. але я
поважаю українську».

Рассказывая о цели акции, студенты просили иностранцев поддержать их
требования. По информации «Студенческой инициативы», не было ни одного человека,
который бы не поддержал идею ребят (Во Львове гости ЕВРО стали на защиту
украинского языка // Главное (Харьков) (http://glavnoe.ua/news/n102920). – 2012. – 16.06).

***

Комітет опору диктатурі виключив зі свого складу партію Віктора Ющенка «Наша
Україна» та визначив свій статус. Про це повідомили в партії «Батьківщина».

КОД визначив, що відповідно до закону про вибори, не є суб’єктом виборчого
процесу, не висуває кандидатів, а лише координує діяльність опозиційних партій з питань
підготовки заходів, зокрема, акцій протесту, спрямованих на боротьбу з диктатурою
Януковича.

Як повідомив один з лідерів КОДу Сергій Соболєв, «КОД – це оплот боротьби з
диктатурою, майданчик, який плануватиме акції протесту, а всі питання, пов’язані з
виборами, визначаються в рамках двох суб’єктів: Об’єднаної опозиції «Батьківщина» та
партією «Свобода».

КОД також ухвалив рішення про виключення зі свого складу партії Віктора Ющенка
«Наша Україна» у зв’язку з систематичним порушенням попередніх рішень КОДу та за
систематичну співпрацю з режимом Януковича.

Окрім того,  лідери КОДу обговорили план дій під час розгляду законопроекту про
мови. Відповідні рішення одноголосно ухвалено на сьогоднішньому засіданні Комітету
опору диктатурі (КОД виключив зі свого складу партію Ющенка «Наша Україна» //
«Паралелі» (http://paralleli.if.ua/news/22759.html). – 2012. – 16.06).

Оперативні прогнози

Попри мінімальний інтерес публіки до майбутніх парламентських виборів, вони
обіцяють стати переломними в політичній історії сучасної України. Це будуть останні
вибори, на яких матимемо більш-менш реальний вибір, буде присутня певна
змагальність між партіями і кандидатами, розігруватиметься карта третьої сили і
взагалі від виборця ще щось залежатиме.

Справа в тому, що зараз в Україні відбувається стрімка суттєва структуризація
політикуму, і вибори, швидше за все, стануть її фінальним етапом. Якщо у попередні
десятиліття більшість наших партій були просто фан-клубами свого харизматичного (або
ж –  якого вже є)  лідера,  то зараз вони нарешті починають набувати деяке соціальне
обличчя і наповнюються певним ідеологічним змістом. Кількість ідеологій у сучасному
європейському демократичному суспільстві обмежена, причому існує тенденція до їх
зменшення – скажімо, це дивно і нерозумно, але зелена ідея все більше втрачає
популярність.  Є свої проблеми у центристів,  бо відбувається дрейф виборців до
крайнощів. Ще біднішою стає соціальна структура суспільства. Останнє є
загальноєвропейським процесом, але в Україні помітно особливо наочно.

В Україні кристалізується кілька ключових соціальних груп (чи навіть класів),  чиї
інтереси і виражатимуть майбутні значно укрупнені партії. Власне, контури цих
укрупнень видно вже зараз, а одразу після виборів процеси злиття відновляться.

http://paralleli.if.ua/news/22759.html
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У центрі політикуму нині перебуває партія великого національного (переважно
виробничого, а не торгово-посередницького) капіталу. На неї орієнтуються не тільки
кількасот найбагатших українців і кілька мільйонів чоловік, що працюють на їхніх
підприємців, а й чисельний прошарок державних службовців і ще якась частина відносно
незалежного електорату, що прагне стабільності, твердих правил гри на довгі роки і
взагалі зрозумілої перспективи.  Саме за цей електорат зараз і триває боротьба.  Після
виборів до Партії регіонів увіллється цілий ряд ще самостійних,  але вже мало активних
партій.

Наступна велика соціальна група – це малий і середній бізнес з його специфічною
стратегією і тактикою виживання.  Зараз йому доводиться запекло боротися за місце під
сонцем, він потребує серйозної політичної надбудови і власного представника у
парламенті. Дані люди сповідують ліберал-демократичну ідеологію. Хоч у нас з цим
виразом асоціюється перш за все В. Жириновський, але він до цієї ідеології не має
жодного відношення (як свого часу і В. Медведчук до соціал-демократії). Ліберал-
демократія – це ідеологія, яка захищає дрібніших учасників ринку від великого капіталу і
особливо від тиску з боку держави та її податкових структур. Податковий майдан 2011 р.
був першим кроком до формування подібної серйозної політичної сили.

Третя з помітних груп –  це наш так і несформований до ладу середній клас.  Це
різноманітні висококваліфіковані працівники, менеджери, працівники бюджетної сфери
(освітяни, медики), творчі кадри тощо. Це переважно прихильники соціал-демократичної
ідеології, що виражає інтереси передусім найманих працівників.

Так от, більшість нинішніх опозиційних партій розриваються між цими двома
загалом протилежними ідеологіями – ліберальною і соціальною демократією. Перша
обіцяє підтримку партіям з боку численних спонсорів. Та й ця ідеологія по духу ближча
більшості нинішніх кандидатів,  котрі розглядають політику теж як бізнес,  а себе як
специфічних бізнесменів. Проте необхідність загравати з виборцем штовхає більшість
партій, навпаки, до соціал-демократії. Дехто намагається сидіти на двох стільцях, але
довго це не вдасться. В опозиційному середовищі уже почалася диференціація на
правіших і лівіших, а в ході виборів вона стане ще чіткішою.

Тому врешті-решт увесь політичний істеблішмент буде структуровано на ці три
ключові сили – державницько-консервативну (українські торі), ліберальну
(українські віги) і соціал-демократичну (українські лейбористи). Але приклад
сучасної Європи показує, що, крім основного ядра у політикумі наявні ще кілька крайніх
радикальних партій – особливо у країнах, для яких характерне традиційне політичне
різноманіття (типу Франції чи Італії).  Тим більше зрозуміло,  що подібні збережуться і в
Україні. Наразі їх вимальовується дві – право-радикальна (націоналісти) і ліво-радикальна
(комуністи). Їхній електорат – решта суспільства, яка не належить до трьох основних
класів. Зараз цей сектор електорату доволі потужний, при підвищенні рівня життя він
звужуватиметься.

Не виключено, звичайно, ще оформлення якоїсь потужної партії геополітичного
спрямування (проросійського). Певна соціальна база для цього є, але швидше за все
такій партії буде відведено дуже обмежений простір для дій. Принаймні, на цих
виборах якоїсь подібної сили точно не буде.

Вже зараз соціологія показує, що до парламенту проходить 5–6 політичних сил. Усі
вони чітко вписуються у вище окреслені ніші. Така політична структура збережеться в
Україні усі наступні п’ять років парламентської каденції, а, може, і всі десять. То ж
жовтневі вибори попри їх наперед визначеність все ж є доленосними для України і
визначать наше майбутнє на досить тривалий час. Саме вони визначать, хто
конкретно заповнюватиме довгі роки конкретні ніші українського політикуму
(Федака С. Чому вибори 28 жовтня – останні в своєму роді // Трибуна
(http://www.tribuna.org.ua/articles.php?id=672). – 2012. – 8.06).
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***

Президенту Виктору Януковичу не нужен закон «Об основах государственной
языковой политики». «Регионалы», усиливая раскол в обществе, могут получить
больше голосов на выборах. А Президенту надо объединять страну. Об этом сказал
политолог Владимир Цыбулько.

По его мнению, Партия регионов поднимает тему языка, чтобы В. Медведчук «не
раскрутил свой пророссийский проект на полную силу».

«Президентство делает из него украинского националиста по сути», – говорит
политолог.

По его словам, Янукович «стал игроком всеукраинского масштаба», а «регионалы»
остаются «регионалами».

«Партия регионов делает все, чтобы пути Януковича и ее разошлись», – говорит
В. Цыбулько (Пути Януковича и Партии регионов расходятся // President.org.ua
(http://www.president.org.ua/news/news-321516/). – 2012. – 11.06).

***

На Львівщині владі складно буде проводити фальсифікації на виборах, оскільки тут
загалом люди краще обізнані з виборчим законом.  Про це під час засідання Львівського
прес-клубу заявила виконавчий директор ЛОГО «Комітет виборців України» Оксана
Дащаківська.

Вона вважає, що під час виборів на Львівщині влада не буде застосовувати
«сокирних методів» роботи. Натомість, переконана Дащаківська, будуть маніпуляції з
громадською думкою.

Виконавчий директор ЛОГО «Комітет виборців України» припускає, що влада буде
працювати з деякими мажоритарними кандидатами, буде надавати їм формальну чи
неформальну підтримку, щоб у майбутньому парламенті отримати їх лояльність (На
Львівщині владі складно буде фальсифікувати вибори, – Дащаківська // Західна
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/11/353047). – 2012. – 11.06).

***

Українська опозиція на сьогодні не готова до демократичного ведення передвиборчої
кампанії, зазначила виконавчий директор ЛОО Комітету виборців України, політолог
Оксана Дащаківська.

Фахівець зазначила, що опозиційні політтехнологи чітко рахують гроші. «Їм
дешевше порахувати,  скільки кому заплатити за голос,  ніж створювати і розвивати
ідеологію», – зазначила О. Дащаківська.

«Опозиційні кандидати будуть вдаватися до товарно-ринкових відносин із
виборцями», – додала вона (Опозиція не готова до демократичної кампанії, –
політолог // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?opozitsiya_ne_gotova_do_demokratichnoyi_kamp
aniyi__politolog&objectId=1257288). – 2012. – 11.06).

***

Выборы мэра Киева могут провести после парламентских выборов. Такое
предположение в ходе пресс-конференции высказал замдиректора агентства
моделирования ситуаций Алексей Голобуцкий.

http://www.president.org.ua/news/news-321516/
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«Попав в парламент, Кличко не нужно будет уже мэрское кресло, и тогда власть
сможет проводить выборы (мэра Киева. – НБН)», – сказал г-н Голобуцкий.

По его мнению, основными претендентами на мэрское кресло являются лидер
партии «УДАР» Виталий Кличко и нынешний глава КГГА Александр Попов.

«Рейтинги Кличко и Попова одинаковы», – подчеркнул эксперт.
При этом он отмечает, что г-н Кличко уже не имеет желания претендовать на кресло

мэра,  так как эта должность ничего не решает.  Г-н Голобуцкий ответил,  что на данный
момент столичный мэр – это «английская королева в Киеве».

«У Попова есть возможность выиграть выборы, но власть не хочет рисковать», –
объяснил эксперт позицию власти относительно непроведения выборов в столице.

Вместе с тем, его коллега директор Института города Александр Сергиенко считает,
что перед проведением выборов мэра парламент может изменить законодательство,
регулирующее его должностные обязанности.

«Очень вероятно, что под выборы, после парламентских выборов, будут
внесены изменения в законодательство, которые дадут больше полномочий (мэру
городу. – НБН)», – сказал г-н Сергиенко.

Среди таких полномочий он называет, в том числе, возможность распоряжения
бюджетом столицы (Выборы в Киеве могут назначить после парламентских //
Независимое Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/44057/). – 2012. – 11.06).

***

Якщо голова КМДА Олександр Попов програє вибори мера Києва, то партія
влади призначить перевибори. Таку думку висловив заступник директора Агентства
моделювання ситуацій Олексій Голобуцький під час прес-конференції в Києві.

За його словами, реальність така, що якщо новий мер Києва не буде
підтримуватися партією влади, то Київ очікує колапс комунального господарства.

О. Голобуцький наголосив, що опозиційний до Партії регіонів мер Києва зможе
пробути при владі 3–4 місяці на політичних гаслах, після чого його рейтинг почне
падати.

Політолог пояснив, що міські чиновники, підконтрольні голові КМДА О. Попову,
зроблять все можливе для того, щоб комунальне господарство міста було розвалене, після
чого покладуть відповідальність за це на нового мера.

«Таким чином, політик, який переміг на виборах, отримає рейтинг мінус 10 % і
якимось чином буде усунений від влади», – сказав він (Коваленко К. Якщо Попов
програє на виборах, то через пару місяців призначать перевибори – політолог //
GolosUA.com (http://www.golosua.com/ua/main/article/kiyiv/20120611_esli-popov-proigraet-
na-vyiborah-to-cherez-paru-mesyatsev-naznachat-perevyiboryi-politolog). – 2012. – 11.06).

***

Оппозиция бросает старую гвардию парламентских национал–демократов на
произвол судьбы. В следующем парламенте не окажется многих знаковых персон.
Некоторые из них начинали свою политическую карьеру еще в команде Вячеслава
Черновола и работали в Раде,  начиная с первого созыва.  Не пройдут в парламент и
идейные приверженцы экс-президента Ющенко.

Не имея достаточных финансовых ресурсов, национал-демократы не нашли весомых
аргументов при переговорах с руководством объединенной оппозицией. Вне игры
окажутся почти все члены депутатской группы «За Украину» Вячеслава Кириленко,
«Народного Руха» Бориса Тарасюка. В парламент, скорее всего, не попадут и
большинство представителей УНП Юрия Костенко, который дистанцировался от
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объединенной оппозиции, рассчитывая на совместный поход на выборы с Виктором
Ющенко.

Тем не менее, конфликт вокруг списков уже лезет наружу. Скандала в стане
противников действующей власти следует ожидать сразу же после того, как будет
окончательно сформирован единый список и согласованы кандидаты-
мажоритащики. Некоторые из «обиженных» уже сейчас намерены существенно
подпортить планы вчерашних соратников по оппозиции и уйти в самостоятельное
плаванье. Они готовы выдвигать свои кандидатуры в мажоритарных округах. Такой
расклад может сыграть злую шутку с тандемом БЮТ и «Фронта Змін», в первую
очередь, в Западной Украине. Там оппоненты Януковича рассчитывают на самую
высокую поддержку. Но если в округе будет баллотироваться несколько
оппозиционеров, шансы кандидата от власти резко возрастут.

«Если бы у объединенной оппозиции были искренние намерения, то А. Яценюк,
А. Турчинов, Н. Мартытненко и А. Кожемякин (ответственные за формирование списка
оппозиции)  выбирали бы кандидатов из нынешних депутатов:  тех,  кто доказал свою
преданность, выдержал все соблазны и не пошел по политической панели», – говорит
народный депутат Я. Кендзьор. Депутат, у которого за плечами шесть парламентских
созывов, не скрывает своего возмущения подходами Яценюка. Под крылом у Арсения
Петровича и его «Фронта Змін», сегодня, по информации парламентария, оказались
совсем не те люди, которые защищали страну от второго государственного языка, или от
Харьковских соглашений. Прибежище во «Фронте Змін», констатирует Кендзьор, нашли
те, кто раньше перебежал во фракцию «Единый центр», созданную по инициативе
В. Балоги, сотрудничающего с нынешней властью.

Представитель «Народной самообороны» в парламенте Олесь Доний также оказался
в неоднозначной ситуации. Пока лидер его политической силы Ю. Луценко находится за
решеткой, нынешние лидеры оппозиции предложили Донию баллотироваться по
мажоритарному округу в Киеве. Места в списке депутату не нашлось.

Доний отказался от такого предложения. Парламентарий уверен, что затраты
избирательной кампании в одном из столичных округов он не потянет. «Я не бизнесмен,
А для этого нужны сотни тысяч долларов,  –  объясняет он.  – Если и дальше лидеры
объединенной оппозиции будут такие попытки кулуарно формировать списки, не
включая туда политиков, которые имеют моральные принципы и четкую
идеологию, то на такой оппозиции будет поставлен крест.  Я не тот человек,  который
будет бегать и выпрашивать место в списке. Если не пойду в Раду вернусь в
общественную деятельность», – отметил Доний. Хотя депутат не исключает, что
результатом раскола в лагере оппозиционеров может стать формирование
альтернативной политической силы, которая пойдет на следующие выборы.

Не лучше ситуация, и в лагере «руховцев», которые ранее примкнули к БЮТ.
Команда Б.  Тарасюка,  поверив общениям Ю.  Тимошенко выделить им до 15  %  в
партийном списке, теперь осталась у разбитого корыта. Лидер БЮТ за решеткой, а список
составляется руками совсем других людей. По последней информации, место в проходной
части может получить только сам лидер «Народного Руха». Его ближайшие соратники,
депутаты В. Коваль и А. Черноволенко, скорее всего, также попрощаются с мандатами.

Политолог В. Бебик также уверен, что на нынешнем политическом поле не осталось
конкурентоспособных национал-демократических партий. Поэтому сожалеть о том, что
кто-то из ярких политиков середины 90-х не попадет в парламент, эксперт не видит
причин.

В. Карасев также называет отход политиков национал-демократов старой формации
объективным процессом политической конкуренции. «Это демография. Идет новое
поколение политиков с новыми идеями и задачами. А использование политических
лозунгов и принципов борьбы, которые были популярными вначале 90-х и даже вначале
2000-х заведомо проигрышный вариант», – считает политолог. Ничего трагического для



87

украинской демократии, по мнению Карасева, не случится. Он уверен, что более молодые
политики принесут с собой новую культуру протеста и защиты национальных
ценностей в парламент (Мельник Н. Оппозиция сбрасывает балласт // Главком:
Новости политики и экономики (http://glavcom.ua/articles/7312.html). – 2012. – 11.06).

***

На парламентских выборах 2012 г. большинство кандидатов будут
представителями старого политического класса, но одновременно ожидается
появление небольшого количества кандидатов, которые будут представлять новые
идеи и не будут зависеть от влияния капитала и политических группировок. Такое
мнение высказал политолог Дмитрий Выдрин.

«Я думаю, что картина особо не изменится по сравнению с предыдущими выборами:
70 % – это будут типажи из прошлого, то есть люди, которые идут как доверенные лица
определенных корпораций, определенных политических сил, люди, которым дали деньги
за покладистость, за умение быть послушными. Они используют деньги и админресурс
для того, чтобы доказать свою преданность тем корпорациям, которые их выдвинули», –
сказал политолог.

По словам эксперта, в роли корпораций могут выступать политические партии,
которые будут действовать по корпоративным принципам.

В то же время, считает он, на осенних выборах стоит ожидать появление
кандидатов из числа «людей будущего», которые получили свой авторитет не за счет
политического или экономического влияния, а благодаря собственным достижениям
и устойчивой общественной позиции.

«Но появятся и люди современности, которые будут стараться проявить
определенную независимость, доказать избирателям, что, несмотря на то, что они
ассоциируются с определенными политическими и экономическими силами, у них есть
небольшой люфт независимости. Поэтому они будут позиционировать себя как
независимые кандидаты, но все будут догадываться, что за ними кто-то стоит – либо
влиятельные связи, либо деньги, либо и то, и другое. Будут и люди из будущего. Их будет
очень немного, считанные проценты. Это люди, которые создали свой авторитет на
определенных внеполитических сценах. Например, это может быть спортсмен, ставший
чемпионом мира и который утвердил свою победу не на откатах, не на бюджетных
деньгах, а на своих чемпионских регалиях. Или это может быть общественный деятель,
который проявил себя в определенных гражданских проектах:  например,  в борьбе за
экологию,  против уничтожения парков.  Таких людей немного,  ведь капитал и старые
политические идеологемы достаточно глубоко проникли в наше общество», – отметил
Выдрин.

Эксперт считает, что люди современности будут составлять среди кандидатов в
народные депутаты 25  %,  а люди будущего –  5  % (На выборах ожидаются «люди из
будущего» // Главком: Новости политики и экономики
(http://glavcom.ua/news/82479.html). – 2012. – 12.06).

***

Комітет опору диктатурі працює не на ці вибори, а на велику перспективу. Про
це 12 червня під час круглого столу «Регіональні КОДи, як суб’єкти висування кандидатів
у народні депутати України» повідомив депутат Львівської облради від «Нашої України»
Олександр Старовойт.

«Думаю, що на осінь ми вже оприлюднимо певне наше бачення, нашу програму
розвитку,  як би ми хотіли,  щоб змінювався устрій у країні,  у нашому регіоні»,  –  сказав
Старовойт.
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За його словами, вибори – це лише один аспект діяльності КОДу, але вкрай
важливий. «Від нього зараз загалом залежить, чи ми будемо мати якийсь натяк на
демократію у подальшому. Програвши ці вибори, демократичні сили можуть програти
країну. Що повинна зробити Львівщина на цих виборах? Вона повинна дати у Верховну
Раду 12 найкращих народних депутатів.  Це ті депутати,  які не будуть тушками,  а будуть
якісно працювати з виборцями», – сказав Старовойт.

Великою проблемою та недоопрацюванням КОДу, на думку депутата, є те, що «зараз
люди не бачать кандидатів від КОДу на округах». «Це величезна наша проблема –
проблема всіх учасників КОДу. Ми повинні пройти цей процес, наші потенційні висуванці
повинні вже розпочати роботу і отримати шанс і можливість стати депутатами», –
наголосив він (КОД працює не на ці вибори, а на перспективу, – Старовойт // Західна
інформаційна корпорація (http://zik.ua/ua/news/2012/06/12/353265). – 2012. – 12.06).

***

Украинских избирателей привлекают кандидаты-мажоритарщики, которые известны
конкретными делами на определенной территории. Об этом заявили ведущие политологи
во время экспертной дискуссии на тему «Что даст избирателям мажоритарная
составляющая парламентских выборов», которая состоялась 12 июня в информационном
агентстве УНИАН по инициативе Комитета избирателей Украины.

«У избирателя всегда есть возможность голосовать за партию, близкую его
мировосприятию. Но партийная составляющая в портрете кандидата стоит на последних
местах. Избирателя все же больше интересует, что депутат способен сделать для него
лично и конкретно для территории, на которой он живет», – подчеркнул Александр
Черненко, председатель правления Комитета избирателей Украины.

По мнению Черненко, мажоритарная система выборов как некий социальный
лифт дает шанс попасть в парламент новым лицам, политикам современной
формации, не отягощенными узами партийной дисциплины, но с личным взглядом
на политику и отношением к избирателям. «В парламент придет новое поколение
мажоритарщиков», – сказал Черненко.

«Избиратель больше готов голосовать за кандидата, который будет заниматься
проблемами округа, чем за представителя политической партии. Так говорят 50–70 %
опрошенных», – уточнил директор компании «Berta Communications» Тарас Березовец.
Преимущество, по мнению эксперта, на этих выборах будет на стороне тех
кандидатов, которые годами ведут работу со своими избирателями на местах.

«У избирателя появится реальный представитель и возможность наконец-то кому
адресовать свои запросы и требовать конкретного ответа, – подчеркивает Березовец. –
Ведь сейчас закрепление народных депутатов за округами – не больше, чем
формальность».

Т. Березовец также отметил, что большинство депутатов действующего состава
Верховного Совета не имеют опыта работы в мажоритарных округах.

«Всего 86 из 450 народных депутатов, пятая часть ВР когда-то прошли через эту
систему выборов. Поэтому тот, кто играет головой, побеждает того, кто играет ногами», –
сказал Березовец (Мажоритарная система выборов станет социальным лифтом для
известных на местах кандидатов // Версии.com (http://www.versii.com.ua/news/257076/).
– 2012. – 12.06).

***

Мажоритарная составляющая грядущих парламентских выборов не поможет
увидеть новые лица в Верховной Раде.  Об этом в ходе пресс-конференции заявил
представитель Центра политического консалтинга Денис Денисенко.
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«Я не согласен, что мы увидим новые лица. Мажоритарные округа дадут те же
лица людей, которые не получили места в списке партии», – отметил г-н Денисенко.

При этом, по его мнению, мажоритарная составляющая выборов все же
положительно повлияет на состав нового парламента.

«Благодаря округам мы можем получить в новом парламенте новые центры
влияния, которые могут стать новыми партийными проектами. Есть большая
прослойка людей, которая понимает, что и за власть нельзя голосовать, и старая–
новая оппозиция уже была у власти. Мы увидим новые проекты с прицелом на
2015 г. (президентские выборы. – НБН). В зависимости от выборов 2015 г. будут
моделироваться следующие парламентские выборы», – добавил эксперт
(Мажоритарка не повлияет на обновление состава Рады – политолог // Независимое
Бюро Новостей (http://nbnews.com.ua/news/44227/). – 2012. – 12.06).

***

Змагання політиків за опозиційний статус унеможливлює побудову в Україні
консолідованої демократії.

Експерти наголошують на тому, що різношерстість опозиції, велика кількість
партій та груп, які претендують на опозиційний статус, має бути позитивним
явищем і свідчити про конкурентне політичне середовище.

«Світові тенденції показують, що сьогодні демократія більшості змінюється на
демократію меншості,  які домовляються між собою у різних ситуаціях.  Кожна з цих
меншостей має свою ідентичність, своїх прихильників, але, водночас, спільно визначена
мета дозволяє цим меншостям працювати разом», – акцентувала О. Дащаківська,
виконавчий директор ЛОГО «Комітет виборців України».

Проте, українська реальність змушує говорити про те, що амбітність окремих
політиків стає на заваді продуктивній роботі опозиції.

«Політичні гравці в Україні, які заявляють про готовність до участі у
парламентських виборах, не можуть говорити про те, що вони визнають єдині правила
гри, як і про те, яку державу вони бачать. На жаль, немає жодного стратегічного
проекту України. Тому опозиціонери становлять слабку альтернативу тим, хто
сьогодні є при владі. Змагання політиків за опозиційний статус показує
неможливість побудови в Україні консолідованої демократії», – додала
О. Дащаківська.

Експерти також стверджують, що в українському суспільстві є запит на
авторитаризм. Непослідовні дії опозиції і пострадянський менталітет українців допомагає
владі утверджувати авторитаризм в країні.

«Саме українське суспільство має вплив на утвердження авторитаризму в Україні.
Не секрет, що в нас дуже популярні висловлювання про необхідність одного керівника із
«твердою рукою», – зауважує Олег Процак, заступник директора Інституту політичних
технологій.

З іншого боку, варто відзначити, що опозиційний статус завжди вигідніший для
політичних партій,  бо є кого і за що критикувати.  Такий статус заздалегідь визначає
перевагу, особливо в західноукраїнських областях.

За словами експерта, велика кількість опозиціонерів дає привід думати, що вони
будуть контролювати один одного на виборах і виправляти свої ж помилки.

В результаті цієї боротьби,  виборці зможуть сформулювати для себе  частково
об’єктивний портрет кожного із кандидатів. Та для цього потрібно, щоб самі виборці були
достатньо уважними і вміли об’єктивно аналізувати надану інформацію.

Більшою мірою це стосується кандидатів від влади, а також самовисуванців.
«На рівні парламентських виборів самовисуванці – це обман виборців.

Верховна Рада є політичним органом, тому самовисуванець зможе захищати інтереси
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свого виборця лише як член якогось об’єднання: фракції чи депутатської групи.
Самовисуванців можна назвати «грошовими мішками». Це, перш за все, можливість
для багатих пройти у парламент», – наголошує Олександр Неберикут, член
координаційної ради Громадянської мережі «ОПОРА».

Загалом, і українському суспільству, і опозиції ще слід вчитись брати
відповідальність на себе і не грати за правилами влади (Шарій Р. Самі винні // Львівська
пошта (http://lvivpost.net/content/view/15583/490/). – 2012. – 12.06).

***

Партия Наша Украина (НУ) на выборах в Верховную Раду не несет угрозы
объединенной оппозиции, но может отобрать голоса у партии Свобода. Об этом
заявил директор Института глобальных стратегий Вадим Карасев, комментируя заявление
НУ о том, что партия идет на выборы во главе с Виктором Ющенко.

«НУ отберет голоса не у объединенной оппозиции в лице Батьківщини и
Фронту Змін, а у Свободы. Больше всего опасений по поводу участия НУ в выборах
должен демонстрировать Тягнибок», – уверен Карасев.

Говоря о перспективе НУ, политолог отметил, что именно ради будущего этой
политсилы Ющенко согласился идти на выборы.  «Ющенко –  это тот человек,  которому
меньше всего нужны выборы.  Спасать себя в Раде Ющенко не нужно.  А вот национал-
демократическую идею, которая может быть поглощена национал-консерваторами или
ура-националистами, нужно», – отметил эксперт.

Он добавил,  что у НУ есть шанс преодолеть 5%-й барьер в Верховную Раду.  «Да,
этот шанс не золотой. Но нельзя сказать, что этот поход НУ является безумным или не
просчитанным. У Ющенко есть 3–3,5 % личного рейтинга. И это при том, что Ющенко
кампанию еще не начинал и пока находился вне активной политической игры. При
грамотном менеджменте и обновленном формате объединения НУ и других сил
национал-демократического лагеря партия Ющенко может взять 5 %-й барьер»,  –
считает Карасев (Ющенко сможет провести Нашу Украину в парламент, – Карасев //
President.org.ua (http://www.president.org.ua/news/news-321647/). – 2012. – 13.06).

***

Націонал-консервативна опозиція у вигляді альянсу «КОД – Захід» планує висувати
своїх кандидатів в нардепи на Львівщині. Про це розповів директор Інституту
трансформації суспільства, голова Української національної консервативної партії Олег
Соскін.

Коментуючи тезу, яку озвучив у Львові заступник керівника центрального виборчого
штабу об’єднаної опозиції «За Батьківщину» Андрій Пишний про те, що регіональні
КОДи вже виконали свою функцію, бо з них викристалізувалося об’єднання «За
Батьківщину»,  політолог наголосив,  що це думка не самого А.  Пишного,  а тих,  хто над
ним стоїть, зокрема Арсенія Яценюка.

«Це не є його (Андрія Пишного. – Вголос) теза. Це теза тих, хто над ним стоїть –
того ж Яценюка і інших керівників об’єднаної «Батьківщини». Тому що об’єднаної
опозиції вже немає, вона перетікає в об’єднану партію «Батьківщина». Тепер і
Пишному, і іншим представникам оцих партій, яким треба влитись в
«Батьківщину», треба думати не про КОДи. Їм треба думати про свої партії і про те,
чи вони стануть членами «Батьківщини» і таким чином делегатами з’їзду, який буде
висувати кандидатів в народні депутати. Або просто вони будуть, як кажуть,
безхатченками, які будуть просто присутні на цьому з’їзді і не зможуть голосувати»,
– зазначив О. Соскін.

http://lvivpost.net/content/view/15583/490/
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Він додав, що представники об’єднаної «Батьківщини», які зараз не є членами
однойменної партії, можуть взагалі залишитися без права голосу на з’їзді, і
відповідно їх не включать ані в партійний список, ані як кандидатів на
мажоритарку.

«Може Турчинов і Кожем’якін разом з Банковою і готують їм такий сюрприз. І
тоді вони залишаться взагалі всі поза бортом. І тому їм про це треба думати»,  –
наголосив О. Соскін.

Він поінформував, що КОДи все одно функціонуватимуть і під час виборів, і
після них. Зокрема вчора, за словами О. Соскіна, було прийняте рішення
сформувати альянс під назвою «КОД – Захід». Зокрема експерти вже отримали
завдання підготувати проект меморандуму щодо формування цього альянсу «КОД –
Захід».

«Що таке об’єднана опозиція як «Батьківщина»? Це така соціальна опозиція, більше
навіть соціально-демократична. Але є ще інша опозиція – це національна, націонал-
консервативна опозиція. І все виглядає так, що буде одна колона кандидатів, але буде і
друга колона кандидатів, які будуть стояти на таких національних, націонал-
консервативних позиціях. І це теж реальна опозиція існуючому владному режиму
олігархату», – розповів О. Соскін.

Він зазначив, що КОДи власне і будуть представляти національну, націонал-
консервативну опозицію.

«Так що КОДи будуть. Вони будуть функціонувати і до, і під час, і після виборів.
Вони будуть брати участь в усякому разі як таке середовище, яке буде давати певну
характеристику кандидатам, щоб вони не були тушками. Вони будуть стояти на
сторожі кандидатів, які будуть висуватися. Буде формуватись «КОД – Захід», як
регіональна структура, яка буде намагатись висунути кандидатів від національної
опозиції з відповідними критеріями по всій Західній Україні», – розповів О. Соскін
(«КОД – Захід» буде національною опозицією, на відміну від соціальної «За
Батьківщину» – Соскін // ВГОЛОС (http://vgolos.com.ua/politic/news/46875.html). – 2012.
– 13.06).

***

Експерти сумніваються в тому,  що на виборах до Верховної Ради в жовтні
адміністративний ресурс відіграватиме ключову роль для перемоги в мажоритарних
округах. «Адміністративний ресурс матиме місце, але він не буде вирішальним на
виборах», – вважає голова правління Комітету виборців України Олександр Черненко. На
його думку, кожен із кандидатів у мажоритарних округах буде намагатися
домовитися з тим чи іншим чиновником про сприяння останнього на виборах. У той
же час, за передбаченням Черненка, через велику кількість різних адмінресурсів цей
механізм виявиться неефективним. Як гадає експерт, усі технології адмінресурсу
можна переломити шляхом прямого спілкування з виборцями. Головною
технологією в ході кампанії стане підкуп виборців, а не адмінресурс, говорить
Черненко (Ставка на підкуп? // Сільські вісті
(http://www.silskivisti.kiev.ua/18809/index.php). – 2012. – 14.06).

***

До конца текущей парламентской сессии может произойти смена руководства
фракции «БЮТ–Батьківщина». Кто бы ни сменил Андрея Кожемякина, это будет
человек, лояльный к лидеру «Фронта Змін».

«Фронт Змін» постепенно берет бразды правления «Батьківщиной» в свои руки.
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Формальный повод для отставки Андрея Кожемякина – провал срыва голосования по
законопроекту «Об основах государственной языковой политики». Истинная причина –
утрата Кожемякиным доверия соратников.

Как известно, после смещения Ивана Кириленко, среди вероятных претендентов на
должность лидера фракции назывались Сергей Соболев и Андрей Сенченко.

Но кто бы ни сменил Кожемякина,  это будет «человек,  лояльный к Яценюку»,  ни
Сенченко, ни Соболев таковыми не являются.

«Констатировать рейдерский захват одной оппозиционной политсилой другой
политсилы не приходится. Но ползучий переворот, который еще дополнительно
стимулируют внешние обстоятельства – вполне»,  –  говорится в статье (Ползучий
переворот во фракции «БЮТ–Батькивщина» // «Трибун» Луганск
(http://tribun.com.ua/3516). – 2012. – 14.06).

***

Объединенная оппозиция в ближайшее время пополнится представителями других
оппозиционных сил. Об этом рассказал один из лидеров партии «Батькiвщина»,
заместитель Председателя Верховной Рады Украины Николай Томенко.

По его словам, к объединенной оппозиции могут присоединиться представители
3–4 политических сил. «Однако часть из них будут включены и будут формировать
единый партийный список, а часть – будут согласованы как кандидаты-
мажоритарщики от оппозиции», – сказал он.

По словам Н. Томенко, объединенная оппозиция должна собрать в одну команду
представителей реальной, а не назначенной оппозиции. Он отметил, что в настоящее
время оппозиционный лагерь разделен на две части. Одна часть, сказал Н. Томенко,
состоит из политиков, которые с первого дня пребывания у власти команды Виктора
Януковича находятся в оппозиции к режиму, а вторая – «занимает очереди в
Администрацию Президента, чтобы получить сертификат на право в проплаченной
рекламе называть себя разрешенной оппозицией». Н. Томенко считает, что реальный
шанс власти победить на выборах в Верховную Раду – перевести в конфликт
отношения реальной и назначенной оппозиции. Поэтому, отметил вице-спикер, нужно
сделать все, чтобы максимально объединить кандидатов от реальной оппозиции.

«Я убежден, что в партийном списке объединенной оппозиции будет представлен
А. Гриценко и его команда. А среди согласованных кандидатов в мажоритарных округах
будут представители Европейской партии Н. Катеринчука, Партии защитников Отчизны
Ю. Кармазина, известные политики, которые не поддержали курс Виктора Ющенко на
создание параллельного псевдооппозиционного списка», – сказал Н. Томенко (Томенко:
Объединенная оппозиция в ближайшее время пополнится // Вечерние Вести
(http://gazetavv.com/news/policy/56614-tomenko-obedinennaya-oppoziciya-v-blizhayshee-
vremya-popolnitsya.html). – 2012. – 15.06).

***

Народний депутат України Юрій Кармазін вважає, що колишній голова
Адміністрації Президента Віктор Медведчук може претендувати на посаду Прем’єр-
міністра або глави АП України в обмін на дешевий російський газ.

На думку Ю.  Кармазіна,  бігборди В.  Медведчука російською мовою –  це спроба
повернутися відразу в одне з найвищих крісел в державі. «Швидше за все, на посаду
Прем’єр-міністра або глави Адміністрації Президента. На менше він не погодиться.
Це буде ціна України за дешевий газ», – сказав Ю. Кармазін.

http://tribun.com.ua/3516
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Відповідаючи на питання, яким чином це може статися, Ю. Кармазін сказав: «Після
знищення законодавчої влади у нас все вирішує Президент, у тому числі і призначення
глави уряду. Це свідчить про те, що Медведчук може легко стати прем’єром».

Ю. Кармазін вважає, що Україні потрібно замислитися над розробкою
сланцевих родовищ, які найбільші в Європі. Таким чином Україна з імпортера може
перетворитися в експортера газу, стати абсолютно енергетично незалежною країною.
«Чим швидше ми це зробимо, тим швидше припинитися цей диктат – кого нам призначати
прем’єр-міністром.  А у випадку з Медведчуком саме на це йде натяк –  про двічі кум на
чолі українського уряду», – сказав депутат.

Ю. Кармазін вважає, що за критеріями підготовленості В. Медведчук міг би бути
прем’єром, але за критеріями відданості Україні його до цієї посади «і близько допускати
не можна».

Відповідаючи на питання, чи піде на таке призначення Президент, Ю. Кармазін
сказав: «У ситуації, коли ми знаходимося в переддефолтному стані, коли верстат з
друкування грошей працює, вірогідність цього сценарію зростає» (Кармазін:
Медведчук може стати прем’єром або главою АП в обмін на дешевий газ // Час
(http://www.chas.cv.ua/index.php?newsid=5600). – 2012. – 15.06).

***

Оппозиция вряд ли сможет продержаться объединенной до конца каденции
нового парламента. Такой прогноз озвучил директор Центра исследований проблем
гражданского общества Виталий Кулик во время пресс-конференции в Киеве.

По его мнению, у объединенной оппозиции довольно мало шансов не
«переругаться» еще на этапе распределения должностей и формирования комитетов в
новом составе Верховной Рады.

«Слишком разные интересы, слишком разные люди собрались в объединенной
оппозиции», – подчеркнул В. Кулик.

При этом политолог отметил, что и внутри правящей партии также довольно сильна
конкуренция. Так, на некоторые избирательные округа претендует по несколько
кандидатов от Партии регионов (Эксперт усомнился в перспективах Объединенной
оппозиции // ГолосUA (http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120615_ekspert-
usomnilsya-v-perspektivah-obyedinennoy-oppozitsii). – 2012. – 15.06).

***

После парламентских выборов у власти возникнут проблемы с Председателем
Верховной Рады. Такое мнение 15 июня на пресс-конференции выразил директор Центра
исследований проблем гражданского общества Виталий Кулик.

По его словам, социологические опросы показывают, что избиратели проголосуют за
Партию регионов,  «Батьківщину»  или КПУ,  поскольку других нет.  И даже третьи
политические силы, которые появились относительно недавно – «УДАР», «Украина –
Вперед!» и другие не покрывают ожиданий избирателей.

«Выборы в парламент будут прогнозированными. Я не ожидаю, каких-то
кардинальных изменений в расстановке политических сил. Рейтинги показывают, что
первое место займет Партия регионов, и небольшой отрыв будет у объединенной
оппозиции», – заверил политолог.

Однако в самой Верховной Раде после ее избрания, по словам эксперта,
очевидно появление новых проектов, в рамках мажоритарной части, которые
сформируются в ближайшие полгода после начала работы нового парламента. «Там
будет сложная ситуация с формированием большинства, очевидно, что с

http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120615_ekspert-usomnilsya-v-perspektivah-obyedinennoy-oppozitsii
http://www.golosua.com/ru/main/article/politika/20120615_ekspert-usomnilsya-v-perspektivah-obyedinennoy-oppozitsii
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руководством Верховной Рады также будет проблема. Кто думает, что процесс будет
управляемым, тот глубоко ошибается», – считает Кулик.

Он отметил, что уже сейчас наблюдается конкуренция одной и той же политической
силы на определенных округах. «Есть такие (округа. – Ред.), где конкурируют между
собой сразу четыре кандидата от партии власти. Такую же ситуацию мы видим на
Западной Украине, где между собой конкурируют оппозиционеры», – подчеркнул
эксперт.

В свою очередь, директор Центра политических исследований «Социовымир»
Сергей Таран считает, что новый закон о выборах не содержит серьезного элемента,
который значительно улучшил бы качество украинской политики. «Не предоставление
права отзыва мажоритарщиков за нарушения, либо за невыполнение своих обязательств
увеличивает шансы тушек пройти в парламент. Если бы такая норма была, это бы
значительно сократило количество этих тушек», – уверен политолог.

«Интрига не в том, насколько будет контролируемо парламентское большинство, а в
том, сможет ли состав нового парламента отвечать запросам общества».

По словам Тарана, новый парламент будет политически размыт, в нем не будет
большинства, которое возьмет на себя ответственность за его решения.

«Большинство, скорее всего, будет формироваться с Партии регионов и
«тушек» без четкой политической принадлежности. Однако тушек очень сложно
контролировать. Они перебегают из одного лагеря в другой, и контролировать их
тяжело. Будет Президент Янукович, который будет обвинять парламент за все то,
что происходит в стране. Будут показывать драки в парламенте, противостояние,
как это было во времена правления Кучмы. Но при этом Президент будет считать,
что он не причастен к тем недоразумениям, которые будут происходить в Украине»,
– заявил Таран (После выборов у власти возникнут проблемы со спикером //
MIGnews.com.ua (http://www.mignews.com.ua/ru/articles/112377.html). – 2012. – 15.06).

***

Эксперты считают, что, по сравнению с прошлыми выборами, во время
будущей парламентской избирательной кампании цена голоса избирателя возрастет.

В частности, директор Фонда Демократические инициативы имени Илька Кучерива
И. Бекешкина, представляя итоги исследования, отметила, что «большинство избирателей
хотят более 500 грн» за голос. «Но это предмет торга, я думаю», – добавила эксперт.

В свою очередь председатель Комитета избирателей Украины Александр Черненко
считает, что с ценой голоса избирателя «будут очень разные истории в каждом округе».

«Там, где большая конкуренция, ресурсные кандидаты, там, бесспорно, будет
больше цена,  а там,  где явный лидер –  будет меньше»,  –  добавил он.  В то же время
Черненко уверен, что из оффшорных зон на выборы в Украину поступит более миллиарда
долларов.

Кроме того, директор Института массовой информации В. Сюмар отметила, что на
сегодняшний день партии уже проводят агитацию. «Откуда эти деньги? Конечно, это
способ яркой демонстрации коррупционности политического процесса в Украине», –
считает она. При этом она добавила, что «уже мы видим активную кампанию Медведчука,
Королевской, стартовала Объединенная оппозиция и Партия регионов, и есть серьезные
основания поставить вопрос к политикам, а откуда такой ресурс?».

По данным исследования, проведенного Центром Разумкова совместно с фондом
Демократические инициативы, на вопрос о том, Чем является агитация, которая
сопровождается предоставлением избирателям средств, товаров или услуг (бесплатно или
на льготных условиях)?, 62,9 % опрошенных ответили, что считают это нарушением
законодательства. 17,6 % респондентов считают, что это «разрешенный
законодательством и широко распространенный способ ведения агитации» (Миллиард из

http://www.mignews.com.ua/ru/articles/112377.html
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оффшоров. Эксперты считают, что цена голоса на будущих выборах возрастет //
«Завтра» (http://www.zavtra.com.ua/news/1/262337/). – 2012. – 15.06).

***

Політичний аналітик,  політтехнолог,  ідеолог і розробник виборчої кампанії,  яка
закінчилася Помаранчевою революцією, Денис Богуш до політичних оптимістів себе не
відносить. Він, швидше, політичний реаліст. А реальність, судячи з висновків експерта в
галузi стратегічних комунікацій, в Україні більш ніж гнітюча. Таким видається і недалеке
її майбутнє. Нас чекають важкі вибори, а на виході – беззмінний політичний
«розклад». Д. Богуш запевняє: на сьогодні немає підстав сподіватися на зміну влади
– у будь-який спосіб. Навіть у силовий.

Ось що думає відомий політтехнолог про протестні перспективи українців,
передвиборчі «фішки» та «парламентське» президентство Януковича

«Щодо опозиційних лідерів задіяно жорсткий адмінресурс. А опозиція, у свою чергу,
не має спільного координаційного центру, спільної стратегії. Те домовляння по
кандидатах у кожній області, що відбувається зараз, не витримує ніякої критики:
перемагають не ті, хто може виграти, а ті, хто зміг домовитися. Я песимістично
дивлюся на всі дії опозиції щодо виборів. Партія регіонів технологічно у багатьох
областях виграє.

Це будуть жорсткі вибори: очікується маса фальсифікацій. А в багатьох регіонах
буде повний «беспрєдєл». Владі вже не треба «зберігати обличчя» перед Заходом – ми
зіпсували відносини з усіма, тож діятиме вона жорстко. Мета – щонайменше
300 мандатів, щоб обрати Януковича Президентом у парламенті. Бо всенародно вже
«стрьомно» – навіть Яценюк його дуже легко переможе, не кажучи про Тимошенко.

Стосовно складу парламенту після виборів, Д. Богуш прогнозує , що «Верховна
Рада буде ручною і керованою. Щоб Президент її боявся, опозиція має набрати
300 голосів, але це їй не вдасться. Незалежних мажоритарників від опозиції Партія
регіонів, думаю, зможе «доламати». Адже міліція, суд, прокуратура – все зосереджено
в одних руках, і будь-який бізнес у цій державі можна зупинити впродовж двох днів.

Провладні партії теж 300 мандатів не наберуть, але їхніх депутатів буде більше,
ніж в опозиції. Це сценарій 2002 р., коли «Наша Україна» перемогла за
пропорційною системою, а «Єдина Україна» «наколядувала» собі мажоритарників.

Тому кардинально політична ситуація не зміниться. Зміни можуть відбутися
хіба що у 2015 р. – якщо будуть всенародні вибори Президента й оберуть не
Януковича.

Щодо народного спротиву і можливих змін в такий спосіб, політтехнолог зазначив
наступне: «Ні, це нереально. Немає лідера. Так уже було 2000 р., перед початком акції
«Україна без Кучми» — всі незадоволені й висловлюють обурення, але для того, щоб
змінити ситуацію, потрібен лідер. У 2002 р. з’явився Ющенко, його як лідера
«вирощували» два роки, на нього була надія. Зараз такої людини немає.

Будуть стихійні виступи! Але безрезультатні. Будь-яку кількість людей
виведіть – ну вийшли, постояли з плакатами. І все. … В Україні будуть навіть і
голодні бунти. Але, повторюся, це ні до чого не приведе. Для революції треба, аби
хтось узяв прапор і повів людей.

Лідер з народу у нашій державі з’явитися це не може. В Україні Президентом
може стати лише той, хто був Прем’єром. Такий у нас менталітет – люди дуже довго
звикають до нових облич».

Д. Богуш також прогнозує Україні та її владі міжнародну ізоляцію за прикладом
Білорусі: «Так і буде. Але це для української влади не страшно. Вони мислять
іншими категоріями. А Європі що треба: щоб ми не були чорною дірою з нелегальної
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еміграції, щоб газ безперебійно через Україну надходив, щоб у нас не було війни.
Сильно ми не цікавимо нікого – ні Європу, ні Росію.

Ця влада дуже системно підходить до виборів. Узагалі, ці люди дуже системні. З
точки зору матеріального. Вони не розуміють, що сучасний світ – це світ ідей, які успішно
продаються, інформаційних технологій. Вони апелюють матеріальними речами.

Знаєте, у мене був оптимістичний варіант розвитку подій. Коли Янукович став
Президентом, я чекав, коли він стане націоналістом. Тому що посада Президента
зобов’язує діяти певним чином. Але вийшло інакше: донецький бізнес відтіснив російські
компанії, а за впливом на владу Росія повністю панує. Для українських чиновників не
важливі всiлякі там київські патріархати, українська мова – вони цими категоріями навіть
не мислять. У них інші цінності – заводи, рахунки, телевізійні канали. Такий у них світ»
(Богуш Д.: «Революція зараз не намічається» / Бесіду вела М. Ткачук // Україна молода
(http://www.umoloda.kiev.ua/number/2091/180/74521/). – 2012. – 15.06).

***

За словами Олександри Кужель, на парламентських виборах не буде протистояння
між партіями, буде вирішуватися питання існування України. «Це буде битва за Україну,
бо якщо переможе ця влада, то України не буде, вони її розділять», – сказала Кужель.
Політик закликала всіх неодмінно прийти на вибори, акцентуючи на тому, що «поганих
політиків вибирають порядні люди, які не ходять на вибори»: «Сфальсифікувати можна
тільки 10 %, про це всі знають.  Тому якщо прийде тільки 50 %, то це буде перемога для
влади. Якщо 80 %, то це буде наша перемога. А голосувати вкрай необхідно, оскільки
вони вже нічого не бояться, тому і тримають нас за «бидло». Останній приклад – це
12 тис. соціальних працівників, які за наші гроші будуть агітувати за владу», –
підкреслила Кужель (Кужель: Якщо на виборах переможе нинішня влада, то України
більше не буде // Газета «Київська правда» (http://www.kiev-pravda.info/news/kuzhel-
yakscho-na-viborah-peremozhe-nin%D1%96shnya-vlada-ukra%D1%97ni-b%D1%96lshe-ne-
bude). – 2012. – 16.06).
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